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HARLINGER COURANT
6 1410 18Hemd van het lijf: 

Stephanie de Vries
Verkeersdrempel:
interne bloeding 

Toekomst Hosanna  
in gevaar?

Bevaarbaar water 
Spaansenterrein

Uw vervoer onze zorg!

Taxi
0517 415 555
Autoverhuur
0517 433 666

www.polharlingen.nl

Op zoek naar  
een leuke bijbaan?  

Wel eens aan taxichauffeur gedacht?
Informeer via taxi@polharlingen.nl

OUDE TREKWEG 15, 8861 KK  HARLINGEN
Tel. 0517-415111  |  www.hofmaharlingen.nl

Blik op blik

In Werkplaats12, het atelier 
van Erik Sok en Ellen van 
Putten is niet-alledaagse 
kunst te beleven. Dit keer 
is er ruimte gemaakt voor 
een bijzondere verzame-
ling blikken autootjes die 
ter beschikking zijn gesteld 
door Wim Schellart. Er zijn 
zeldzame exemplaren van 
Meccano en auto’s uit Kuif-
je-albums te zien.

Blik op Blik is te zien van 19 
november tot 2 januari 2023. 
De officiële opening is mor-
gen (zaterdag 19 november) 
om 15:00 uur. Zondag 20 no-
vember open van 13:00 tot 
16:00 uur. Maandag 21 no-
vember gesloten. In decem-
ber verruimde openingstijden 
wegens Kunstmaand Exposi-
tie: maandag standaard open 
atelier-dag van 11:00 tot 17:00; 
vrijdag, zaterdag en zondag 
van 13:00 tot 16:00. Werk-
plaats12 (Nieuwe Trekweg 12, 
Koningsbuurt in Harlingen) 
wordt tevens gebruikt voor 
vrije tekenlessen en om klei-
ne exposities te realiseren van 
bijzondere (groeps-)projecten. 
Stichting Creator is de ideële 
stichting zonder winstoog-
merk die deze exposities or-
ganiseert en faciliteert. Meer 
info: stichtingcreator.com.

Oud Harlingen
Vanavond organiseert Vereni-
ging Oud Harlingen de gezel-
lige Najaarsvergadering voor 
al haar leden. De vergadering 
start om 20.00 uur in de kanti-
ne van rsg Simon Vestdijk. De 
deur gaat om 19.30 open.  Er 
is weer een boekverkoop. 
Omroep RSH zendt de bijeen-
komst uit voor leden die niet 
aanwezig kunnen zijn. De le-
den hebben het programma 
per post ontvangen, samen 
met het nieuwe Magazine.

Sint Sprookje
Vrijdag 25 en zaterdag 26 
november is het zover: de 
53e voorstelling van het Sint 
Sprookje, de eerste in het En-
trepotgebouw. Deuren en het 
gezellige Sprookjescafé open 
om 19.30 uur, het stuk ‘Lang 
en Gelukkig’ begint om 20.00 
uur. Kaartjes van vorig jaar 
zijn geldig op dezelfde dag, 
nieuwe kaartjes liggen voor 
u klaar bij de Servicebalie van 
de Jumbo. Vragen? Sprookje-
harlingen@gmail.com.

Getijdenkalender
De Harlinger Courant Getij-
denkalender 2023 is sinds 
kort te koop. Traditioneel met 
fraaie foto’s van Harlingen en 
hoog- en laagwaterstanden 
op de achterkant van ieder 
maandblad. De kalender kost 
15 euro en is verkrijgbaar bij de 
Bruna, De Jong Boeken, Van 
der Velde Boeken en natuurlijk 
bij de Harlinger Courant (Ka-
naalweg 72). Online bestellen 
kan op www.flevomedia.nl.

Verhoging tarieven betaald parkeren binnenstad
Als je nu om 17.00 uur je auto parkeert in de Voorstraat, een paar bood-
schappen doet en uit eten gaat, heb je geen parkeerkosten. Als de ge-
meenteraad volgende week instemt met de nieuwe parkeerverordening, 
kost dit vanaf volgend jaar 5 euro en 10 cent. Maar het nieuwe beleid 
moet de hoge parkeerdruk aanpakken, en dat maakt parkeren in de stad 
misschien wel leuker.

Het nieuwe parkeerbeleid moet be-
zoekers ontmoedigen langdurig in 
het centrum te parkeren, maar ook 
een oplossing bieden voor toeristen 
die in Harlingen overnachten. De 
gemeente stopt met de kraskaart 
of ‘toeristenvergunning’. Deze werd 
verhandeld en bijvoorbeeld ook ge-
bruikt door eilandgangers. Als alter-
natief komt er een dagkaart uit de 
parkeerautomaat.

Vooral op zaterdag loopt de par-
keerdruk in de binnenstad op. De 
gemeente wil dat aanpakken met 
hogere tarieven, en hoopt dat over-
nachtende gasten voor het goedko-
pere langparkeerterrein bij de Tsjerk 
Hiddessluizen kiezen. Zij kunnen 
echter ook in de stad parkeren: een 
dagkaart in de binnenstad kost 15 

euro; een dagkaart in de ‘schil’ (par-
keerterrein Spoorstraat, Nieuwe 
Willemshaven en Nieuwe Vissersha-
ven) kost tien euro en een dagkaart 
in het vignetgebied € 7,50.

Voor het straatparkeren komt een 
progressief tarief: de eerste vier uur 
in de binnenstad kost (net als nu) 
€  1,10 per uur en daarna kost elk 
uur twee euro, met een maximum 
van 15 euro (het dagtarief). De schil 
kost de eerste 8 uur 35 cent per uur 
en daarna € 2,50 met een maximum 
van tien euro. In het vignetgebied: 
25 cent per uur en na acht uur ook 
€  2,50 per uur, met een maximum 
van € 7,50. In de Voorstraat kost het 
eerste uur € 1,10 en daarna 2 euro 
per uur. Top of the bill is de Wad-
denpromenade: een half uur voor 55 

cent en daarna 2,50 per uur en een 
dagtarief van 25 euro.

Om langparkeren in de stad on-
aantrekkelijk te maken, wordt het 
tijdvenster van betaald parkeren 
vergroot; van 17.00 naar 20.00 uur. 
De vergunning voor bezoek van be-
woners gaat daarom van 16 naar 20 
uur per week.
De invoering van een progressief ta-
rief is eigenlijk noodgedwongen. De 
maximale parkeerduur is al in veel 
Nederlandse steden afgeschaft, na 
een uitspraak van de Hoge Raad: het 
is niet toegestaan een naheffing op 
te leggen als er niet betaald wordt na 
de maximale parkeerduur.

De nieuwe parkeerverordening valt 
goed bij ondernemers. “We kunnen 
ons wel vinden in de nieuwe tarie-
ven”, zegt Gerard de Boer, voorzitter 
van Ondernemend Harlingen. “Dat 
voorkomt dat auto’s lang blijven 

staan.” Of het in de praktijk werkt, 
is afwachten, en beleid maken is niet 
makkelijk. “Je zit altijd in een spa-
gaat”, zegt De Boer. “Mensen met een 
PC Hooftstraat-tractor maakt het 
niet uit wat het kost”, zegt Cor Boon-
stra, Harlinger afdelingsvoorzitter 
Koninklijke Horeca Nederland. Hij 
vermoedt dat het even moet wennen 
en hij is blij voor bedrijven die over-
nachtingen aanbieden; zij kunnen 
gastvrij blijven met een parkeerplek 
in de buurt. Daar hangt dan wel een 
prijskaartje aan. “Maar in welke stad 
kun je nog overnachten zonder te be-
talen voor parkeren?” zegt Boonstra.
De Boer vraagt aandacht voor een 
ander punt: er zijn plannen voor 
appartementen in meerdere panden 
aan de Voorstraat (Scapino, ING, 
ABN). Dat betekent dat er misschien 
wel 20 tot 24 auto’s bij komen. “Ga 
je die bewoners een parkeervergun-
ning geven?”, zegt De Boer. “Daar 
moeten we kritisch naar kijken.”

Inbraakgolf in Harlingen
HARLINGEN - Meerdere winkels en sportclubs zijn de afgelopen weken 
gedupeerd door een inbraak. Deze week heeft een inbreker in de nacht 
van maandag op dinsdag ingebroken bij Family Pets Shop aan de Johan 
van Oldenbarneveltstraat  en iets verderop bij Bloemist Van der Meer 
aan de Groen van Prinstererstraat.

Voor zover bekend is er niks weg-
genomen in beide winkels, maar de 
eigenaren zitten wel met de schade 
en een hoop gedoe. Het is vooral 
zuur voor de Family Pets Shop; daar 
werd eerder al meerdere keren inge-
broken.
De dader heeft ook geprobeerd in te 
breken bij Jessi’s Trimsalon, maar 
dat mislukte. Er zijn camerabeelden 
en er is een getuige. De dader ver-
plaatste zich op een elektrische fiets.

Vorige week is er ingebroken bij tv 
Ready aan de Achlumerdijk. Daar is 
kleingeld en een kratje bier gesto-
len. “De schade is de grootste kos-
tenpost”, laat de voorzitter weten. 
Vorige week is er ook ingebroken bij 
fc Harlingen. Daar werden de fooi-

enpot en een tray drinken gestolen.

Vorige week is er in de nacht van 
donderdag op vrijdag ingebroken in 
een auto aan de Zuiderhaven, wordt 
op Facebook gemeld. Verder zou er 
een scooter zijn gestolen nabij de 
Grote Kerk en zou er zijn ingebro-
ken in de loempiakraam voor de 
Hema. Vorige week vrijdagavond of 
later in de nacht is er ingebroken 
bij Kapsalon Promise aan de Kleine 
Bredeplaats. Met een steen is een 
ruit van het pand ingegooid. 

Heeft u iets gehoord of gezien, of 
camerabeelden? Neem dan contact 
op met de politie via 0900-8844 of 
neem contact op met Meld Misdaad 
Anoniem: 0800-7000. 

Sinterklaasintocht Harlingen 2022

Harlingen kan weer terugkijken op een feestelijke Sinterklaasintocht. Nog ruim twee weken tot pakjesavond, en de eerste kerstverlichting hangt hier en 
daar al. (Foto: HC - Joachim de Ruijter)



Nu met 
gratis 

montage

Kraan eruit, 
Quooker erin

Wil jij een Quooker-kraan in je bestaande keuken? Dat kan heel eenvoudig! 
Je huidige kraan wordt vervangen door de nieuwe Quooker-kraan 

en het reservoir wordt in het keukenkastje geplaatst. 

Benieuwd geworden? Kijk op onze website en vind de kraan die het beste bij jou past.

220804 Advertentie Besparingscampagne met ruimte voor dealer.indd   7220804 Advertentie Besparingscampagne met ruimte voor dealer.indd   7 18-10-2022   12:3518-10-2022   12:35

De Vormer 2 - 8861 KB Harlingen - Tel.: (0517) 42 00 33
www.epmensonides.nl - info@epmensonides.nl
De Vormer 2 - 8861 KB Harlingen - Tel.: (0517) 42 00 33
www.epmensonides.nl - info@epmensonides.nl

Normandiaplein 5D - 8603 CS  Sneek - Tel.: (0515) 75 63 83
www.epmensonides.nl - sneek@epmensonides.nl

Dijkstraat 19 - 8701 KB Bolsward - Tel.: (0515) 72 70 02
www.epmensonides.nl - bolsward@epmensonides.nl

EP:Mensonides Harlingen - Sneek - Bolsward

TIJDELIJK GRATIS INSTALLATIE 
T.W.V. 175,-  (18 NOV T/M 18 DEC)
Kom langs in onze winkels voor een demonstratie
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Felicitatie

Meer familieberichten 
op pagina 4

Rob & Thea Siccama

50 jaar getrouwd

17|11|1972

Vijftig jaar geleden hebben jullie 
elkaar het ja-woord gegeven,
sindsdien gaan jullie samen  
door het leven.
Wat gingen die jaren super snel,
jullie zijn voor ons een voorbeeld 
als stel!

Lieve (O)pa Robbie en (O)ma Thea,
Van harte gefeliciteerd met jullie

50-jarig huwelijk!

Veel knuffels en kusjes,
Boaz, Kian, Hessel en Marcia

Tess, Toine, Lea, Linda en Jeffrey

Lieve Connie

Al die jaren dat we samen waren...
Als we elkaar weer zien dan gaan we verder 

waar we gebleven waren.

We houden van je

Liefs Carla & Nina

De hemel kwam voor jou te vlug

We zullen je prachtige persoonlijkheid missen.

We wensen Kees, Tom en Inge veel sterkte 
met het dragen van dit verlies.

 
Jan en Dora

Emy en Sander
Bradley

Lieve Connie
 

Bezige handen, nu gevouwen en stil
Een leven lang gegeven, dat was je wil
Je strijd is gestreden vol zorg en moed

Verbazingwekkend krachtig
’t is op.

 
Dag lief zusje

 
Alie, Teatse†

Dimitri†
Barry

 Lieve Connie ♥♥♥ 
 
 Wat zullen wij je ontzettend gaan missen!
 
 Onuitwisbaar zijn onze herinneringen aan jou. 
 
 Bea, kinderen en kleinkinderen

De hemel is een ster rijker

Lieve Connie

Altijd een lolletje.
Altijd een lach.
Oh Connie wat zullen we jou gaan missen!!

Wij wensen Kees, Tommie, Inge Marije 
en familie veel sterkte toe.

Liefs Simon en Thea

✩ ✩✩

We zijn stil en verdrietig door het overlijden van 

Connie
Lieve en trotse moeder van onze (klein)kinderen 

Kees ,Tom en Inge.

Oma Amsterdam
Fred en Willy

Connie Schot
 

Rust zacht stukje goud
 

Dikke tuut,
Henny en Floris

Jellie en Rob

Nooit meer je lieve stem hore,
Nooit meer je sège hore dat we soulmates binne.
Nooit meer: een dikke tuut op je lieve snuut.
Lieve pop, mien stukje GOUD
 

Connie ♥ 

Wat gane we jou verskrikkelijk missen, 
maar wat binne we blied dat we nog sun 
intense bân opbouwd hewwe kannen.
Hoi pop, hoi lieve skat
We blieve van je houwen.
 
    Lycette & Peter

Als iedereen een klein beetje als mam was, 
dan was het een heel mooi wereldje geweest. 

Wat hebben we een bewondering gehad voor je eindeloze optimisme.
Helaas moeten wij veel te vroeg afscheid nemen. 

Connie Schot 

* 24 Januari 1963                                  † 13 November 2022

Teugen de tied dat jum dit leze, is er al afskied van mie nomen. 

 Kees 
 
 Tommie & Inge Marije ♥

     Nacho 

24 uur per dag bereikbaar

      06 - 46 35 16 20

Het hoeft niet anders,  
maar het kan wel anders.

Zeilmakersstraat 14 | 8861SE  Harlingen | vanveenuitvaartzorg.nl | info@vanveenuitvaartzorg.nl

GEVRAAGD
Gouden sieraden die u niet 
meer draagt, versleten of 
kapot zijn: € 25,- tot € 50,- 
per gram. Gouden/zilveren 
munten ook welkom. Altijd 
gratis taxatie, info: Dhr. 
Dijkstra 06-12388465 

Oude ansichtkaarten, ook 
ruilmateriaal. Nette prijs. 
S. Bijlsma, tel. 0517-393163.

Gooi geen postzegels, kerst 
of andere kaarten weg. 
Geef ze mij. R. Luis, Vlie-
land. Tel. 0562451539.

DIVERSEN

BOOTH BOUTIQUE William 
Boothstraat 29 Open: di. 
t/m vr. van 13.30-16.30 uur. 
Grote collectie, iedere week 
nieuwe voorraad.

Bingo op vrijdag 25 nov. 
aanvang 20.00 uur.Open 
19.00 uur K.V. Eendracht

De Inbreng Grote Kerk 
open woensdag 9-16 uur, 
zaterdag 9-12 uur. Industrie-
weg 4-7 Harlingen. 

Aan alle bewoners van 
de Oosterparkwijk. St. 
Klaas komt 3 dec. naar De 
Koegelbult van 13.30-14.30 
voor de kinderen van 1 t/m 3 
jaar en van 15.00-16.00 uur 
voor de kinderen van 4 t/m 
7 jaar. Aanmelden via 06-
18985496 / oosterparkwijk@
kpnmail.nl. Vermeld wel �  
je naam, adres, tel., email, 
leeftijd, jongen of meisje. 
Aanmelden kan tot 26 
november.

SCHULDEN?
www.schuldhulpido.nl

Hulp nodig? St. Seun & 
Steun! Bel 06 12351389 
Iedere ma., wo. en vr. tussen 
10.00 en 11.00 uur. 

De Inbreng Grote Kerk op-
halen goederen dinsdags. 
Bel 06 50 277 623 

Tk grote spiegel met mas-
sief grenen lijst voor boven 
dressoir oid. Meer info harl. 
06 27905531

Tk zgan magnetron 800 
watt met grill, merk Severin, 
prijs € 35,-     06 27905531

TE KOOP

OVERLIJDEN

Dag lieve

Connie
wat zullen we je missen.

Dikke tuut

Yvonne, Eelco en Tristan

We wensen iedereen die haar lief had veel sterkte toe.



De afscheidsdienst zal plaatsvinden op 
zaterdag 19 november om 11.00 uur uur in Kerkgebouw 

“De Haven” Noorderkade 2, 8861 HJ Harlingen.

Vanaf 10.30 tot 11.00 uur is er gelegenheid 
tot condoleren in bovengenoemde kerk.

Na afloop zal de begrafenisplechtigheid 
in besloten kring plaatsvinden.

Correspondentieadres: Siska Stienstra-de Waal,
 Schoenerstraat 16, 8862 ZR Harlingen

 “ Liever geen bloemen ”

Maandag 14 november hebben wij afscheid 
moeten nemen van onze allerliefste pa, 

opa en overgrootopa

Wij willen de afdelingen “Boppeslach” en “Herenwaltsje” 
van Zorgcentrum De Spiker bedanken voor 

de goede en liefdevolle zorg voor onze vader.

Gabriël de Waal
- Gabrie -

Siska en Klaas
Adriana en Jan
Suzan en Erik
Petra en Gerald
Gabriëlla en Ronny

Kleinkinderen: 
Mark en Frans, Ruth, Gaby, Yoram, 
Chantal, Tim en Isa, Laura en Bas, 
Julia en Harry, Eva, Sanne en Stefan, 
Stijn en Jasmijn, Lize.

Achterkleinkinderen:
Luna, Yara en Luuk

* Bruinisse, 17 april 1943
† Harlingen, 14 november 2022

“Hetgeen dan God samengevoegd heeft, 
scheide de mens niet ”

Zo kort na het overlijden van zijn lieve Bottie, 
onze allerliefste moeder, oma en overgrootoma 

zijn ze nu gelukkig weer samen.

Dankbaar voor wie hij was en wat hij 
heeft betekend voor ons ♥

Het laatste gesprek is niet meer gevoerd, 
de laatste knuffel is niet meer gegeven.

Als het leven niet meer gaat zoals je hoopt, 
als veel je wordt ontnomen. 

Als je moet toelaten dat een ander je verzorgt
en het leven niet meer leven is.

Na een periode van afnemende gezondheid, 
is toch nog onverwacht overleden,

onze lieve vader en opa

Jaap Westra
Ruttel

                                                                         † 10 november 2022
Linda

Robin

Marijke & Geoffrey
Lenn
Jill

Marjan

Lid in de Orde van Oranje-Nassau

* 25 mei 1949

Het afscheid heeft inmiddels plaatsgevonden.

Een schriftelijke herinnering aan Jaap stellen wij zeer op prijs.

Correspondentieadres:
Petrus Feddesstraat 11, 8861 HP Harlingen

Verdrietig, maar ontzettend dankbaar voor je altijd 
oprechte belangstelling
 

 Jaap(ie) Ruttel Westra
 
We gaan die misse, ‘t is stil oppe buurt.
 
 Bauke en Sietske
 Peter en Joke
 Geesje
 Mike
 Franziska
 Robbie en Jeanette
 Irene en Jeppe 

Hans en Anja
Sandra en Robin
Ali 
Christa
Marijke
Lodie en Anneke
Fedde en Martie

Tante Rantsje, mag ik un ruttel?

Na een kort ziekbed hebben wij afscheid moeten nemen
van onze lieve broer, zwager en oom

Jaap Westra
“Ruttel”

 Hilly † en Willem †
 Klaske en Ysie
	 Aafie
 Wiebe en Sandra

Catrinus en Jolanda
Afina	en	Jurgen
Bart
Antje en Martijn
Sebastiaan en Anja
Arjan en Ilse
Judith en Rene
Jeffrey	en	Marita
Jaimy en Menno
Merle en Nelson

Wij kregen het bericht dat is overleden, onze geachte 
medebewoner de heer

H. Schotanus

Wij wensen de familie veel sterkte met dit verlies.

Bewoners Wooncentrum Harlinga

c Harlingen, 11 november 2022

Correspondentieadres:
Mw. E. Nijholt, Noorderkade 4/208, 8861 HK, Harlingen

Those we love
don't go away..

They walk beside us
every day.

Unseen, unheard
but always near..

Still loved, still missed
and very dear.

HuittHuitte Schote Schotanusanus
5 Harlingen, 17 oktober 1938

Emma en Julia

Marcel en Marjolein
Camilla

Ingrid en Bas
Christa en Kevin

Sillan, Zeth
Judith

Milena

René en Carola
Thijme
Joep
Else

Karin c
Kris en Astrid
Inge

De crematie heeft in besloten kring plaatsgevonden.

deboeruitvaart.nlHarinxmalaan 1 - Sneek - T (0515) 416 114 - E info@deboeruitvaart.nl

5 jaarAAl bijna 35
met afscheidbeekkend m -

Harlingen.nemmen in 

Alex de Boer
4e generatie Uitvaartverzorger

 

A C U P U N C T U U R, en meer ... 

体 
Galjoenhof 9, 8862 PH Harlingen, tel. 0517-416439, www.acu-oost.nl 

 

Acu-Oost 

 chronische klachten 
 pijnklachten 
 psychische & mentale klachten 
 chronische vermoeidheid 
 fibromyalgie 
 auto-immuunziekten  
 spijsverteringsklachten 
 slapeloosheid 
 gynaecologische klachten 
 enz. 
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Beweegroute klaar voor de start
Gemeente Harlingen heeft de eerste ‘beweegroute’ in gebruik genomen. 
Deze bevindt zich op de grens van de wijken Oosterpark, Groot Ropens 
en Ludinga en gaat voor een groot deel door het Harlinger Bos. De be-
weegroute is met gekleurde tegels en borden aangegeven. Door het vol-
gen van de pijlen kom je langs verschillende locaties waar je actief aan 
de slag kunt.

Bewegen is gezond voor jong en oud 
en daarom heeft de gemeente Har-
lingen een beweegkaart gemaakt. Op 

deze beweegkaart laat de 
gemeente Harlingen zien 
waar je terecht kunt om te 
bewegen en te spelen en 
wat je allemaal buiten kunt 
doen. De komende jaren 

komen er nog meer routes in en rond 
Harlingen. Hiervoor zijn door onder 
andere loopgroepen en sportvereni-
gingen al voorstellen gedaan.

Taalcafé
 * Wie de Nederlandse taal beter on-
der de knie wil krijgen kan terecht 
in het Taalcafé in Nieuw Zuid, elke 
donderdag van 9.30 tot 11.30 uur. 
Beter leren lezen en schrijven kan in 
het Digi-Taalhuis in de bibliotheek. 
Dat kan elke woensdag van 9.30 tot 
12.00 uur. Wie vragen heeft over 
smartphone, tablet of laptop kan 
met het apparaat langskomen in het 
Digitaal Café in Bibliotheek Har-
lingen, elke woensdag van 9.30 tot 
11.30 uur.

Alzheimer Café
 * ‘De kracht van muziek bij demen-
tie’ staat centraal tijdens de bij-
eenkomst van het Alzheimer Café 
Noordwest Friesland op dinsdag 
29 november. Muziek heeft vaak 
een wonderbaarlijke uitwerking op 
iemand met dementie. De avond 
wordt gepresenteerd door Krijn Ja-
cob Dijkstra, artiest en ambassadeur 
muziek Noorderbreedte en Karin 
van der Molen, coördinator welzijn 
verpleeghuis Westerpoort in Fra-
neker. De bijeenkomst vindt plaats 
in Buurthuis Sjaerdemastate, Groot 
Sjaerdema te Franeker. De zaal is 
open vanaf 19.00 uur, het program-
ma begint om 19.30 uur.

Nieuwe bomen
 * Momenteel voert de gemeente 
werkzaamheden uit op de Rozen-
gracht. Hier zijn inmiddels de slech-
te bomen gekapt omdat ze te weinig 
ondergrondse groeiruimte hadden. 
Gevolg hiervan is dat de bomen lang-
zaam aan het afsterven waren en 
steeds minder blad(groen) kregen. 

Door de groeiplaats te vergroten, 
kunnen de nieuwe bomen weer ja-
ren mee. Deze bomen worden begin 
volgend jaar geplant. In 2023 gaat 
de gemeente ook de slechte bomen 
op de Schritsen vervangen, inclusief 
de groeiplaatsverbetering. Zo werkt 
de gemeente aan een sterke groen-
structuur in Harlingen. Meer over 
het beleid van de gemeente voor het 
kappen van bomen en nieuwe aan-
plant op de site van de HC.

Dijk van een verhaal
 * Baukje Fennema presenteert aan-
staande zondag haar boek ‘Dijk van 
een verhaal’ tijdens Sûkerbeat, in de 
Andreaskerk te Wijnaldum. Baukje 
Fennema uit Oostmahorn wandelde 
in 2017 van Lauwersoog tot de Af-
sluitdijk. In de zomer van 2018, tij-
dens Leeuwarden Culturele Hoofd-
stad, ging ze opnieuw langs de dijk, 
maar nu met woonwagen en tractor. 
Tijdens die reis vertelde ze verhalen, 
verwerkt in performances. Tijdens 
beide reizen ontstond een verhaal 
en dat staat in haar boek. In Wijnal-
dum zal ze voor het eerst uit eigen 
werk voorlezen. Baukje van der 
Meer en Annet Hogenesch zullen er 
met gitaar, accordeon en zang een 
sfeervol feest van maken. Naast de 
boekpresentatie is er een kleine ex-
positie van Susanne Dittler-Janzen 

en Annet Hogenesch, die de illustra-
ties in het boek maakten. Aanvang 
15.30 uur. Reserveren kan bij Bauk-
je: 06-23931868.

Gevonden voorwerpen
 * Een sleutelbos met vrij veel sleu-
tels en (onder andere) een hangslot 
is gevonden nabij het station. Ver-
der twee sleuteltjes aan een sleu-
telring gevonden in de Rein Miede-
mastraat. En een blauw tasje met 
enkele witte shirts werd gevonden 

op de Stationsweg. Deze spullen 
liggen op de redactie van de HC (Ka-
naalweg 72).

RSH Marathon
 * De zesde editie van de RSH Mara-
thon gaat vrijdag 25 november om 
13.00 van start: 54 uur live radio 
vanuit de studio in Nieuw Zuid. De 
marathon duurt tot zondagavond 
27 november 19.00 uur. Zondag 
is er ook weer bingo, van 16.00 tot 
18.00 uur.

Jan Otten en Wanda Otten-Laurens 60 jaar getrouwd

Jan Otten en Wanda Otten-Lau-
rens vierden afgelopen maandag 
hun 60-jarig huwelijk. Burgemees-
ter Ina Sjerps heeft namens het 
gemeentebestuur felicitaties over-
gebracht.

Jan (86) ging 70 jaar geleden op 
16-jarige leeftijd bij de Luchtmacht 
vanwege zijn interesse in vliegtuigen. 
Na diverse plaatsingen, onder ande-
re in Duitsland, kreeg hij in 1975 de 
kans om op vliegbasis Leeuwarden te 
werken. Dat had ook zijn voorkeur, 
vanwege zijn interesse in water-
sport. En wonen in Harlingen was 
ideaal voor het gezin met inmiddels 
drie kinderen.  Wanda (86) geboren 
in Indonesië, was op jonge leeftijd 
wees geworden en samen met haar 
broer door een Nederlandse familie 
geadopteerd en in 1946 meegeno-
men naar Nederland. Wanda werkte 
als kleuterleidster en bij de PTT. Haar 
broer ging na zijn schoolopleiding bij 
de Luchtmacht werken en werd een 
collega van Jan. Op zijn huwelijksdag 
ontmoetten Jan en Wanda elkaar. En 
dat het klikte blijkt uit dit jubileum. 
Inmiddels hebben ze zeven klein-
kinderen en één achterkleinkind (de 
tweede is op komst).

Lions en Rotary slaan ineen  
voor steun voedselbank

Ieder jaar organiseert Lionsclub Franeker-Harlingen in het voor- en na-
jaar een wijnproeverij met verkoop. De opbrengst is voor een goed doel. 
Ook Rotary Club Harlingen heeft jaarlijks acties voor fondsenwerving. 
Beide serviceclubs bundelen dit jaar de krachten en werken samen aan 
de wijnactie. De opbrengst gaat naar Voedselbank De Helpende Hand, 
onder het motto: U een glas wijn. Iedereen te eten.

Voorzitter Angélique Kloosterman 
van Rotary Harlingen toonde zich 
blij met de samenwerking. “Voedsel-
bank De Helpende Hand heeft deze 
winter extra steun nodig. Door de 
energiecrisis is bij hen de vraag veel 
groter dan anders, dus moet men 
alle zeilen bijzetten om de schappen 
voor de mensen gevuld te houden.” 
Voorzitter Anne Bergsma van Lions 
Franeker-Harlingen: “Door de sa-
menwerking kunnen we een groter 
netwerk mobiliseren om meer geld 
te genereren.”

De wijnproeverij vindt plaats op 
zaterdag 26 november in de ‘Midlu-
merlaankerk’ (Midlumerlaan 24 te 
Harlingen) van 16.00 tot 19.00 uur. 
Het aanbod bestaat uit een aantal 

goede en betaalbare wijnen. “Alle 
wijnen die we aanbieden kunnen 
geproefd worden”, zagt Angélique. 
“Op de bestellijst kan men aangeven 
welke wijn men wil bestellen.” De 
bestelde wijnen kan men na betaling 
afhalen op zaterdag 10 december op 
Rozengracht 26 te Harlingen. Het 
aanbod is nu al te zien op www.li-
ons-wijnactie.nl.
De volledige netto-opbrengst gaat 
naar Voedselbank De Helpende 
Hand. “We hopen dat veel mensen 
naar de proeverij komen en daar ook 
hun wijnen voor dit najaar bestel-
len”, laten beide voorzitters weten. 
“Met als grote doel het steunen van 
stad- en streekgenoten die het écht 
nodig hebben. Hopelijk tot ziens op 
zaterdag 26 november!”

Wethouder Hendrik Sijtsma hangt het laatste bordje op van de eerste be-
weegroute in Harlingen. (Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Piet Bosma en Leny IJntema 65 jaar getrouwd
Piet en Leny Bosma waren vorige 
week vrijdag 65 jaar getrouwd. 
Burgemeester Ina Sjerps heeft het 
echtpaar namens het gemeentebe-
stuur van harte gefeliciteerd.

Piet (88) en Leny (87) zijn op 11 
november 1957 getrouwd in Wor-
kum. Zij leerden elkaar kennen op 
het voetbalveld in Workum. Na hun 
huwelijk hebben zij eerst in Bever-
wijk gewoond en keerden later terug 
naar Friesland, Bakhuizen. Daar zijn 
vijf kinderen geboren.
Ze verhuisden daarna naar Harlin-
gen. De jongste dochter is geboren 
in Harlingen. Ze kregen drie zonen 
en drie dochters. Ze hebben dertien 
kleinkinderen en inmiddels zijn er 
veertien achterkleinkinderen.
Het echtpaar woont inmiddels al-
weer 52 jaar met veel plezier in Har-
lingen en nog steeds zelfstandig. 
Piet was sinds zijn 17e timmerman 
en mocht na 40 dienstjaren met de 
Vut. Leny zorgde voor het huishou-
den en de kinderen. Bridgen is een 
grote hobby. Piet maakt dagelijks 
nog een rondje op de fiets. (Foto: HC - Joachim de Ruijter)

(Foto: HC - Joachim de Ruijter)



Het hemd van het lijf: Stephanie de Vries
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We vragen elke week een Harlinger het hemd van het lijf. Shalina Pander 
beantwoordde vorige week de vragen. Zij geeft de pen door aan Stepha-
nie de Vries.

Ik ben Stephanie de Vries, ben 27 
jaar en op dit moment woon ik sa-
men met mijn 4 katten. Ik heb het 
Cios afgerond en daarna de oplei-
ding diermanagement op het   Nord-
win College. Ik ben toen een aantal 
jaar werkzaam geweest op een melk-
veehouderij. Ik verzorgde vooral de 
dieren en melkte de koeien. Dit jaar 
ben ik daar mee gestopt, ik werk nu 
een paar uurtjes als thuishulp en ik 
heb de stap genomen om verder te 
gaan met mijn bedrijf. Ik kreeg veel 
aanvragen in korte tijd en heb die 
aangenomen.
Verder ben ik in de week veel te vin-
den bij Zeerobben. Ik voetbal nu 
volgens mij bijna 17 jaar, ik weet 
nog goed dat mijn moeder toen zei: 
Dat ga jij toch niet lang volhouden… 
Nou mam, toch wel! Toen begonnen 
in de E4 tussen de jongens en nu al-
weer een aantal jaar in het dames-
team.
Dit jaar ben ik ook begonnen met 
het trainen van de Waddenrobkes. 
Een heel leuke en grote groep kin-
deren, erg leuk om te doen. Ik had 
niet verwacht dat ik dit zo leuk zou 
vinden.
Buiten het voetbalseizoen ben ik 
sinds een aantal jaar ook aan het 
kaatsen, dit vind ik ook erg leuk om 
te doen. Ik vind het ook best wel 
jammer dat ik dit niet van kleins af 
aan heb geleerd.
In het weekend vind ik het altijd wel 
gezellig om een drankje te doen met 
vrienden, vooral ook even een in 
de kantine na de voetbalwedstrijd. 
Voor een spelletjesavond of net-
fl ixavondje ben ik ook altijd wel in.

De vraag die Shalina stelt:
Je bent sinds kort voor jezelf begon-
nen in de schoonmaak, hoe bevalt 
dit en wat zou je graag nog meer 
willen gaan doen?

Dat klopt. Mijn bedrijf houdt zich 
bezig met interieurverzorging. Ik 
ben dit drie jaar geleden begon-
nen, toen met één vakantiehuisje 
in Makkum. Sinds dit jaar heb ik 
veel aanvragen gekregen, heb dit 
aangenomen en ben nu eigenlijk de 
hele week wel overal aan het werk. 
Het bevalt me eigenlijk wel goed. Je 
bent natuurlijk eigen baas, ik mag 
voor een groot gedeelte zelf weten 

wanneer ik ergens begin en dat vind 
ik wel erg fi jn. Het mindere stukje is 
dan toch echt wel de boekhouding 
en alles wat daarbij komt kijken.
Als ik meer aanvragen zou krijgen 
dan zou de volgende stap toch wel 
zijn om aan personeel te gaan den-
ken.

Wat betekent Harlingen 
voor jou?
Toch wel echt mijn thuis, zou nu 
niet ergens anders willen wonen.

Levensmotto.
Dat had ik eerst niet echt maar ie-
mand zei laatst: Je leeft maar een 
keer, dus waarom niet? En dat is me 
wel bij blijven hangen.

Mooiste plekje in de stad?
Ik denk de haven en de dijk.

Waar zou je beter in willen zijn?
Beter met veranderingen om kun-
nen gaan.

Waar stoor je je snel aan? 
Aan oneerlijke dingen.

Welk stempel ontbreekt nog in je 
paspoort?
Dat zijn er nog heel veel, zelfs het 
paspoort moet nog worden aange-
schaft. Ik kan wel heel veel beden-
ken maar ik zou dan nog wel graag 
naar Lapland, Kroatië, Canada en 
Texas willen.

Ben je een verzamelaar of kun je 
gemakkelijk weggooien?
Ik was eerst wel een verzamelaar, 
maar de laatste tijd gooi ik steeds 
makkelijker iets weg.

Volg je de lokale politiek?
Nee daar ben ik eigenlijk niet echt 
mee bezig, wel stem ik altijd als het 
weer mag.

Naar welke muziek heb je het 
laatst geluisterd?
Haha velen verklaren me voor gek, 
maar ik luister nu toch al wel wat 
kerstmuziek.

Met wie zou je graag een paar 
uur op een terrasje willen zitten?
Met een (of allemaal mag natuurlijk 
ook) van de Lama’s of zoals ze nu 
heten Tafkal, dat lijkt me wel erg 

gezellig.

Favoriete sport?
Voetbal natuurlijk.

Voor wie heb je heel veel 
respect?
Voor mijn familie en vrienden.

Wat is de grootste gok die je ooit 
hebt genomen?
Een bedrijf opstarten.

Welke uitdaging zou je nog een 
keer willen aangaan?
Misschien een keer alleen op vakan-
tie gaan, wel naar het buitenland 
dan.

Grote blunder?
Die kan ik me niet echt bedenken, 
misschien een paar weken geleden? 
Struikelen en vallen over mijn eigen 
fi ets. Dit was wel laat op een zater-
dagavond… haha.

Hoe zou je dag eruitzien 
als je miljonair was?
Ik denk dat ik dan een groot huis 

heb met een groot stuk grond waar 
ik allemaal verschillende dieren kan 
houden.

Wat is het beste advies 
dat je ooit hebt gekregen?
Dat je altijd eerst aan jezelf moet 
denken.

Waar zou de gemeente meer 
aandacht aan mogen schenken?
Meer activiteiten in de stad voor 
jong en oud, meer leuke feestjes 
ofzo!

Bist oek sunig?
Uh jaa dat was/ben ik wel, maar dat 
wordt ook steeds minder.

Avondje uit naar?
Vaak toch wel even naar Shamrock.

Mis je iets in Harlingen?
Nou misschien een locatie waar je 
veel activiteiten kunt doen, laserga-
men of bowlen of zoiets.

Wat is het ondeugendste dat je 
vroeger hebt uitgespookt?

Ik kan me nog wel een ding nog goed 
herinneren en volgens mij was dat 
met mijn zusje. Ik denk dat ik 8 of 
9 was ofzo en we waren toen buiten 
aan het spelen. We hadden toen er-
gens een pen weggetoverd en mee-
genomen tussen de geparkeerde au-
to’s. Het leuk ons een goed idee om 
op de witte auto van de buurvrouw 
te gaan schrijven/tekenen. Later 
stonden we wel bij die buurvrouw 
binnen…

Grootste miskoop.
Daar kom ik even niet op, denk dat 
ik die ook niet echt heb eigenlijk.

Ik geef de pen door aan:
Richard van der Kooi.

En stel de vraag:
  Hoi Richard! Je bent nou een aan-
tal jaar mijn/onze leider en trainer. 
Ik weet dat je het soms (misschien 
ook wel vaak) zwaar met ons hebt, 
haha... dus hoe hou je dit al die ja-
ren al vol en wat vind je het leukste 
hieraan?

(Foto: HC – Ubbo Posthuma)

Net als de ‘Holland’ zelf, een stoer boek dat bij geen enkele 
liefhebber in de boekenkast mag ontbreken. Maar liefst 328 
pagina’s Hollandhistorie in een rijk geïllustreerd werk. 

Bestellen kan bij de boekhandel, Bol.com en bij 
Flevomedia: www.flevomedia.nl/boekenwinkel€ 42,50

Meer 
weten 
over de 
boot van 
Sinterklaas?

 Koop dan dit       
    schitterende    
       boek,ook 
een gewaardeerd 

Sint Nicolaas geschenk!

Winterstop zonnepont Jonge Seun
Per 1 november is de Jonge Seun gestopt. Er is nog wel even gevaren 
met nieuwe schippers die kennis konden maken met de Jonge Seun. Nu 
is het tijd voor het jaarlijkse onderhoud en winterberging bij jachtwerf 
Atlantic om eind maart weer terug te keren op de vaste plek in de Wil-
lemshaven.

Het vrijwilligersteam van de Jonge 
Seun kijkt terug op een bijzonder 
succesvol seizoen. Er werd ongeveer 
1200 uur gevaren en daarbij zijn 
vele duizenden mensen blij gemaakt 
door een  ‘rondje met het pontje’. 
Met leuke weetjes en humorvolle 
verhalen, vertelden vrijwilligers in 
Nederlands, (stads)Fries, Duits en 
Engels waarom zij zo trots zijn op 
hun stad aan het Wad en het dyna-
mische havengebied.
De stichting Harlinger Heen en 
Weer, eigenaar van het pontje, zag 
het schippersteam groeien naar 55 
vrijwilligers. Een leuke diverse en 
enthousiaste groep. Om schipper 
te mogen worden moet er van al-
les worden geleerd. Daarvoor krijgt 
iedereen een 70 pagina’s tellend 
handboek. Er wordt net zo lang 
geoefend, totdat er met alle soor-
ten wind, stroming en drukte veilig 
kan worden gevaren. Met de haven-
dienst wordt jaarlijks geëvalueerd of 
er nog zaken kunnen worden aange-
scherpt.
Op zich is iedere vaart weer anders. 
Maar soms wordt een vaardienst 
extra speciaal. Zo is er in het afgelo-

pen jaar viermaal hulp geboden aan 
schepen met motorproblemen (drie 
jachten en ook zelfs een sleepboot). 
Ook bijzonder was een aantal vaar-
ten waarbij vanaf de Jonge Seun as 
en bloemen op zee werden uitge-
strooid.
Naast het promoten van haven en 
stad, het vermaken en verbinden 
van mensen en het onderrichten 
van jongeren, focust de stichting 
zich steeds meer op het thema duur-
zaamheid. De meeste mensen weten 
uiteraard dat het pontje haar eigen 
energie opwekt met een twaalftal 
op het pontdak aangebrachte zon-
nepanelen. Maar dat er wekelijks 
een grote hoeveelheid troep uit de 
havens wordt gevist is wellicht min-
der bekend. En de ambities strekken 
op dat gebied nog verder. Het stich-
tingsbestuur is namelijk in vergaand 
overleg met de gemeente, Port of 
Harlingen, ontwerpers en mogelijke 
subsidieverstrekkers om te inves-
teren in de realisatie van een ‘trash 
skimmer’, oftewel een schoonmaak-
catamaran die al varend met een 
groot uitneembaar schepnet tussen 
de rompen drijvende rommel op-

vist. Een boeiend initiatief, waarbij 
het de bedoeling is om bijvoorbeeld 
ook studenten en mensen met een 
achterstand tot de arbeidsmarkt in 
te zetten bij het opvissen en verwer-
ken van ronddrijvend afval.
De Stichting kan altijd meer schip-
pers en co-schippers gebruiken, 
mannen of vrouwen, met of zonder 
vaarervaring. Heb jij zin om op wel-
ke wijze dan ook een bijdrage te le-
veren aan het werk van de stichting, 
stuur dan een mail naar  info@jon-
geseun.nl  en je wordt kort daarna 
teruggebeld.

De Friese Elfsteden
Verjaardagskalender

Verkrijgbaar in de 
boekenwinkel van 

www.fl evomedia.nl
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Plekje      
⊲ gezocht  ⊳

Ingezonden

In Dierenopvang de Wissel in 
Leeuwarden worden jaarlijks 
gemiddeld 900 zwerf- en af-
standsdieren opgevangen, 
waarvan een deel ook uit 
Harlingen en directe omge-
ving. Elke week wordt door 
de vrijwilligers van de Wissel 
voor een van deze dieren een 
nieuw plekje gezocht via deze 
rubriek. Deze week: Bobby, 
een stabij-labrador mix van 5 
maanden jong. Een jonge pup 
zonder basis, dus wel nog een 
aardig werkje voor de nieuwe 
eigenaar! Meer over Bobby op 
www.harlingercourant.nl.

Niet normaal
Een stapeltje laminaat op de roton-
de  bij de Grensweg. Mogelijk van 
een aanhanger gegleden, maar hoe 
dan ook niet normaal. Het is niet 
normaal om zwerfafval te veroorza-
ken! Dat is de kernboodschap van 
het ‘zwerfafvalplan’ van gemeen-
te Harlingen, dat moet leiden tot 
‘De Schoonste Stad aan het Wad’. 
Ter herinnering plaatsen we iede-
re week een foto van (opgeruimd) 
zwerfafval. We putten daarbij uit de 
gigantische collectie van milieujut-
ter Henk Prins, maar iedereen mag 
meedoen: 
redactie@harlingercourant.nl.

Visserslatijn
Sinterklaas moet blijven
Vijf december nadert al weer… In Leeuwarden speelt 
Tryater vanaf 12 november de voorstelling ‘Sintge-
lok’. Hopelijk gebeuren er geen vervelende dingen bij 
alle activiteiten, want Sinterklaas heeft het soms wat 
zwaar de laatste jaren. Hij moest zijn trouwe knecht 
al een andere kleur geven.
Is Piet daarmee slachtoffer van de in extreemrechtse 
kringen gangbare omvolkingstheorie?
Nee, dat hij niet meer zwart mag zijn is een indirect, 
triest gevolg daarvan.
Ben je volgens die theorie niet netjes blank, dan hoor 
je hier niet thuis en vorm je een bedreiging voor de 
westerse samenleving. Daarom is het beter om in dat 
licht geen gebruik meer te maken van zwarte stereo-
typen, ook al is dat op zich niet beledigend bedoeld.
Sint en Piet doen er verstandig aan om het uitdelen 
van suikergoed en marsepein enigszins te beperken. 
Anders komen er misschien actievoerende boze moe-
ders die met bossen wortels zwaaien. Obesitas en 
slechte gebitten vormen bij veel kinderen een pro-
bleem. Een gezonde winterpeen werkt echter ook 
weer niet. Die is voorbehouden aan het paard.
Maar diens halsbrekende toeren over de daken... Zijn 
er al dierenactivisten die daar bezwaar tegen maken? 
Misschien zijn er onderbroeken in de omgekeerde 
vaderlandse driekleur aan de stoomboot gehangen 
of aan een sinterklaaskoets. Zoals eerdaags aan een 
‘molkweintsje’ bij Easterwierrum.
Vond ik eigenlijk wel grappig. Je vastlijmen aan Het 
Meisje met Parel of De Zaaier besmeuren met soep is 
dat niet. Wel de domheid ten top, want wat hebben 
Vermeer en Van Gogh te maken met de klimaatcrisis? 

Laat dierbaar erfgoed asjeblieft met rust. Sinterklaas 
hoort daar als geen ander bij.
Gelukkig blijft het bij wat ergerlijke incidenten zo nu 
en dan. Hoe anders is dat in Oekraïne. 
Poetin ziet het als zijn verheven taak om alles wat Oe-
kraïens is te vernietigen - zelfs wasberen - en te ver-
vangen door het superieure Russische cultuurgoed. 
We maken mee hoe dat er volgens hem uitziet.
Terug naar Sinterklaas. Mogen we van deze wijze 
oude man wel naar Qatar? Hijzelf heeft zijn wortels in 
het vroegere Turkije (Myra, 270-343 na Chr.), toen-
tertijd evenals Qatar behorend bij het Perzische Rijk. 
Misschien knijpt hij daarom wel een oogje dicht.
Sinterklaas, het blijft een onverwoestbare traditie. 
Van Sunneklaas en Sunderum op de Waddeneilanden 
tot de door een Amsterdamse schoolmeester in 1850 
bedachte intocht per stoomboot en met Zwarte Piet. 
Het paard is er gekomen naar voorbeeld van vroegere 
bisschoppen, tevens veldheer, zoals de Utrechtse bis-
schop Jan van Arkel (15e eeuw). Bovendien zijn we in 
goed gezelschap van onze voorvaderen de Germanen, 
want ook Wodan reed op een imposant (achtbenig) 
wit paard (Sleipnir). Alleen had hij Walkuren aan zijn 
zijde, niet gekleurde Pieten.
Het is fijn om ergens in te kunnen geloven. Ook al is 
het een door mythe en folklore gecreëerd beeld. 
Je moet er niet aan denken dat er onder invloed van 
bizarre woke hersenspinsels de klad in komt. Want o 
jee, bisschoppen en kinderen… altijd weer mannen.
Sinterklaas is bisschop, de Zaaier is een man, het 
Meisje met de parel niet… Afblijven van dat alles!
JV

Volle kerk bij concert Leids  
Barok Ensemble
Voor het concert door het Leids Barok Ensemble in de Laurentiuskerk in 
Kimswerd afgelopen zondag was veel belangstelling. Uit een ruime om-
geving waren er een kleine honderd bezoekers naar dit in alle opzichten 
geslaagde concert gekomen. Solistische medewerking was er deze mid-
dag van de sopraan Mariët Kaasschieter.

Het Leids Barok Ensemble be-
staat voornamelijk uit een groep 
oud-studenten aan de Universiteit 
van Leiden. In de tijd dat zij te Lei-
den studeerden werd het ensemble 
opgericht en na hun studie is men 
steeds samen blijven spelen en con-
certeren. Zo wordt er al 34 jaar sa-
men gespeeld en het was voor het 
ensemble de vierde keer dat men te 
gast was in Kimswerd.
Het programma bestond geheel uit 
composities uit de Italiaanse Barok. 
Bekende componisten als Vivaldi, 
Corelli en Monteverdi kwamen voor-
bij, maar ook minder bekende zoals 
Giacomelli en dall’Abaco en ook 
Händel was vertegenwoordigd. Van 
deze laatste componist zong Mariët 
Kaasschieter het overbekende Las-
cia opío pianga uit de opera Rinaldo. 

Prachtig, wat een mooie stem heeft 
deze gelouterde sopraan. Concerto 
opus 3 nr. 10 van Vivaldi was voor 
het orkest (geheel bestaande uit 
zeer goede amateurs) een waagstuk: 
vier violisten waren solist in deze 
zeer herkenbare muziek. Maar zij 
brachten het er uitstekend af! Een 
ander groter werk dat na de pauze 
door het orkest gespeeld werd was 
een Concerto Grosso van Corelli. 
Klonk allemaal zeer authentiek. Een 
verrassende toegift was het ‘Amor’ 
van Monteverdi, gespeeld en gezon-
gen (!) door soliste en orkest (dat 
voor een deel koor geworden was) 
samen. Dit was het laatste concert 
van 2022. In februari 2023 wordt de 
serie in Kimswerd voortgezet. Voor 
dat jaar zijn er opnieuw zes concer-
ten gepland.

Swing Du Nord in ’t Heerenlogement
Centrum Traditionele Jazz in Harlingen trapte begin oktober het nieu-
we concertseizoen af met een spetterend optreden van The Stable Roof 
Jazz Band. Het leverde de organisatie en de band een volle zaal en staan-
de ovatie op. Het tweede concert in de reeks die maandelijks in ’t Hee-
renlogement wordt voortgezet, het optreden van het gypsy jazz-kwintet 
Swing Du Nord afgelopen zondag, bleek een nog groter succes.

Publiek en band zorgden voor een 
ontspannen sfeer, waarin de mu-
zikale professionaliteit en perfor-
mance van deze virtuoze vijfmans 
formatie mocht rekenen op menig 
Bravo! en applaus voor de  knappe 
soli.
Swing du Nord vergastte de bomvol-
le zaal op een internationaal muzi-
kaal palet, waarmee de diaspora van 
het Sinti- en Roma-volk kleurrijk 
werd vertaald. Van de Roma dans-
folklore op de Balkan met de direct 
herkende Czardasz, naar de Gypsy 
Jazz van het Hot Club de France 
van Django Reinhardt en Stephane 
Grapelli in Parijs: zelfs de oversteek 
naar de Braziliaanse Bossa Corvoca-
do bleek - overgoten met een ‘sauce 
gitane’ - vanzelfsprekend. Uiteraard 
kwamen bekende Reinhardtcompo-
sities als Nuages, Douce Ambiance 

en Minor Swing aan bod. Ook aan 
humor geen gebrek: in de Swing Du 
Nord vertolking van ‘Autumn Lea-
ves’ herkenden oplettende toehoor-
ders een flard Mozart, gevolgd door 
enkele maten ‘So What’ van Miles 
Davis. Het paste allemaal in de Pa-
rijse Café Musique-sfeer waarin de 
zaal zich dompelde.
Centrum Traditionele Jazz presen-
teert tot en met april 2023 in’t Hee-
renlogement in Harlingen maan-
delijks een gevarieerd programma, 
waarin de diverse jazzstromingen in 
de jaren tussen de beide wereldoor-
logen aan bod komen: New Orleans, 
Roaring Twenties, Swing, Vocal Jazz 
en Gypsy Jazz. Als de kwaliteit van 
de eerste concerten de maat aan-
geeft mogen we rekenen op een zin-
derend jazzseizoen. HM

(Foto: Gerrit van der Sar)

HARLINGEN
Protestantse Gemeente 
Harlingen-Midlum
Zo. 20 november 9.30 Grote Kerk, 
ds. T.G. van der Linden, Volein-
dingszondag.

Leger des Heils Harlingen
Zo. 20 november 10.00 
Samenkomst met zang en muziek.

De Haven, Christelijke 
Gereformeerde Kerk 
Vrijgemaakt
Zo. 20 november 10.00 ds. D. de 
Jong; ook online te volgen via htt-
ps://cgkvharlingen.nl/live-uitzen-
ding-bekijken/

Baptisten Gemeente Bethel 
Zo. 20 november 10.00 
ds. Ludy Fabriek; livestream via: 
www. baptistenharlingen.nl.

H. Michaëlkerk Rooms-katholiek
Zo. 20 november Hoogfeest Chris-
tus Koning 11.00 Eucharistieviering 
m.m.v. Orheon, pastoor Conijn; Wo. 
23 november 9.30 Eucharistievie-
ring, pastoor Marco Conijn.

Doopsgezinde gemeente 
Harlingen
Zo. 20 november 9.30 dienst einde 
kerkelijk jaar ds. W.I. Beuker.

Evangelie Gemeente Harlingen
Zo. 20 november 9.30 Gerrit Hiem-
stra. Do. 20.00 Bijbelstudie o.l.v. 
Gerrit Hiemstra, thema. De Heerlij-
ke namen van God. www.egharlin-
gen.nl

De Batting
Zo. 20 november 10.30 
Maj. W. Kuijpers.

Fotoclub Focus
Complementaire kleuren (tegengestelde 
kleuren) was het thema van de maand bij 
de Harlinger Fotoclub Focus. En dit is de 
winnende foto, gemaakt door Corrie Alta. 
Fotografeert u graag, kom dan eens vrij-
blijvend een clubavond bijwonen. Meer 
info: 06-27292646. Zie ook Instagram/Fa-
cebook: focus.fotoclubharlingen.
(Foto: Corrie Alta)
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“Nederland is vol.”
(Troonrede 1979!)
In de troonrede van 1979 worden 
opmerkelijke uitspraken gedaan 
over kwesties die 43 (!) jaar later nog 
steeds niet aangepakt, laat staan op-
gelost zijn. Maar ik beperk me even 
tot de actualiteit die ik in de kop van 
dit stukje aanhaal.
Sinds dat “vol” van 1979 is onze be-
volking met miljoenen gegroeid. Al-
leen al sinds het jaar 2000 met ca. 2 
miljoen mensen! En niet op ‘norma-
le’ wijze, door geboorten, maar door 
immigratie. En dat in het dichtstbe-
volkte land van Europa. Je kunt het 
bijna zo gek niet bedenken of de vele 
crises waar we nu mee te kampen 
hebben (woningnood, zorg, stikstof, 
verkeersinfarct, nou ja, u kent ze 
wel) vloeien er, naast incompetentie 
in Den Haag, uit voort. En dan nog 
zijn er mensen/partijen die vinden 
dat we onze grenzen open moeten 
houden om iedereen in de wereld die 
dat wil hier binnen te laten.
Een van de manieren waarop we 
gekneed worden om in die mal te 
passen is door er een moralistisch 
en humaan sausje overheen te gie-
ten en tegelijk de maatschappelijke 
problemen die samenhangen met 
immigratie zoveel mogelijk dood te 
zwijgen.
Twee recente voorbeelden. Drie we-
ken terug in de HC een anekdotisch, 
badinerend stukje van Joop van 
der Heijde (GroenLinks) over asiel-
zoekers in Harlingen in de loop der 
tijden. Historisch klopte er niet veel 
van, maar daar gaat het GL ook niet 
om. Wat deze partij probeert, is een 
frame te creëren dat het normaal en 
goed en wenselijk is dat onze gren-
zen openstaan en dat Nederlanders 
die daar grote twijfels bij hebben 
eigenlijk niet deugen, geen hart heb-
ben. De harde werkelijkheid is he-
laas juist dat die immigratie asociaal 
is omdat die onze sociale cohesie, 
onze verzorgingsstaat en onze eco-
nomie ondermijnt.
(Voor iedereen, maar vooral voor 
immigratieliefhebbers: lees het rap-
port ‘Grenzeloze Verzorgingsstaat’, 
op internet te vinden.)
Wim Wildeboer (wordt vervolgd)
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Cheque coöperatiefonds voor 
vogelnestschommel
De nieuwe locatie van Stichting Begeleid Wonen NW Friesland (achter 
het station in Harlingen) kreeg vorige week bezoek van Reinamien Kunst 
en Marco Kwast van de Rabobank Noord West Friesland. Ze kwamen een 
mooie cheque overhandigen. 

Ze schoven aan in één van de huiska-
mers en werden getrakteerd op kof-
fie en oranjekoek. De stichting vroeg 
in de afgelopen zomer een bijdrage 
aan uit het coöperatiefonds van de 
Rabobank voor een zogenaamde 
vogelnestschommel. Deze schom-
mel biedt (volwassen) gebruikers 
een prettige en vooral veilige manier 
van schommelen en ontspanning. 
Omdat sommige bewoners steeds 
beperkter worden in hun mogelijk-
heden van vrijetijdsbesteding is zo’n 
schommel voor hen geweldig.

De stichting en enkele bewoners 
konden vorige week een mooie che-
que van € 1250 in ontvangst nemen 
en daar zijn ze ontzettend blij mee. 
Omdat zo’n goedgekeurde en veilige 
schommel heel veel geld kost en de 
bijdrage van de Rabobank hiervoor 
niet toereikend is, zoekt de stichting 
nog sponsoren die een bijdrage wil-
len leveren. Het adres van de woon-
vorm is Bolswardervaart 2r 8862SE 
Harlingen. U kunt telefonisch con-
tact opnemen met Ina Boersma via 
06-12511748.

Vlnr Marco Kwast, Ina Boersma, Henny Hoogeveen, Reinamien Kunst, Melvin 
Jorna en Anca Mier in het atrium van de nieuwe woonvorm.

De deserteur
3. plunderen 
in Pingjum

Door Marten Blom

(Vorige week vertelde ik over de 
opmerkelijke hoeveelheid geweld 
die kwam kijken bij de bevrijding 
van Pingjum aan het einde van de 
Tweede Wereldoorlog. En ik kom op 
het spoor van een Duitse deserteur. 
Pingjumer historicus Johan Sies-
werda blijkt een schier onuitputte-
lijke bron van informatie te zijn.)
Ook Sieswerda’s grootouders wer-
den persoonlijk betrokken in de 
strijd; want hoewel zij na het ge-
weld ongeschonden uit hun kelder 
kwamen, was alles in hun woning 
kort en klein geslagen door de Ca-
nadezen, die ervan overtuigd waren 
dat het hoofdkwartier van de Wehr-
macht hier gevestigd was. In werke-
lijkheid lag dat hoofdkwartier aan 
de overkant van de straat.
Maar wie heeft er geplunderd in 
Pingjum? Hoe zat dat dan, mail ik.
Sieswerda: ‘Ja. Er is geplunderd. Wie 
de daders waren is lastig te achter-
halen. Het kunnen ook burgers zijn 
geweest of outsiders van de onder-
grondse. Het kwam overigens regel-
matig voor tijdens de bevrijding van 
West-Europese dorpen en steden. 
Geallieerde militairen mochten dit 
officieel niet, er stonden straffen op.’
Ik begrijp hieruit dat met ‘plunde-
ren’ niet zozeer het openlijk ingooi-
en van ruiten en afvoeren van waar-
devolle spullen wordt bedoeld. En 
ook niet in één keer, zoals de tekst in 
Wikipedia doet vermoeden. Ik denk 
dat het woord eerder wordt gebe-
zigd in de zin dat er tijdens momen-
ten van chaos en verwarring op een 
meer heimelijke wijze werd gesto-
len. Dan blijft de vraag wie die Duit-
se deserteur heeft laten ombrengen.
Sieswerda: ‘Wie de deserteur heeft 
geëxecuteerd is mij nooit verteld. Ik 
weet inmiddels wel dat dit op last 
was van de Canadese commandant 
ondanks protesten van Pingjumers. 
De deserteur had namelijk maanden 
eerder een Pingjumer boer gered 
van een arrestatie. En men vond 
het zinloos, omdat de slag immers 
voorbij was. Maar het moest gebeu-
ren. Wie het zouden kunnen zijn 
geweest: de Binnenlandse Strijd-
krachten, de Canadezen, of een mix 
van beide. Ik denk eerder het tweede 
vanwege de nodige schietervaring. 
Er is geen naam van deze deserteur 
bekend. Het ministerie van Defen-
sie is onlangs bezig geweest om de 
identiteit van de gesneuvelde Duit-
sers te achterhalen. Die liggen vanaf 
1945 op de militaire begraafplaats 
in IJsselstein. Ook de naam van de 
Duitse commandant blijft een groot 
mysterie.’
Wordt vervolgd.

Het is weer die tijd van het jaar: de Witte Swaen verkast voor de winter naar de Noorderhaven. Dat is al een beetje 
een traditie, en daarom eens een foto van de Witte Swaen zoals het schip waarschijnlijk nog niet is gezien.
 (Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Havenbedrijf

REACTIES    REACTIES    REACTIES      REACTIESOp vrijdag 14 oktober 2022 plaats-
ten wij een oude foto van een groep 
jonge mannen tijdens de Duitse be-
zetting 1940-1945. Deze ontvingen 
wij van Theo Jorna uit Harlingen en 
hij wist alleen dat er zijn neef Hessel 
Baalman hier op staat. Wij ontvin-
gen een reactie van Christa Akker-
boom-Hondema uit Harlingen en zij 
herkende haar vader Menno Honde-
ma, deze staat derde van links, wij-
zend naar het bord. Hondema was 
vroeger herenkapper in Harlingen. 
De andere mannen waren vrienden 
van hem maar helaas weet zij niet 
hun naam. Via Theo Jorna kregen wij 
nog door dat er ook een De Witte bij 
staat. Helaas dus geen volledige op-
lossing.

Op de tweede foto uit de collectie van 
Jaap van der Veen uit Harlingen van 
een aantal huizen, kregen wij een re-
actie van Henk van der Heide uit Har-
lingen. Deze gaf ons door dat deze 
huizen in de Hondenstraat staan. 
Hij weet zich te herinneren dat hier 
links o.a. de families Boogaard, Faber 
en rechts Kwast en Vlieger woonden. 

Onbegrijpelijk, een bestuurlijke 
dwaling?
Burger King In Harlingen, volgens 
Wethouder Erik de Groot een mooi 
plan, met name vanuit ruimtelijk 
perspectief.
Erik de Groot, wethouder in Har-
lingen, heeft naast de portefeuille 
ruimtelijke ordening, ook die van 
gezondheidzorg onder zijn hoede.
Dat hij zich met dat laatste minder 
bezighoudt werd duidelijk na zijn 
uitspraak die hij deed in de Leeu-
warder Courant van 8 november 
jongst leden.
De oproep die oud-huisarts Kees 
Lugtmeijer deed tijdens de raads-
vergadering, mede namens alle Har-
linger huisartsen, om deze fastfood-
keten niet toe te laten, kon De Groot 
niet op andere gedachten brengen.
De Burger King wordt gebouwd na-
bij de Maritieme Academie en rsg 
Simon Vestdijk. Er zullen veel jon-
geren gebruik gaan maken van dit 
fastfood restaurant.

Jaren geleden werd de lokale friet-
kraam de toegang ontzegd nabij 
deze scholen vanwege de ongezonde 
impact die dit kan hebben op jonge-
ren, die vaak hun brood verruilden 
voor friet met een kroket. Toen 
ruim 10 jaar geleden bleek dat de 
Harlinger kinderen tot de zwaarsten 
van Friesland behoorden is de ge-
meente gestart als JOGG-gemeente 
(jongeren op gezond gewicht). 
De gezonde kantine deed zijn intre-
de, buitenschools sporten, beweeg-
tuinen en beweegprogramma’s. De 
inspanningen van deze bewegingen 
wordt nu voor een deel overboord 
gegooid door De Groot, omdat er 
zich een multinational aandient, 
de Burger King, die zo goed past in 
ruimtelijk perspectief.

Opmerkelijk, omdat zijn voorganger 
en partijgenoot Hein Kuiken groot 

voorstander was van een gezonde 
leefomgeving en ook De Groot heeft 
het probleem van zwaarlijvigheid 
destijds onderkend.
De Groot: “De cijfers van de Jeugd-
monitor lijken positief. Zo was tot 
2014 een stijging in overgewicht te 
zien. Daarna volgde stabilisatie en 
de laatste cijfers laten een daling 
van het overgewicht zien. Dit past 
bij het beeld dat we zien bij scholen 
en verenigingen waar veel meer wa-
ter wordt gedronken in plaats van 
frisdrank en dat ook het traktatie- 
of pauzebeleid meer gericht is op 
een gezonde versnapering.”
Recent heeft hij dit beeld weer wat 
bijgesteld na een eigen veldonder-
zoek op het schoolplein, zo blijkt 
uit het interview in de Leeuwarder 
Courant: kinderen eten nu eenmaal 
liever pizza en chips aldus de Groot. 
Dat hij voorbijgaat aan het feit, dat 
een goed voorbeeld goed doet vol-
gen vind ik een gemiste kans.
Zijn collega, wethouder uit Venlo, 
tevens ook JOGG-gemeente stelt: 
“De jeugd heeft de toekomst en een 
gezonde toekomst begint bij een 
gezonde jeugd. In de wijk, dicht bij 
de kinderen en jongeren zelf, is de 
meeste winst te behalen. JOGG-ge-
meenten zorgen daarom dat lokale 
professionals structureel de omge-
ving van kinderen gezonder maken.”
Gezond kunnen leven, begint in de 
buurt. Een mooie quote van deze 
wethouder is: “Kinderen zouden 
vanaf hun geboorte tot hun rijbe-
wijs moeten worden ondergedom-
peld in gezondheid.”
Ik hoop dat De Groot nog drie keer 
nadenkt voordat hij zijn handteke-
ning zet onder de bouw van dit fast-
food restaurant. Ik wens onze kin-
deren een heel gezonde toekomst en 
een onderdompeling in gezondheid 
toe.
Jan Waling Huisman, huisarts te Har-
lingen

Nagekomen reactie op foto 4 november RK kleuterschool
Bijgaande foto van de R.K. kleuterschool in de Hofstraat, plaatsten wij zon-
der enige reacties op vrijdag 4 november. Alsnog kwam er een reactie binnen 
van Elly Kooistra-Veltman; zij had door vakantie de foto gemist en gaf het 
volgende door: ikzelf sta helemaal links met de strik in het haar, rechts van 
mij zou een jongen van Brunsmann kunnen zijn, de zuster heette Josèf, bo-
venaan links van haar is Marjan Rooswinkel en aan de rechterkant van haar 
zit een jongen van Kamsma (Matthey?)
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Op	28	juni	2019	is	de	EU-richtlijn	883/2019	in	werking	getreden.	Deze	richtlijn	heeI	als	uitgangspunt	
bescherming	van	het	marine	milieu,	en	in	het	bijzonder	het	voorkomen	van	milieuverontreinigingen	
aMomsNg	van	de	scheepvaart.	Met	deze	inwerkingtreding	is	EU-richtlijn	2000/59	komen	te	vervallen.		
De	nieuwe	richtlijn	is	geïmplementeerd	in	de	Nederlandse	wetgeving,	te	weten	de	Wet	voorkoming	
verontreiniging	door	schepen	(Wvvs).	

In	verband	met	deze	gewijzigde	wetgeving	is	een	nieuw	concept	Havenafvalplan	en	concept	Visserij	
Havenafvalplan	opgesteld	door	NV	Port	of	Harlingen.	

Op	de	voorbereiding	van	deze	plannen	is	afdeling	3.4	(Openbare	voorbereidingsprocedure)	van	de	
Algemene	wet	bestuursrecht	van	toepassing.	Op	grond	van	die	procedure	liggen	beide	concept	
plannen	van	11	november	2022	tot	19	december	2022	voor	belanghebbenden	ter	inzage	bij		
NV	Port	of	Harlingen,	Waddenpromenade	9-3,	8861	NT	Harlingen	(op	werkdagen	tussen	09.00	–	
12.00	uur).	Beide	concept-plannen	zijn	ook	te	raadplegen	op	de	site	van		NV	Port	of	Harlingen:		
https://www.portofharlingen.nl/nieuws/.		Gedurende	deze	periode	kunnen	belanghebbenden	hun	
zienswijze	schriIelijk	bij	de	directeur	van	NV	Port	of	Harlingen	naar	voren	brengen.	

Voor	nadere	informaNe	kan	contact	worden	opgenomen	met	mevrouw	B.	de	Keizer	van	Port	of	
Harlingen,	telefoon		0517	-	72	33	40.																																																																																																																																																																																																																																																																																																																																																																																								
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Slagerij ATTEMA MAKKUM

VLEESVERKOOP 
op donderdag en vrijdag  

tot 18.00 uur geopend 

DE GEHELE DAG VOLOP
Rund- en Varkensvlees
Tel. 0515 - 232325 Fax 0515-233234

BiNGO
ZONDAG
27 NOVEMBER
18 DECEMBER

BRUNA HARLINGEN | EXPERT HARLINGEN
JUMBO OLAF HERMUS | PLUS LUNENBORG

106.2
MHZ

SCOOR JE  BINGOKAARTEN BIJ: 

VAN VRIJDAG 25 NOVEMBER 13.00 UUR 
T/M ZONDAG 27 NOVEMBER 19.00 UUR 

Wil je kijken? Wil je meedoen? Kom langs!
VR 15-17u ZA 10-14u ZO 13-15u

OMROEP RSH IS TE VINDEN IN NIEUW ZUID, PRINSES IRENESTRAAT 2

LUISTER FM 106.2 MHz OF OMROEPRSH.NL

6E
RA

DI
OMARATHON OMROEP

RSH

54
NON STOP LIVE RADIO

FM
106.2 
MHz

UURMET

Deel je onze droom?
Sms NIER naar 4333 of 
kijk wat jij kunt doen 
op nierstichting.nl

Onze droom 
voor nier
patiënten is 
nierziekten 
genezen.

Met 1 SMS doneert u eenmalig € 2,- 
(exclusief telefoonkosten). 
Meer informatie: www.nierstichting.nl/sms
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Hoogste punt 24 woningen Spoorhuys
Het hoogste punt van de 24 Spoorhuys woningen is bereikt. In opdracht van Harns Invest Vastgoedontwikkeling & 
Woonconcepten worden achter station Harlingen drie woonblokken van elk acht woningen gebouwd, die rug-aan-
rug geschakeld zijn. De woonblokken zijn ontworpen door TWA architecten op basis van de historische treinremises 
die oorspronkelijk op deze plek hebben gestaan. Zodra de houtskeletbouwelementen van dak en gevel zijn ge-
monteerd, kan de afbouw beginnen. Hiervoor worden het gevelmetselwerk en aluminium kozijnen aangebracht en 
binnen volgen de binnenwanden, installatiewerk en dekvloeren. (Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Interview met Jochem Myjer op PJF 
De workshops op ikc Prins Johan Friso (PJF) zijn in volle gang. Eén van 
de vele workshops is ‘de krant in de klas’. Maandag 31 oktober kwam 
Jochem Myjer langs op de PJF. Hij kwam voorlezen uit zijn nieuwe boek 
over de Gorgels. Daarna mochten leerlingen van de Frisoschool vragen 
stellen. En dus is hier een interview.

Hoe bent u op het idee gekomen 
om de Gorgels te schrijven?
Nou ik liep een keer op het strand 
op een eiland. Ik dacht dat ik iets 
zag wegflitsen, maar ik wist het niet 
zeker. En ik ben in de avond terug-
gekomen en toen heb ik een Gorgel 
gesproken. Die heeft mij heel veel 
verteld over de Gorgels. En toen heb 
ik er een boek over geschreven.  Ik 
heb het dus eigenlijk niet zelf ver-
zonnen, maar gewoon opgeschre-
ven.  

Bent u soms de namen 
van de Gorgels kwijt?
Ja ik ben ze soms kwijt ja, maar 
daarom heb ik ook een lijstje voorin 
het boek en daar staan alle Gorgels 
in en dan kan ik ze nooit vergeten.

Waar woont u?
Ik woon niet in Harlingen. Jammer, 
want het is hier heel mooi. Ik woon 
in Leiden en soms een beetje op 
Texel.

Heeft u kinderen?  
Ja, ik heb twee kinderen. Ze heten 
Melle en Limoni, een jongen en een 
meisje. Ze zitten ook in het boek.

Welke talen kunt u spreken?
Ik spreek een beetje Gorgels. Ik 
spreek een beetje Engels. Ik spreek 
een beetje Nederlands en ik spreek 
een beetje Frans. En ook een heel 
klein beetje Fries.

Waarom bent u cabaretier 
geworden?
Als cabaretier werk je ’s avonds. Dan 

moet je optreden en dan kun je in de 
ochtend uitslapen. Daarom ben ik 
cabaretier geworden.

Waarom wilde u schrijver 
worden? 
Eigenlijk ben ik grapjesmaker, caba-
retier en komiek. Ik kwam die Gor-
gel tegen en toen wou ik de Gorgels 
schrijven. En dan hoef ik ook geen 
boek uit te kiezen bij het voorlezen 
aan mijn kinderen.

Als ik later een schrijver wil wor-
den, welke tips heeft u dan voor 
mij? 
Je hebt pen en papier of een com-
puter nodig en dan moet je heel 
veel oefenen en heel veel verhaaltjes 
schrijven.  

Las u zelf ook veel boeken?
Ik heb zelf vroeger ook heel veel boe-
ken gelezen en weet je wat het leuk-
ste is aan boeken lezen? Je kunt het 
overal doen, ook stiekem ’s nachts.

Hoe vindt u het op onze school?   
Ik heb een beetje rondgekeken. Jul-
lie hebben een techniekhok en ook 
een tuin. Ik vind het wel heel leuk 
hier. Als ik nog op school zou zitten 
en ik mocht kiezen, dan zou ik toch 
naar deze school gaan. Dan moet ik 
alleen nog wel een beetje Fries leren. 

Geschreven door: Elin, Lucenzo, 
Sven, Roos-Marinthe, Lara, Beaudi-
ne, Iris, Pieter-Jelle, Yorick, Liane, 
Kynan en Jesse.

Wijkschouw De Spiker: wie gooit de dukdalven om?
De laatste wijkschouw van dit jaar (het wordt steeds vroeger donker) 
was afgelopen maandag in De Spiker. Meestgehoorde klacht: verkeer dat 
te snel rijdt.

De opkomst voor de wijkschouw is, 
zeker vergeleken met andere wijken 
die de afgelopen tijd aan de beurt 
waren, goed: ruim tien buurtbewo-
ners lopen mee. Op startpunt Si-
badaweg wordt aandacht gevraagd 
voor hinder van de vele vrachtwa-
gens bij BYNT en HBW Afbouw, die 
na het lossen ook wel de door de 
wijk rijden. “Verschrikkelijk verve-
lend”, zegt een bewoner. “Er staan 
borden maar daar trekken ze zich 
niks van aan.” Iemand oppert meer 
ruimte te maken ten koste van het 
speelterrein. Wethouder Hendrik 
Sijtsma zegt dat er nu alleen wordt 
opgehaald wat het probleem is, en 
dat het later ingevuld gaat worden.

Ander punt op de Sibadaweg: “Deze 
weg wordt als racebaan beschouwd.” 
Ook op de Spiker en de Gerrit Schuil-
straat wordt te snel gereden. Auto’s 
die van de Spiker komen gaan door 

de binnenbocht - een “jaagbaan” - 
naar de Sibadaweg. “Als je daar dan 
met je kind fietst, word je niet blij!” 
Daarbij wordt opgemerkt dat het 
vooral mensen uit de buurt zijn die 
te snel rijden. Volgens Jurre Zaad-
stra, verkeersdeskundige van ge-
meente Harlingen, zijn de wegen in 
De Spiker ingericht zoals het hoort. 
Ongeveer 85 procent van de auto-
mobilisten houdt zich aan de regels. 
“Die andere vijftien procent is niet 
te beïnvloeden”, aldus Zaadstra.

Op diverse plekken in De Spiker is 
sprake van overhangend groen, een 
rommelige tuin of scheefliggende 
tegels. De vraag is wie de verkeers-
remmende dukdalven op de Spiker 
omgooit. Dat gebeurt bijna altijd in 
de nacht van vrijdag op zaterdag. 
“Kunnen we ze niet eens opwach-
ten”, zegt een buurtbewoner. “Je 
moet er teer op smeren”, grapt wet-

houder Sijtsma.

Bij de Babingaweg blijft veel regen-
water staan en waar de Hendstehof 
en de Gerben Oswaldstraat tegen el-
kaar liggen, moet een bordje komen 
om duidelijk te maken wat welke 
straat is. “Bezoekers raken hier het 
spoor bijster”, zegt een buurtbewo-
ner. “Er wordt ook heel veel post 
verkeerd bezorgd.”
Om de hoek ligt een smal stukje 
van de Gerben Oswaldstraat en ook 
hier wordt volgens buurtbewoners 
te snel gereden, voornamelijk door 
pakjesdiensten en warme maal-
tijd-bezorgers.
Tot slot het laatste punt: op de Hor-
scamp ligt een tegel scheef en daar 
is iemand over gevallen. Er wordt 
gezocht naar de boosdoener. Maar 
die is niet te vinden, en wat blijkt, 
als er wat bladeren aan de kant wor-
den geschoven: er ligt al een nieuwe 
tegel in de stoep, herkenbaar aan 
de iets lichtere kleur. Ofwel: er kan 
weer een aandachtspuntje van de 
lijst worden gehaald.

Wijkschouw Schepenwijk: 
interne bloeding door verkeersdrempel
Dat er slechts twee bewoners meeliepen met de wijkschouw in de Sche-
penwijk, vorige week donderdag, was niet zo vreemd: er is niet zo heel 
veel mis in de wijk. Toch waren er wel enkele opmerkelijke zaken, zoals 
een verkeersdrempel die tot een interne bloeding leidde en een wel heel 
bijzondere klacht over geluidsoverlast.

In een hoek van de Hoogaarshof 
staat een laadpaal die het niet doet. 
Alleen twee rode lampjes branden. 
Een bewoner weet te vertellen dat 
de paal een aardlekprobleem heeft. 
Dat het probleem nog niet verhol-
pen is, zou komen door een perso-
neelsgebrek.
Iets verderop wordt de wijkschouw 
gewezen op een paar tegels die uit 
een stoep zijn verdwenen en op 
de Galjoenweg volgt er een kor-
te discussie over auto’s die op de 
straat staan geparkeerd. Volgens 
een buurtbewoner moeten er meer 
parkeerhavens komen. Wethouder 
Hendrik Sijtsma: “Is het een pro-
bleem, of wordt het als een probleem 
ervaren?” Volgens de bewoner zijn 
de geparkeerde auto’s echt een pro-

bleem. Een ander ziet het anders: 
“Het haalt de vaart er wel uit.” Wet-
houder Sijtsma vindt dat ook: “Hier 
rijdt eigenlijk nooit iemand te hard; 
je moet altijd wachten op elkaar.”
Een mevrouw op de fiets stopt en 
wijst naar de puntige verkeersdrem-
pels op de Botterweg. “Die drempels 
hebben me 400 euro schade opgele-
verd”, zegt de vrouw. Toen ze er een 
poos terug overheen fietste, gaf dat 
een klap en ze kon met een bloeduit-
storting naar het ziekenhuis. Ze 
heeft anders nooit wat - dus weg 
eigen risico - en in het ziekenhuis 
werd bloed uit haar lies gehaald. Ze 
ging niet snel over het obstakel. “Ik 
heb niet eens een elektrische fiets”, 
zegt de vrouw. “Ik fiets nu over de 
stoep.”

Op de Schokkerhof staat vaak een 
auto ongelukkig geparkeerd. De 
vraag is of de stoeprand ter plekke 
geel geverfd kan worden. Terwijl 
de ene buurtbewoner zich beklaagt 
over fietsers op de stoep, merkt de 
andere op dat de Schepenwijk een 
mooie groene en sociale wijk is. Bij 
de Galjoenhof is het tijd om terug te 
keren naar het beginpunt. Het goed 
onderhouden groen valt hier op. “Ik 
kan me voorstellen dat mensen hier 
tevreden wonen”, zegt wethouder 
Sijtsma.
Op de terugweg wil één van de 
buurtbewoners nog even wat kwijt 
over sportschool Anytime: ’s avonds 
klinkt er wel eens muziek. “Maar u 
woont dáár”, zegt wijk- en dorpen-
coördinator Adry Attema-Dijkstra, 
terwijl ze met een denkbeeldige 
boog naar een heel eind verderop 
wijst. “Maar ik laat de hond hier 
uit”, zegt de man. “En dan hoor ik 
het.”

De dieetcoach
Gezond(er) oud worden
Er zijn vijf regio’s in de wereld waar 
opvallend veel 100-plussers wonen 
die nog in goede gezondheid zijn. 
Dit worden de zogenaamde blue-zo-
nes genoemd. Het geheim van deze 
regio’s is al gedeeltelijk duidelijk ge-
worden.

De persoon die deze vijf gebieden in 
kaart gebracht heeft, is Dann Buet-
tner. Er zijn negen regels waarop de 
blue-zones gebaseerd zijn. Dit zijn 
1. Natuurlijk bewegen. Beweegvor-
men zoals wandelen en tuinieren 
zijn hier voorbeelden van. 2. Een 
(levens)doel hebben. Als je elke dag 
wakker wordt met zin in de dag 
word je gezonder oud. 3. Onthaas-
ten. Stress maakt je vroegtijdig oud. 
4. De 80-procentregel. Dit betekent 
dat je bij je maaltijden jezelf altijd 
maar voor 80% vol eet. 5. Accent 
op plantaardig eten. Hierbij kun je 
denken aan het eten van veel groen-
te, noten, fruit en peulvruchten. 6. 
Wijn, met mate. 7. De juiste vrien-
den. 8. Een sociaal netwerk. 9. Ge-
liefden op de eerste plaats. Hierbij 

zijn punt 7 t/m 9 zeer belangrijk 
maar niet echt met leefstijl te beïn-
vloeden. Op de andere punten kun 
je wel zelf invloed uitoefenen. Dan 
Buetnerr bracht deze zones naar de 
Amerikaanse stad Spencer. De stad 
werd loopvriendelijk. Daarbij ging 
het junkfood eruit en werden er so-
ciale netwerken opgezet. Het effect 
was een daling van de gezondheids-
kosten met 25% binnen één jaar! 
Maar behalve een kostenbesparing 
ga je je ook veel fitter voelen. Wil je 
ook eens weten hoe je dit zelf in de 
praktijk kan brengen? Kom dan naar 
de (gratis) scholing in het kader van 
Welzijn op recept 2.0. De lezing is 
op maandagochtend 28 november 
in Franeker. Je kunt natuurlijk ook 
een afspraak maken. 
Neem contact op met Irene Kief-
tenburg, diëtist Libra, tel. 06-
11276810. Libra is gevestigd in 
Franeker (De Metro), Harlingen 
(Fysio Harlingen) en Sexbierum 
(Fysio Harlingen). De diëtist wordt 
vergoed vanuit de basisverzekering 
en je hebt geen verwijzing (meer) 
nodig.

(Foto: HC - Joachim de Ruijter)
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Bij binnenkomst worden toekomstige 
operators met een uitgebreid intern 
opleidingsprogramma opgeleid tot een 
Flexo Drukker of “Operator”. Hoewel 
een operator in 2022 deels ook met een 
volautomatische machine overweg moet 
kunnen.

“Met ongekend dynamische en betrokken 
medewerkers, en een state-of-the art 

machine park, is ons bedrijf de afgelopen 
jaren verdrievoudigd. Ik ben ontzettend 

trots op het hele Trioworld Harlingen 
team: dit was nooit zonder hun gelukt.” 

- Wietse van den Bosch, Managing 
Director bij Trioworld Harlingen.

Sinds Augustus 2020 is Flexoplast onderdeel 
geworden van het Zweedse Trioworld als 
“Trioworld Harlingen”, waardoor het bedrijf 
toegang heeft tot nóg meer middelen en 
gedeelde expertise voor het ontwikkelen 
van duurzame verpakkingen.

Operators zijn er in alle vormen en maten
Alexandra is bij Trioworld als eerste vrouw 
begonnen in het team van drukkers/
operators. Hoewel ze in eerste instantie de 
enige vrouw in de drukkerij was heeft ze dit 
nooit op deze manier ervaren: “Ik ben niet 
op mijn mondje gevallen maar heb dit hier 
nooit nodig gehad, het team gaf me vanaf 
de eerste dag het gevoel dat ik welkom 
was, en was altijd behulpzaam en open”. 
Al snel kreeg Alexandra een vast contract 

en ondertussen is ze één van de toppers 
van Trioworld. Sindsdien heeft een andere 
vrouwelijke operator het team ook versterkt, 
dus dat “Operators” alleen een beroep voor 
mannen is gelooft Trioworld zeker niet.

“In ploegendienst weet je waar je aan toe 
bent qua uren, en hoef je daarbuiten niet 

continue beschikbaar te zijn. Wanneer 
je ploeg erop zit ga je met een afgerond 
gevoel naar huis, zelfs als werk binnen je 
ploeg niet afkomt. Je collega operators 

nemen het stokje immers simpelweg 
van je over”.  – Alexandra, Operator bij 

Trioworld Harlingen.

Jeep, net als Alexandra ook een Operator 
bij Trioworld, begon na uitgekeken te zijn 
op zijn vorige baan. Die uitdaging heeft hij 
volop gevonden in Trioworld Harlingen. In 
eerste instantie had hij dit niet verwacht: 
hij was bang dat een baan in de productie 
“lopende band” werk zou zijn. In de praktijk 
bleek dit alles behalve het geval: in eerste 
instantie vond hij de diversiteit van het 
werk en de verantwoordelijkheden zelfs 
overweldigend.

 “Maar gelukkig was men hier heel 
geduldig en begripvol: ze gaven aan dat 
dit heel normaal is en dat je het vanzelf 

beetje bij beetje oppikt. En gedurende het 
uitgebreide inwerk traject begon ik dit ook 
steeds meer te ervaren: ik werd niet voor 

de leeuwen gegooid.” – Jeep, Operator bij 
Trioworld Harlingen.  

Ook geïnteresseerd in een baan 
bij de modernste en duurzaamste 
verpakkingsfabrikant van de Benelux? 
Neem een kijkje op de vacature pagina van 
Trioworld Harlingen voor meer informatie.

www.trioworld.com/en/career/available-jobs

Het resultaat van jouw werk vind je in 
jouw lokale supermarkt!
In het Friese Harlingen wordt gerecyclede plastic folie omgetoverd tot duurzame 
consumenten verpakkingen. Met behulp van geavanceerde drukmachines 
komen de bekendste merken (Bavaria, McCain, Aviko, etc.) tot leven onder het 
nauwkeurig toezicht van een “Operator”.  
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Stadstuin Harlingen
In deze column informeren we u over de ontwikkeling van de Stadstuin 
Harlingen. Een stadstuin voor en door Harlingers. De column verschijnt 
één keer in de vier weken en wordt geschreven door de Túnfrou.

De herfst
Letterlijk betekent herfst, de oogst-
tijd. Maar ook het terugkeren naar 
de binnenwereld voor mens, dier, 
plant en boom. Het wordt kouder en 
vochtiger en dat maakt dat we van-
zelf ‘binnen’ opzoeken.
Buiten zijn geeft extra vitamine D 
en de herfstkleuren, de frisse lucht 
zijn goed voor je mentale gezond-
heid. De natuur biedt iets van troost 
want hoe kun je je nou niet ver-
wonderen over zulk mooi natuur-
schoon? Je slaapt dieper, je maakt 
gerechten met spicy kruiden die 
goed zijn voor je weerbaarheid, je 
duikt samen lekker onder de dikke 
dekens, door frisse lucht kun je be-
ter nadenken en mensen schijnen 
in de herfst meer buiten te zijn. Er 
is natuurlijk een boel om naar uit 
te kijken en samen met familie te 
sinterklazen, kerst te vieren of het 
nieuwe jaar in te luiden. Dat samen 
zijn geeft energie.
De natuur heeft een oerinstinct om 
zicht voort te planten. In de herfst 
en winter verzamelt ze de energie 

om in het voorjaar weer tot bloei te 
komen. We hebben de herfst hard 
nodig om er in het voorjaar weer 
volop tegenaan te kunnen in de tuin. 
Wij vieren de herfst in de Stadstuin.

De Stadstuin en de vrijwilliger
Sjouke Altena is vanaf het eerste uur 
vrijwilliger op de Stadstuin. Sjouke 
is lid van het Kunstcollectief Harlin-
gen dat de ambitie had in 2019 om 
een Stadstuin op te zetten met be-
hulp van vrijwilligers.
Inmiddels zijn we drie jaar verder 
en Sjouke blikt terug op deze tijd. 
“We begonnen ambitieus maar 
moeizaam en het onkruid had ons 
in de macht. Maar gelukkig is het tij 
gekeerd, onder andere door de des-
kundige leiding van Nora Hougee 
die een professional is in ecologisch 
tuinieren en de organisatorische 
begeleiding van bestuurslid Evelyn 
Schor. De tuin krijgt zijn vorm en 
bloeit letterlijk en figuurlijk op.”
Vrijwilligers, we kunnen niet zon-
der - is een project van onder andere 
Beweegteam Harlingen dat binnen-

kort start en Sjouke draagt dat ui-
teraard een warm hart toe. De Stad-
stuin heeft vrijwilligers nodig.
 
Cultuur- en ontmoetingsplein
Doordat we steeds meer een con-
stante hebben in de aanwezige 
vrijwilligers zijn er bijna dagelijks 
mensen actief. De vorm van de 
tuin zoals we die voor ogen hebben 
wordt steeds zichtbaarder. Roze, 
rode en witte perken met bloemen 
en struiken, een mooie kruiden-
tuin en een vijvertje voor kikkers, 
salamanders en een waterlelie. De 
moestuin wordt opnieuw ingedeeld 
voor een nieuw seizoen.
De planten van Almenum en de op-
brengst van de inbreng-dag hebben 
hun plek gekregen en zijn goed aan-
geslagen. Met dank aan de gevers.
Ja, en het was eindelijk zover; er is 
inmiddels een prachtig cultuur- c.q. 
ontmoetingsplein aangelegd in de 
tuin. Een grote cirkel met stenen. 
De bedoeling is dat er vanaf 2023 
kleinschalige evenementen plaats-
vinden op de eerste  zondag van de 
maand.

Agenda Stadstuin in november
 * Elke woensdagmiddag tussen 
15.00 en 16.00 uur is de Kindertuin 
open en Nora aanwezig om met kin-
deren ‘tuindingen’ te doen. 
* Zaailingen van de kaardebol en 
de stokroos zijn te verkrijgen op 
de tuin via Nora Hougee; stuur een 
mail naar info@stadstuinharlingen.
nl en ze neemt contact op.
* In de agenda op de website van de 
Stadstuin (www.stadstuinharlingen.
nl) staat vanaf 2023 het programma 
voor het cultuurplein c.q. ontmoe-
tingsplein.

Hallo lief dagboek!
Wanneer schreef ik voor het laatst? 
Eens kijken… o ja, ik weet het al-
weer. Dat was toen ik vertelde dat 
ik naar Italië ging met vriendin L. in 
het kader van onze 50-jarige vriend-
schap. Aangezien L. niet reageerde 
als ik het over ‘de herdenking van de 
vriendschap’ had was de lol er gauw 
vanaf dus zei ik dat niet meer. Het 
was grandioos – we zijn onder meer 
in Milaan en Florence geweest en 
hebben heel wat afgewandeld. En op 
terrasjes gezeten uiteraard. Wel was 
het jammer dat er overal van die idi-
oot lange rijen stonden; zo hebben 
we Het Laatste Avondmaal van Da 
Vinci niet gezien omdat de tickets 
tot half november uitverkocht wa-
ren. Ondertussen ben ik terug in het 
gezellige Harns en het is tijd voor 
mijn dagboek, ik begin bij:

Donderdag 20 oktober
Eerste dag in Milaan! Heel veel ge-
lopen en gelachen. De conversa-
ties tussen L. en mij zijn altijd wel 
gemoedelijk, ze gaan ongeveer als 
volgt:
‘Hoe kom jij aan mijn snoepjes?’
‘Gejat uit je tas.’
‘Ok, dan is het goed.’

Vrijdag 21 oktober
Vandaag 25 jaar geleden werd doch-
ter geboren! ‘Toen was jij er ook bij’ 
herinnerde ik vriendin L. aan die 
heugelijke dag. ‘Tussen mijn weeën 
door vertelde je over de totaalrup-
tuur van je collega, weet je nog?’
‘Ik wilde je opbeuren’ zei L. 
De kathedraal van Milaan bezocht. 
En Starbucks, omdat hij heel mooi is 
van binnen.

Maandag 24 oktober
Gisteren aangekomen in Florence – 
adembenemend mooi – en weer veel 
gelopen. Geluncht bij Finisterrae en 
weer een zeldzaam lekkere lasagne 
gegeten. Alles hier is even lekker, 
hoe doen die mensen dat toch? Hele 
avond op het dakterras van Palazzo 
Guadagni gezeten en van het uit-
zicht genoten.

Vrijdag 11 november
Terug naar Nederland. Hoe kan het 
dat het alweer voorbij is? ‘Moeten 
we nu 50 jaar wachten voordat we 

weer zoiets doen?’ snikte ik maar 
L. zei troostend dat we over 10 jaar 
weer een herdenking kunnen hou-
den.

Zaterdag 12 november
Met man en pa naar Xin Hua. ‘Ik 
denk nog vaak aan het moment dat 
Fortuyn die taarten in zijn gezicht 
gesmeten kreeg’ zei pa. ‘Het was zo 
schandalig. Ik weet niet hoe het kan 
maar het beeld laat me niet los.’
‘Daar kan je voor in therapie hoor 
pap’ zei ik opgewekt.
Pa keek verontwaardigd. ‘Absoluut 
niet. Ik wil het beeld niet kwijt.’

Maandag 14 november
O God, het wordt steeds gekker in 
dit land: nu is er een schilderij van 
sigaarrokende mannen uit de uni-
versiteit van Leiden verwijderd na-
dat iemand zich daaraan stoorde. 
Hierbij offer ik me op: ik wil het 
schilderij graag hebben.

Dinsdag 15 november
Was kast aan het opruimen, vond in 
oude handtas paar dagboeken van 
lang geleden. Fragment uit dagboek 
van 1989: ‘Naar Harlingen, op be-
zoek bij oma. Vanaf station gelopen 
naar ziekenhuis, was ver. Mama was 
er ook, samen bij Chinees gegeten. ’s 
Avonds terug naar Amsterdam. Gaat 
niet goed met oma’. (Oma overleed 
inderdaad kort daarna).
’s Avonds bij vriendin T. naar ‘En At-
tendant Bojangles’ gekeken, moest 
aan het eind traantje wegpinken. 
‘Ik was misschien wat hormonaal’ 
zei ik tegen man bij thuiskomst.
‘Wanneer niet’ zuchtte hij.

Woensdag 16 november
Raket lijkt niet van Rusland te zijn. 
Het blijft erg maar als-ie van Rus-
land was, was het nóg erger.
Fantastisch nieuws trouwens dag-
boek: terwijl er steeds meer men-
sen letterlijk en figuurlijk in de kou 
zitten krijgen de EU-ambtenaren 
een vorstelijke loonsverhoging, 
Timmermans mag zelfs €1800 per 
maand bijschrijven. Doen jullie 
goed jongens, chapeau! En wij maar 
denken dat misstanden vooral vroe-
ger aan het decadente Franse hof 
plaatsvonden.

Rebelse huisvrouw

Controle gebruik loodsen op 
industrieterrein Oostpoort
Gemeente Harlingen heeft dinsdag een ‘bestemmingsplancontrole’ ge-
houden op een gedeelte van het industrieterrein Oostpoort in Harlin-
gen. De grootschalige handhavingsactie is uitgevoerd in samenwerking 
met de Fumo, Liander en de Politie Noordwest Frysla ̂n.

De actie was voornamelijk gericht 
op het oneigenlijk gebruik van de 
loodsen op het terrein. Er werd ge-
controleerd of loods nog gebruikt 
wordt volgens de regels en zoals 
vergund. In het betreffende bestem-
mingsplan is bepaald welk gebruik 
in de loodsen is toegestaan. Zo is 
het bijvoorbeeld niet toegestaan om 
in een bedrijfsloods te wonen. Daar-
naast is er gecontroleerd of er geen 
constructieve wijzigingen hebben 
plaatsgevonden en of de brandvei-
ligheid op orde is. 
De Fumo controleerde of het ge-
bruik van de loodsen voldeed aan 
de eventueel afgegeven milieuver-
gunning en andere geldende mili-
eueisen. De politie was aanwezig om 

de gemeente, Fumo en Liander te 
ondersteunen bij de bestemmings-
plancontrole. De partijen danken 
iedereen die op constructieve en 
plezierige wijze heeft meegeholpen 
bij en aan het uitvoeren van de ac-
ties. “Er zijn gelukkig geen grote 
problemen geconstateerd”, meldt 
een woordvoerder van gemeente 
Harlingen. “Slechts een paar brand-
veiligheidszaken (haspel, blusser 
etcetera) zijn opgemerkt waar de 
bedrijven op gewezen zijn en mee 
aan de slag gaan. Er zijn een kleine 
honderd controles uitgevoerd. Alle 
controleurs hebben de medewer-
king van eigenaren van panden en 
bedrijven als zeer positief ervaren 
en uitermate op prijs gesteld.”

(Foto: Joachim de Ruijter)

Chinees buffet voor bewoners 
Harlinga 
Wooncentrum Harlinga rekent af met de naweeën van de afgelopen co-
ronajaren. Hoewel voorzichtigheid geboden blijft, durft men weer massaal 
bijeen te komen. Maar liefst 95 bewoners genoten afgelopen woensdag 
van een feestelijk Chinees buffet, een jaarlijkse traditie. Bewoners die uit 
voorzorg thuis moesten blijven, kregen een maaltijd thuisbezorgd. “De ge-
zamenlijke gezelligheid is weer terug”, meldt de organisatie. “Dit belooft 
wat voor de aankomende kerstbroodmaaltijd.”

Boreas alweer winnaar Slag in de Rondte
Het is november. De dagen worden korter, de wind trekt aan. De natte 
kouwigheid kruipt verraderlijk onder de rammelende dakpannen door. 
Alle schippers slaan de zeilen af, zetten een extra tros op de wal, trekken 
een warme trui aan en sluiten de deuren van de roef. Alle Schippers?

Maandagochtend 31 Oktober vond 
de start van de 27e Slag in de Rond-
te race plaats. Het startsignaal 
klinkt vanaf de Passaat op de Nieu-
we  Willemshaven. Het publiek is 
toegestroomd, de zeilen worden ge-
hesen. Er is een goede zuidenwind 
om van wal te steken. Vijf schepen 
gaan eerst naar Texel, twee naar 
Vlieland. Maar dan... De wind gaat 
toenemen, en eerder dan verwacht. 
Wat is de beste tactiek? Schuilen op 
Terschelling, terug naar Harlingen, 
doorvaren of ankeren?
De deelnemers hebben dit jaar hoe 
dan ook verstandige beslissingen 
genomen. Ondanks de competi-
tiedruk. Als de wind weer afneemt 
hebben twee schepen in het oosten 
al wat punten. Eén schip is zelfs al 
in Noordpolderzijl geweest. Maar de 
rest loopt snel weer in. In de eindfa-
se van de wedstrijd is de Najade de 

favoriet. Deze raakte echter naast 
de dijk bij Formerum op Terschel-
ling aan lagerwal en kwam twee 
tijen later  pas weer los. De Boreas 
kon daar mooi van profiteren en ar-
riveerde als eerste in Harlingen.
Dolf Siere heeft dit jaar een bordspel 
ontwikkeld gebaseerd op deze wed-
strijd. Een spel waar wind en getij 

het speelterrein  zijn van kleurige 
houten zeilbootjes die met elkaar de 
strijd aangaan. Als de elementen je 
gunstig gezind zijn, dobbel je jezelf 
razendsnel  door de geulen van de 
Waddenzee! Tot een tegenstander 
de zeehond voor je neus zet... Eind 
van deze (cadeautjes)maand ligt het 
spel in de winkel bij de Roode Ploeg 
te Harlingen of stuur bij interesse 
een mailtje naar altijdwadt@gmail.
com.

Uitslag
1) 81 uur 37 minuten en 12 punten 
Boreas Henk Teuben
2) 92 uur 24 minuten en 12 punten 
Eendracht Andi Witzke
3) 94 uur 27 minuten en 12 punten 
Najade Hans Vlasbloem 
4) 95 uur 27 minuten en 12 punten 
Pallieter Remy de Boer 
5) 106 uur 0 minuten en 12 punten 
Welvaart Chris Prins
6) 15 uur 27 minuten en 5 punten 
Alida Remco Visser
7) 98 uur 49 minuten en 4 punten 
Balder Paul Bakker

Steun baanbrekend 
onderzoek

Ga naar 
parkinsonfonds.nl

Iedereen kan  
door Parkinson 
getroffen worden

12
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BLACK
FRIDAY

De Vormer 2 - 8861 KB Harlingen - Tel.: (0517) 42 00 33
www.epmensonides.nl - info@epmensonides.nl

Normandiaplein 5D - 8603 CS  Sneek - Tel.: (0515) 75 63 83
www.epmensonides.nl - sneek@epmensonides.nl

Dijkstraat 19 - 8701 KB Bolsward - Tel.: (0515) 72 70 02
www.epmensonides.nl - bolsward@epmensonides.nl

EP:Mensonides Harlingen - Sneek - Bolsward

KOM LANGS VOOR GIGA KORTINGEN 
KOM LANGS VOOR GIGA KORTINGEN 

IN HARLINGEN, BOLSWARD EN SNEEK!
IN HARLINGEN, BOLSWARD EN SNEEK!

999,-

???,-???,-
Soundbar Arc

SALE

Adviesprijs

MEEST BIZARRE MEEST BIZARRE 
PRIJS OOIT!!PRIJS OOIT!!

 ALLEEN TIJDENS BLACK FRIDAY
 ALLEEN TIJDENS BLACK FRIDAY
 ALLEEN TIJDENS BLACK FRIDAY
 ALLEEN TIJDENS BLACK FRIDAY

849,-

???,-???,-
Sub (Gen 3)

SALE

Adviesprijs

199,-

???,-???,-
Multiroomspeaker One SL

SALE

Adviesprijs

499,-

???,-???,-
Beam (Gen 2)

SALE

Adviesprijs

Geldig t/m 28 november 2022 (OP=OP!)
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Tekort aan vrijwilligers en weinig jongeren die blijven

Voortbestaan Hosanna in gevaar?
Was dit de laatste Sinterklaasintocht met Hosanna? Als er niet iets ver-
andert misschien wel. Een tekort aan vrijwilligers en te weinig jongeren 
die blijven om het verloop bij de vereniging op te vangen, is wellicht de 
grootste bedreiging voor de laatste drumband in Harlingen die in 2025 
haar eeuwfeest beslist wil halen. De mensen bij Hosanna blijven in ieder 
geval positief.

“Maar tegelijk is dit ook de grootste 
uitdaging om er als gemeenschap 
iets aan te doen”, zegt René Attema 
in zijn veertigste jaar dat hij lid en 
muziekdocent is van Hosanna. “Het 
bestuur van de muziekvereniging is 
inmiddels gekrompen tot een onver-
antwoord aantal. Er is redelijk veel 
instroom van jeugd, maar te veel tie-
ners en jongvolwassenen haken na 
verloop van tijd om uiteenlopende 
redenen toch weer af. Het klinkt als-
of de sfeer bij de vereniging momen-
teel niet prettig is, maar dat is abso-
luut niet waar. We hebben plezier in 
muziek maken en dansen en dat zie 
je terug bij de optredens. Kinderen 
kunnen voor een lage contributie bij 
ons muziek- en danslessen volgen. 
Hosanna heeft een prachtig gebouw 
waar ook anderen een plekje hebben 
gevonden. Het is bijzonder jammer 
als dit alles zou ophouden. Zorgen 
zijn er dus wel.”

De tijd dat de vereniging meer dan 

honderd leden telde is voorbij. Niet 
alle optredens worden tegenwoor-
dig meer aangenomen en het kan 
gebeuren dat er optredens afgemeld 
moeten worden, omdat er te weinig 
bezetting is. Het gevolg van dit alles 
is ook minder fi nanciële armslag. 
“Dat er onlangs zes trommels op 
kosten van Omrin REC Harlingen 
gereviseerd konden worden is ont-
zettend top. De mooie samenwer-
king met muziekvereniging OpMaat 
uit Berlikum zorgt er voor dat beide 
verenigingen met minder risico op-
tredens kunnen aannemen. Daar-
naast lopen er verschillende projec-
ten met andere partijen, waaronder 
de ikc Prins Johan Friso. Er zijn dus 
initiatieven genoeg”, vervolgt René.

Het probleem doet zich niet alleen 
bij Hosanna voor en daarom is er 
op korte termijn een overleg tussen 
soortgelijke muziekverenigingen in 
de regio. Hoe kan Hosanna bijvoor-
beeld meer tieners en jongvolwas-

senen vasthouden? Dat is een grote 
uitdaging. “Een samenwerking met 
de muziekschool is een kans, maar 
volgens mij zien zij ons meer als een 
concurrent”, meent René. “Want 
anders hadden pogingen van onze 
kant samen te werken al lang iets 
opgeleverd en ik spreek uit ervaring 
vanuit het verleden. De muziekscho-
len zijn overigens ooit opgericht ter 
ondersteuning van onder meer mu-
ziekverenigingen nota bene en wor-
den daarvoor gesubsidieerd door de 
overheid.”
“Tijdens de intocht van Sinterklaas 
zagen wij best veel oud-leden langs 
de kant staan. Kom op, ga weer spe-
len of wordt vrijwilliger. Op zeer 
korte termijn zijn er om te beginnen 
bestuursleden nodig, maar ook op 
andere posities. We blijven positief 
en gaan ervanuit dat het goed gaat 
komen. Na een aantal maanden 
zonder instructeur, is het gelukt on-
langs een nieuwe aan te stellen.”
Terugkerende leden, nieuwe leden, 
belangstellende bestuursleden en 
vrijwilligers kunnen een e-mail 
sturen naar rpattema@home.nl, of 
kom langs op de repetitie, of neem 
contact op met iemand anders van 
Hosanna via de website van de ver-
eniging.

(Foto: Edith Kreike-Norg)

Wimpie Woef

door: 
Ubbo Posthuma

De avonturen 

van

Een bijna dramatische Sinterklaasintocht (1)
’n Straff e noordoostenwind staat 
over de Rozengracht. Wimpie het 
kouwe handen en loopt dan oek 
met sien handen in de buuse. “Hé, 
Wimpie, hest stou soms ’n bio-
scoopbuuse”, hoort die onverwacht 
roepen. Wimpie kiekt om te sien wie 
de brutaliteit het om dit te zeggen. 
Hij siet in ’t lachende gezicht van 
Huite Talsma die op sien fi ets met ’t 
hondsje in de mand voorop, voorbij 
komt. “Zo, verlopen vrachtwagen-
chauff eur”, kaatst Wimpie terug. 
“Wat hest stou ’n haast. Sinterklaas 
komt pas over ’n uur binnen.” Maar 
Huite fi etst deur: “Ik sal mien fi ets 
even stalle en dan kom ik oek. Ik wil 
die ouwe man wel even sien. Wimpie 
stapt stevig deur en is binnen vijf 
minuten op de Voorstraat beland. 
Sjors Dotinga het op sien fi ets moei-
te in de wind op te kommen. “Mut 
ik even ’n duuwtsje geve”, vraagt 
Wimpie beleefd. Maar Sjors dinkt 
dat Wimpie ’m de gek an steekt en 
laat wete dat hij op sien leeftied nog 
steeds de Fiets Elfstedentocht vol-
brengt.
Drommen meesen lope richting 
Havenplein waar de goeie Sint ver-
wacht wud. Plotseling hore su ’n 
scheepstoeter. Daar komt de pakjes-
boot an en even later ligt ’t schip an 
de walkant waar burgemeester Ina 
Sjerps de goedheiligman en sien ge-
volg hartelijk welkom hiet. Zenuw-
achtig is iemand met ’n Fries peerd 
heen en weer an ’t lopen. ’t Is Ame-
rico, ’t vaste peerd van Sinterklaas 
en duudelijk is te sien dat de hengst 
behoorlijk nerveus is. Na de offi  ciële 
plichtplegingen is ’t dan eindelijk su 
ver dat Sinterklaas op ’t peerd Ame-
rico klimt.
Wimpie het intussen ’n plekje bij ’t 
Tjerk Hiddes monument opzocht. 
De Waddentoeters van ’t Stedelijke 

lope vooruut. Plotseling geeft klei-
ne tromslaander Lammert de Graaf 
en grote tromslaander Jaring Huij-
ser ’n verschrikkelijke klap op hun 
trommen. Dat was natuurlijk veul te 
hard en iedereen siet dan oek naar 
degenen die dit fl ikten. Erger was 
de reactie van ’t peerd dat begon te 
steigeren. Sinterklaas die ooit wel 
’s oefend had op ’n pony in Slagha-
ren, raakte fi naal de kluts kwiet. 
Briesend en steigerend probeert de 
viervoeter sien belager van de rug 
af te gooien. Maar Sinterklaas hield 
krampachtig vast. Hij had vorige 
week nog de eerste pries wonnen 
met ’n rodeo-wedstried in bowling 
centrum ’t Kalverdiekje te Leeuwar-
den. Weliswaar op ’n houten peerd, 
maar toch ’n hele prestatie om over-
eind te blieven. Dit kwam ’m nou 
natuurlijk mooi van pas.
Maar Americo was oek niet van gis-
teren. In de stal waar ’t beest nor-
maliter staat, hangt ’n Lcd-scherm 
van 82 centimeter. Af en toe komme 
kienders op bezoek die trakteert 
wudde op ’n ritje met één van de 
pony’s. As afsluuting wud ’n echte 
Amerikaanse rodeo wedstried op ’t 
scherm vertoond, waarbij oek Ame-
rico af en toe met ’n stiekem oogje 
naar kiekt. Hij weet dan oek precies 
wat die doen mut om ’n vreemde 
pias van sien rug af te krijen. Sinter-
klaas doet alle mogelijke moeite om 
sitten te blieven, maar tevergeefs. 
Met ’n ijselijke gil verliest hij op de 
hoek Bredeplaats/Prinsenstraat 
sien evenwicht. Tot overmaat van 
ramp blieft hij met één voet in de 
stijgbeugel sitten en hangt onderste 
boven op ’t peerd dat op hol dreigt 
te slaan.
Hoe afl oopt leze we de volgende 
keer.

Ruige 2022-editie Nationale Waddenrace
Het waaide af en toe hard, vooral in buien. Stroom tegen wind, zware 
kruisrakken, Schuitengat en Stortemelk bestormd door aanrollende 
zoute hobbels. Een wedstrijd met de nodige materiaalproblemen. Ge-
scheurde zeilen, trossen in de schroef, kapotte zijzwaarden, weerbarsti-
ge lieren. Maar het breed uitgedragen eindoordeel: “Een geweldige race.”

Door Gijs van Hesteren

Nog geen uur na de start bericht de 
Willem Jacob: “Schoothoek fok en 
twee reven van het grootzeil uitge-
scheurd. Nu eerst koffi  e met appel-
gebak en dan slaan we het reserve-
zeil aan.” Net als de Willem Jacob 
zeilen ook de Alida, Pallieter, Boreas 
en Larus langs de Blauwe Slenk naar 
het zeegat van Terschelling. De an-
dere drie kiezen voor Oudeschild 
en Den Oever. Bij het binnenlopen 
van de haven van West-Terschel-
ling stopt de motor van de Boreas. 
Samen met zijn vrouwenteam weet 
schipper Henk Teuben zijn tjalk 
onder zeil aan te leggen. “Daarna 
draaiden we het schip met hand-
kracht om en probeerden we weg 
te zeilen. Dit mislukte, we kwamen 
dwars op de dam.”
Gelukkig kan het bergingsbootje 
Skua het schip naar buiten slepen. 
De Boreas zet weer zeil. Niet veel la-
ter ligt de Boreas tegen het Vlielan-
der strand. Uit het logboek: “Twee 
zwaarden en anker erin. Henk en 
Jana stonden een half uur in het 
koude water. Inderdaad, een dikke 
tros om de schroef. De rechtmatige 
eigenaar mag zich bij Henk melden.”
In de loop van de middag trekt de 
wind aan. Het ruwe weer en de zwa-
re zeegang worden Boreas en Larus 
te gortig. “We zijn omgekeerd. Dik-
ke bui en regen. Voelt niet veilig 
om door te gaan, met risico dat we 
daar moeten blijven liggen bij wind-
kracht acht.”

Het wordt donker. Op de Vlieree, 
aan boord van de Johanna Engelina: 

“Gaan we door het Franse Gaatje? 
Met vijf schippers aan boord hakt 
schipper Laurens Sinaaasappel na 
twee uur discussie de knoop door. 
We gaan bovenlangs de Richel naar 
Vlieland.” Een uur later een tele-
foontje. “Eén van de zwaarden is 
gebroken. Het kruisen in de Vlies-
loot was heel ruig. Na het overstag 
gaan kwamen we in een golfdal. Het 
zwaard klapte tegen de romp. Of te-
gen de zeebodem. Beslag los, hout 
gescheurd. We zijn uit de wedstrijd.” 
Om half elf al komen de Alida-zeilers 
juichend als eerste over de fi nishlijn, 
na slechts negen minuten gevolgd 
door de Eenvoud. Diep in de zater-
dagnacht melden de Willem Jacob 
en de Pallieter zich bij havendienst 

en wedstrijdleiding. In de loop van 
de zondagochtend volgt de Nicolaas 
Mulerius.
Dank aan de sponsors: De Groot St-
avoren, Walinga, SRF, Multiship, Bij-
rinus, C.I.V., Ayay Sailing, Houthan-
del Posthumus, Hans van Es voor 
mobiele camerabeelden, Festina 
Lente voor tekst en communicatie.
Lees ook het langere verslag op 
www.harlingercourant.nl.

Een ruwe dag aan boord van de Boreas.  (Foto: Boreas)

  Harlingen krijgt glasvezelnetwerk 
van DELTA Netwerk
  DELTA Netwerk gaat in de stad Harlingen een glasvezelnetwerk aan-
leggen. Na het verstrijken van de deadline van 11 november bleek dat 
voldoende inwoners zich hebben aangemeld voor glasvezel. Eind okto-
ber werden de dorpen Wijnaldum en Midlum ook aangekondigd door de 
glasvezelnetwerkbeheerder. De aanleg start nog deze maand.

 Dat betekent dat de inwoners van 
alle kernen in de gemeente Harlin-
gen eind 2023 van glasvezelinter-
net gebruik kunnen maken. Nu het 
zeker is dat er glasvezel komt, krij-
gen de inwoners die nog geen abon-
nement hebben afgesloten, tot 30 
november de gelegenheid om zich 
alsnog aan te melden zonder dat er 
aansluitkosten worden gerekend. 
Aanmelden voor een glasvezelabon-
nement kan via deltanetwerk.nl.

“We zijn heel blij dat het gelukt 
is”, zegt Zarah van den Berg, pro-
jectmanager bij DELTA Netwerk. 
“Deze mooie stad kan natuurlijk 
niet achterblijven op de omliggende 
omgeving. Het is voor iedereen hier 
belangrijk dat zij toegang krijgen 
tot het netwerk met de nieuwe ge-
neratie aan internetsnelheden. De 
aanleg start ook al zeer snel in de 
stad Harlingen om ze door te kun-
nen steken naar de dorpen in Waad-
hoeke. Daar is afgelopen maand ook 
voor glasvezel gekozen.”
Van den Berg vervolgt: “Nu het ze-
ker is dat er glasvezel komt, krijgen 
alle inwoners hier een gratis glasve-
zelaansluiting. Elke straat krijgt zo 
een toekomstbestendig internet- en 

televisienetwerk. We houden hierbij 
ook rekening met de toekomst. Zo 
leggen we alvast voldoende extra ca-
paciteit klaar voor de plannen rond 
de Nieuwe Willemshaven. De nieu-
we culturele hotspot van Harlingen 
en omgeving krijgt ook het snelste 
internet. Maar let op, een glasveze-
laansluiting alleen geeft nog geen 
werkende verbinding. Wanneer 
mensen gebruik willen maken van 
de voordelen van glasvezel, dan 
kunnen zij een glasvezelabonne-
ment afsluiten. Doen ze dit voor 30 
november, dan is de aansluiting he-
lemaal gratis en profi teren zij van de 
welkomstaanbiedingen van de deel-
nemende telecomaanbieders.”
Wie twijfelt en meer wil weten over 
glasvezel of de aanleg daarvan, dan 
zijn zij welkom bij het Glasvezel 
Informatiepunt op Voorstraat 27 
in Harlingen. Aanmelden kan via 
de website en lokale wederverko-
pers die ook op deltanetwerk.nl te 
vinden zijn. Voor ondernemers op 
bedrijventerreinen in Harlingen 
start DELTA Netwerk Zakelijk een 
campagne in januari 2023. Wanneer 
er daar ook voldoende animo blijkt, 
wordt er daar ook glasvezel aange-
legd.

BOEK
BESTELLEN?
www.flevomedia.nl



Open dag
Dinsdag 22 november 2022 15.00 - 20.00 uur
Vrijdag 27 januari 2023 15.00 - 20.00 uur

Infomarkt
Dinsdag 7 maart 2023 16.00 - 18.00 uur
Dinsdag 13 juni 2023 16.00 - 18.00 uur

Jansoniusstraat 2a
8934 BM Leeuwarden

www.aeresmbo-leeuwarden.nl

Kijk voor meer informatie over de tijden en
hoe je je kunt aanmelden op onze website.

Waar Waar jijjij jouw jouw wereldwereld ontdekt ontdekt

Kindcentrum Grettingalaan is een ruime en veilige plek waar 
ieder kind zichzelf mag en kan zijn.

Peuteropvang, kinderopvang en buitenschoolse opvang: voor 
ontdekkingsreizigers van nul tot dertien jaar. Kom gerust eens 
kijken of bel met Jolanda Rijken: 06 - 12 49 52 51. 
E-mail: rijken@kinderopvangfriesland.nl
Grettingalaan 8 in Harlingen. 

Meer informatie vind je ook op kinderopvangfriesland.nl

KINDCENTRUM GRETTINGALAAN

kinderopvangfriesland.nl

Wij begrijpen heel goed dat je kind het allerbelangrijkste voor je is. 

En dat wij daar heel goed op moeten passen. Vinden jullie het goed dat 

we ze ondertussen de wereld laten zien? Met een eigen atelier, proefkeuken,

 moestuin, speeltuin en ontdekbos kijk je je ogen uit.

SKF bestaat meer dan 30 jaar en is 
de grootste aanbieder op het ge-
bied van kinderopvang. In tal van 
gemeenten in Friesland is SKF verte-
genwoordigd, ook bij jou in de buurt.

Bloemen & planten

Woon- & Tuincentrum met Bloemisterij
Fahrenheitstraat 5 | 8861 NH | Harlingen
0517-413250 | bloemen@buitenenthuis.nl

www.buitenenthuis.nl

Openingstijden
Maandag 11.00-18.00
Di t/m vrij 9.00-18.00
Zaterdag 9.00-17.00
Zondag 12.00-17.00

20%
korting

op alle hangplanten

t/m 
24 november

Weekendactie
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Tips voor in 
en om de tuin 
door Jeroen v. d. Zwet

Nu-nulmeting-nu!

Wordt de Harlinger burgerij aan het lijntje gehouden?
Na bagger- en verbredingswerkzaamheden in een zijkanaal van het 
Twentekanaal zijn ca. 400 huizen ernstig beschadigd (scheuren, verzak-
kingen, volgelopen kelders, etc.). Al 6 jaar (!) wordt er geredetwist over 
de oorzaak van de ernstige schades aan deze huizen. De discussie over 
de schuldvraag spitst zich toe op het ontbreken van een nulmeting. Hier 
kan de advocatuur nog jaren mee vooruit.

De nulmeting is een meting die ook 
ontbreekt bij het gasdrama Gro-
ningen en de verzakkingen in en 
rond Wijnaldum. In al deze geval-
len ontbreekt derhalve het wettige 
en overtuigende bewijs dat schades 
aan huizen en gebouwen worden 
veroorzaakt door bodemzetting die 
wordt veroorzaakt door de winning 
van bodemschatten.
Want wat was dan de beginsituatie 
bij zettingen, roept de advocatuur, 
en zettingen kunnen ook andere 
oorzaken hebben zoals daling van 
de grondwaterspiegel (o.a. land-
bouw en drinkwaterwinning), ver-
droging van de bodem door klimaat-
verandering en lokale gaswinning 
(Vermillion). Kortom, zonder nul-
meting kunnen we eventuele scha-
devergoedingen door bodemzettin-
gen gewoon vergeten.

Einde verhaal, de overheid steekt 
het geld in z’n zak en de burger zit 

met de brokken.

In Harlingen dachten we slim te zijn 
door het alvast van tevoren optui-
gen van een uiterst verfijnd meet-
programma in de oude stad (Pilot 
Harlingen) met als doel het verkrij-
gen van een onbetwistbare nulme-
ting.
Dit meetprogramma werd enthou-
siast ontvangen door de provincie, 
het waterschap, Frisia, de gemeen-
te Harlingen, de Stichting Behoud 
Historisch Harlingen en last but 
not least het Staatstoezicht op de 
Mijnen vallend onder EZ (de ver-
gunningverlener alsook de ontvan-
ger van mijngelden van het mijnbe-
drijf).

Deze aanpak zou wel eens als voor-
beeld kunnen dienen voor toekom-

stige mijnbouwlocaties met een 
daarbij behorende zetting-proble-
matiek, werd juichend gemeld. Dus 
mocht Frisia onder de Waddenzee 
gaan boren en is inmiddels al bijna 
2 jaar op volle kracht zout aan het 
winnen na nog de laatste weerstand 
in de gemeente Harlingen glad te 
hebben gestreken met een ruime fi-
nanciële tegemoetkoming.

Door de voortetterende Groninger 
gasmisere werd vorig jaar onder 
druk van de Tweede Kamer een 
nieuwe commissie in het leven ge-
roepen die nu voor eens en voor al-
tijd een einde moest maken aan alle 
schadedossiers die betrekking had-
den op zettingen door mijnbouw. 
De Commissie Mijnbouwschade.
En deze kwam op bezoek in Harlin-
gen, aanschouwde de problematiek 
en verkondigde dat het meetpro-
gramma dat zo enthousiast door alle 
betrokken partijen was omarmd, 
voorshands niet in beschouwing 
werd genomen. Pas bij schade zou-
den metingen worden geanalyseerd 
en of de metingen van de pilot Har-
lingen dan zouden worden meege-
nomen daar wilde de commissie zich 
niet over uitlaten. De consternatie 

Ingezonden

Tuinieren is leuk voor kinderen
Ze zijn lekker buiten bezig, zitten met hun handen in de aarde, ervaren 
de invloed van de seizoenen en zien hoe planten groeien. Leer kinderen 
eens bloembollen te planten. Het is een leuk en eenvoudig tuinklusje. En 
in het voorjaar worden ze beloond met een kleurrijke lentetuin. De beste 
tijd om bloembollen te planten is in oktober en november. Als de bollen 
in de grond zitten, geef dan meteen water. Zo kunnen de wortels zich 
snel ontwikkelen.

Bloeitijd
Elke bloembol heeft zijn eigen 
bloeitijd. Op de meeste verpakkin-
gen staat aangegeven wanneer dat 
is. In januari bloeien bijvoorbeeld 
winterakonieten en sneeuwklokjes 
gevolgd door krokussen en irissen 
in februari. De eerste narcissen, 
hyacinten en blauwe druifjes laten 
zich in maart zien. Tulpen bloeien 
in april/mei en sieruien sluiten het 
bloembollenseizoen in juni af.

Het balkon
Als je de potten vult met winter-
bloeiers, ben je snel weer opgevro-
lijkt. Denk ook aan de vogels voor 
leven in de brouwerij. Een bak win-
terviooltjes op je balkon is hét recept 
tegen somberheid. Vogels vliegen af 
en aan, als je een pindaslinger of 
vetbolletje ophangt. Potten die bui-
ten blijven kun je goed beschermen 
tegen de vorst door ze van binnen te 
isoleren met noppenfolie. Dat voor-
komt ook bevriezing van je planten. 
Laat daarbij de drainagegaten vrij 
zodat het water weg kan.

Kerstversieringen
Binnenkort weer tijd voor de diver-
se kerstversieringen. Uit de tuin kun 
je materialen halen. Je kunt takken 
knippen van de hulst, klimop en co-
niferen. Rozenbottels en uitgebloei-

de bloemen van kaardebol en mo-
narda zijn ook heel decoratief. Een 
kerstboom bij de voordeur hoeft 
niet eens te worden opgesierd om 
toch sfeervol te zijn.

Weerspreuken november
November warm en fijn ’t zal een 
harde winter zijn. De velden gescho-
ren, de winter geboren. Wie houdt 
van de wind, november mint.

Heb je een vraag, mail deze naar: 
info@degroenehand.eu en kijk ook 
eens op www.degroenehand.eu.

De vuistregel voor het planten van 
bollen is: twee keer zo diep als de 
bol hoog is en… met het puntje om-
hoog.

Succesvolle vogeltentoonstelling 
Introka
In haar eerste jaar als voorzitter stond Angelique Zijlstra voor de schone 
taak de vogeltentoonstelling van volièrevereniging Introka te organise-
ren. Zoals voorgaande jaren, gebeurde dit ook nu weer op de bekende 
locatie ‘Buiten & Thuis’ op Oostpoort, met een mooie collectie vogels. 

Donderdag werd de tentoonstelling 
onder leiding van Piet Torenbeek 
opgebouwd en konden de leden hun 
vogels inbrengen. Vrijdag werden 
alle vogels gekeurd door de officiële 
keurmeesters Johan Zwart en Cor 
van Elven. Zaterdag konden belang-
stellenden een kijkje nemen en te-
vens lootjes kopen voor de tombola 
met prachtige prijzen, beschikbaar 
gesteld door Harlinger onderne-

mers. Angelique Zijlstra reikte za-
terdagavond de prijzen uit.
Bijzonder was de deelname van de 
5-jarige Tycho van der Meer. Ge-
woonlijk kun je vanaf 6 jaar lid wor-
den van de Nederlandse Bond Voor 
Vogels, maar gezien zijn enthousi-
asme en zorgvuldigheid werd voor 
Tycho een uitzondering gemaakt. 
Dat leverde hem gelijk al een eerste 
prijs op.

Prijswinnaars vlnr Jacob van der Meer, Vincent Huitema, Bauke de Groot, 
Angelique Zijlstra en Tycho van der Meer.  (Foto: HC - Ubbo Posthuma)

was en is groot. Tot in de Tweede 
Kamer aan toe waar de bevoegde 
staatssecretaris Vijlbrief werd on-
dervraagd en tenslotte uitriep dat 
hij desnoods een nieuwe nulmeting 
zou optuigen.

Het begint er sterk op te lijken dat 
een onbetwistbare nulmeting er 
niet gaat komen. Dat de Harlinger 
burgerij aan het lijntje wordt gehou-
den.
Want de eerste zettingen onder de 
Ballastplaat hebben al plaatsge-
vonden dus metingen op basis van 
een ongeroerde bodem zijn al niet 
meer mogelijk tenzij we daarvoor 
de metingen in het kader van de 
MER van voor 2018 gebruiken en 
de metingen van de pilot Harlingen 
alsnog als onbetwistbare nulmeting 
worden aangemerkt en gekoppeld 
worden aan het eigen meetnet van 
Frisia.

De vraag is nu aan welke deur(en) 
we moeten rammelen om nu eens 
schot in deze zaak te krijgen. De 
sense of urgency ontbreekt tot nu 
toe. Er gebeurt gewoon weinig. Alle 
overheden overleggen met elkaar en 
roepen hogere machten aan en die 
macht berust uiteindelijk bij het mi-
nisterie van Economische Zaken en 
zijn staatssecretaris Vijlbrief.

Met mijnheer Vijlbrief heeft de 
Stichting Bescherming Historisch 
Harlingen nu een afspraak. Zo te 
lezen wordt er weer een nieuw ver-
gadercircuit opgetuigd want bij die 
eerste ontmoeting zullen ongetwij-
feld geen spijkers met koppen wor-
den geslagen. Wat eerst als de weg 
vooruit werd omarmd (ook door EZ 
en het SodM) is nu weer op losse 
schroeven gezet en het duurt weer 
tijden voordat er consensus is of een 
voortetterend verschil van mening 
ontstaat.
We zien een centrale overheid die 
moeiteloos eenzijdig de bakens ver-
zet en eerdere afspraken opnieuw 
ter discussie stelt.

En het gat voor onze voeten wordt 
alsmaar groter zonder dat we voor-
zien waar dit gat eindigt. Zeg maar 
een soort zwart gat. Hopelijk wordt 
Harlingen niet meegezogen in dat 
gat.

Wordt het misschien niet eens tijd 
dat de Harlinger burgerij wat duide-
lijker blijk geeft van haar ongenoe-
gen en onrust over het uitblijven 
van harde afspraken in deze mate-
rie?
J.G. van der Molen

Niet over Piet
Ah, hoor ik al denken. Het gaat deze 
keer over Zwarte Piet. Nou, dacht ik 
niet. Ik wil het helemaal niet over 
Zwarte zwarte Piet hebben. Ook 
niet over een witte Piet, en ook niet 
over een roet of roetveeg Piet en ook 
niet over een paarse of een rode Piet 
en al evenmin over Piet Hein. Want 
wanneer ik het daarover ga hebben, 
loop ik het risico dat we volgende 
week een extra bijlage van de Harlin-
ger Courant moeten hebben omdat 
iedereen hier wel een mening over 
heeft en al die meningen nauwe-
lijks met elkaar overeenkomen, laat 
staan dat we het met z’n allen eens 
gaan worden. Iedereen vindt er wel 
wat van. En stel dat al die menin-
gen worden ingezonden… Denk niet 
dat ze daar bij de Harlinger Courant 
echt blij mee zijn. Want dat levert al 
gauw een paar pagina’s extra krant 
op. Reken maar even uit wat dat aan 
papier gaat kosten. Papier is tegen-
woordig toch al bijna onbetaalbaar. 
Nee, dat ijs is me veel te glad. Ik be-
gin er niet meer aan. Want wanneer 
je het over Piet van welke kleur dan 
ook hebt, kun je er bijna niet on-
deruit of je moet het ook over z’n 
werkgever hebben, je weet wel, die 
met die mijter op en rode mantel. 
Toch een kerkheilige, want er staat 
Sint voor z’n naam. Dat verhaal 
van zo’n oude man en al die jonge 
kindertjes… Mij te veel zoetigheid 
en discutabele stapels - wat zeg ik 
- hele scheepsladingen vol cadeau-
tjes. Dat geeft toch te denken, niet 
waar. Toon Hermans had destijds 
ook al geen vertrouwen in die twee. 
Kleine Toon herkende de mantel van 
de Sint, die normaal gesproken als 
kleed bij hem thuis op de tafel lag. 
“Je zag nog precies waar de asbak 
had gestaan…” Dus een column vol-
schrijven over een stel dat hier maar 
heel even is en dan straks er weer als 
een haas vandoor gaat. Voelt niet 
goed hè. Dus mijn reactie blijft: nee. 
Ik schrijf niet over de Sint en ook 
niet over Piet. En daarmee basta!
Victor Failte

Johannes Wijbenga 
met pensioen
Na 43 jaar in dienst van de overheid heeft Johannes Wijbenga afscheid 
genomen van gemeente Harlingen. Na zijn dienstplicht kwam hij op 
6 mei 1980 in dienst bij de gemeente, waar hij startte in het onder-
houd van groen in de wijk rond de Spiker. Al snel hielp hij mee op de 
sportvelden waar hij de nodige ervaring opdeed en werd hij het vaste 
aanspreekpunt voor verenigingen. De voetbalvelden, kaatsvelden, hoc-
keyvelden, ijsbaan/skeelerbaan had hij allemaal in beheer. Johannes 
gaf zelf aan dat hij geen dag met tegenzin naar het werk is gegaan. 
Maar op 4 november heeft Johannes symbolisch de trekker voor het 
laatst de garage ingereden en samen met zijn directe collega’s van de 
Westerzeedijk stilgestaan bij zijn afscheid. Voor zaken omtrent het be-
heer van de sportvelden kunt u voorlopig contact opnemen met Waling 
Smedinga, voorman groenvoorziening via 06-53759097.

16



17vrijdag 18 november 2022

SAMEN IN
BEWEGING
Zaterdag 26 november 
van 13.30 - 16.30 uur

Met een feestelijke 
wandeltocht langs diverse 
instellingen halen we 
deelnemers op en lopen 
gezamenlijk in een optocht 
naar de Waddenhal.

In de Waddenhal zijn 
diverse G-sportaanbieders. 
Maak kennis met het aanbod.

Speciaal voor inwoners met 
een beperking van 0-100 jaar.
Speciaal voor inwoners met 
een beperking van 0-100 jaar.

Wat is er te doen?

Een middag vol workshops en mogelijkheden om sporten uit te

proberen. Gezellig en laagdrempelig! Sportaanbieders uit de

Gemeente Harlingen laten zien welke sporten jij kunt beoefenen in je

eigen gemeente. Ook kun je diverse workshops volgen, zoals

stoelyoga en dansen op recept. Er zit ongetwijfeld iets leuks voor je

tussen! Kom gezellig langs en ontdek de mogelijkheden.

Heb je uitdagingen qua vervoer?

Neem dan contact met ons op,

we helpen je graag op weg.

We helpen je graag!

KOM JE OOK?
Wanneer: 16 oktober
Waar: Grettingalaan 8 in Harlingen

Aanmelden:
Aanmelden mag, maar is niet
verplicht. Je kunt voor
aanmelden en vragen terecht bij
buurtsportcoach Stijn Kooijman.

Bel of app: 06 46 82 49 60 /
Mail naar: stijn@sportfryslan.nl

Tijd: van 13.00 uur tot 17.00 uur
Kosten: Gratis

Informatie:
stijn@sportfryslan.nl

KOM OP EN DOE GEZELLIG MEE!

Op ons kinderdagverblijf  
zijn kinderen vanaf 8 weken oud van harte welkom.

Bij onze begeleidsters voelen ze zich snel thuis.

Wij geloven in ieder kind

hetbakenharlingen.nl prinsjohanfriso.nl

Wij organiseren een Hollandse avond met een 
proeverij van heerlijke gerechten zoals snert, 

diverse soorten stamppot en meer…
Inloop vanaf 18:00 uur in

Restaurant The Swan in ’t Heerenlogement.

Reserveer nu een tafel voor een gezellige avond!

€ 22,50 per persoon

Hollandse avond
Vrijdag 25 november

Voor meer informatie of het reserveren van een tafel:  
Franekereind 23

8861AA Harlingen
0517-415846

info@heerenlogement.nl

Ambachtelijke Slagerij Remco en Christel,Lanen 82, 8861 CG Harlingen, 0517 414 060

De kwaliteit van vers

Iedere week:
Maandag: Alle panklaar

iedere 4e gratis
Dinsdag: Worstdag

Woensdag: Gehaktdag
Donderdag: Schnit-
zeldag iedere 4e gratis
Vrijdag: Karbonade-
dag iedere 4e gratis

Zaterdag: Biefstukdag 
iedere 4e gratis

samen 18,98

500 gram Kippendijfilet of Mini Varkensrollade
+ 

4 Kerrie Burgers of Harlinger Burgers
+ 

4 Kipkarbonades of 4 Verse Worsten
+

500 gram Rundergehakt of 1 kg h.o.h. Gehakt
+

100 gram Vleeswaren naar keuze uit trio

Vleeswaren-
trio

100 gram kipfilet
+

100 gram 

Schouderham
+

100 gram 

Gebraden 
gehakt

samen 4,98

Weekpakket

Aanbiedingen zijn geldig van 
donderdag 17 november tot 

donderdag 24 november 2022

Voor de kleine huishoudens:

250 gram Kippendijfilet +

2 Kerrie Burgers + 

2 Harlinger Burgers + 

500 gram h.o.h. Gehakt +

100 gram Kipfilet

samen 9,98



(Foto: Alfons Willekes) (Foto: Irene van Schoonhoven) (Foto: Teja de Haan) (Foto: Tiemen Tichelaar)

Nieuwbouw Spaansenterrein: bevaarbaar water en aansluiting op ovatonde
Buurtbewoners en de directie van Spaansen hebben vorige week de plan-
nen voor de nieuwbouwwijk op het Spaansenterrein besproken. Dat ge-
beurde onder het genot van een diner in het oude kantoorgebouw aan de 
Kanaalweg. Heel concreet zijn de plannen nog niet. Wel werd duidelijk 
dat bevaarbaar water door de nieuwe wijk een vurige wens van gemeen-
te Harlingen is, en dat de toegangsweg naar de nieuwe wijk zeer waar-
schijnlijk een aftakking naar de ovatonde wordt (zodat de Kanaalweg 
wordt gespaard).

De buurt maakte kennis met Johan 
Spaansen (algemeen directeur en 
van de derde generatie Spaansen 
binnen het no-nonsense familiebe-
drijf) en groepsdirecteuren Ab en 
Rieanne Knook. Er leven wat zor-
gen in de buurt, bijvoorbeeld over 
hoogbouw vlakbij de achtertuin, 
en Rieanne Knook maakt duidelijk: 
“We hebben geen verborgen agen-
da. Wij zijn niet politiek bezig maar 
recht-toe-recht-aan; wij zijn onder-
nemers.”

Dan volgt eerst een presentatie over 
de Spaansengroep. En let op: dit 
komt later in het verhaal nog eens 
terug.

Het begon in 1946 met de opa van 
Johan Spaansen. Er moest brood op 
de plank komen, in het gezin met 
twaalf kinderen. Spaansen vervoer-
de met een vrachtwagen melk en 
fruit en ook zand. Het bedrijf groei-
de later snel: in de jaren 70 kwam 
er een binnenvaartschip en in de 
jaren 80 reden er een stuk of veertig 
vrachtwagens.

Spaansen ging betonvloeren en 
-wanden maken en nam in 1993 de 
fabriek aan de Kanaalweg over van 
Haitsma Beton. Nadat de fabriek en 
het terrein aan de gemeente werden 
verkocht, stapte Spaansen over op 
vloeren van partners. De wandenfa-
briek aan de Nieuwe Industriehaven 

zit vandaag de dag voor 150 procent 
vol.

Vroeger bracht Spaansen zand en 
grind aan wal in de Nieuwe Wil-
lemshaven. Tegenwoordig zit daar 
een hotel in de Spaansenrode zand-
trechter - en aan de industriehaven 
zien we regelmatig het Spaansenro-
de schip Yed Prior afmeren bij het 
zand- en grindbedrijf. Spaansen 
leverde onder andere aan bouwcon-
sortium Levvel, dat 75.000 ‘Levvel 
blocks’ maakte voor de versterking 
van de Afsluitdijk. Aan de ande-
re kant van de vloerenfabriek zit 
‘Gevelklaar’: een robotstraat die 
complete gevels produceert en hui-
zenbouw enorm versnelt. Spaansen 
nam enige tijd geleden Wester Be-
ton over (producent van betonpla-
ten aan de Fahrenheitstraat). 
De Spaansengroep bestaat uit drie 
divisies: grondstoff en en logistiek, 
bouwsystemen, en tuin en bestra-
ting. In de groep staan ongeveer 
380 mensen op de loonlijst en er 
zijn ongeveer 120 zzp’ers werkzaam 
voor Spaansen. De groep heeft een 
jaaromzet van 135 miljoen euro.

Dan is het tijd voor het ‘dossier 
Spaansenterrein’. In 2010 werd het 
terrein verkocht aan de gemeente, 
maar na enkele jaren begon de ge-
meente een rechtszaak. Dat kwam 
erop neer dat de gemeente een paar 
miljoen van de prijs af wilde, omdat 

er sprake zou zijn van staatssteun. 
Dat was volgens de rechter het geval, 
maar de koop werd uiteindelijk ook 
teruggedraaid, en dat werd in 2020 
door de Hoge Raad bekrachtigd. “In 
die acht jaar vonden we elkaar echt 
niet aardig”, zegt Ab Knook. De 
grond ging terug naar Spaansen en 
begin dit jaar schikte de gemeente 
voor 4,95 miljoen euro. “We zijn blij 
dat we een frisse start kunnen ma-
ken”, aldus Knook.

Ideale wijk
Dit maakt de weg vrij voor de bouw 
van 200 tot 240 woningen op het 
terrein. Het plan wordt momenteel 
in de steigers gezet. In de nieuwe 
wijk komen waarschijnlijk hoog- en 
laagbouw, vrije sector-woningen 
maar ook sociale woningbouw. Vol-
gens Ab Knook ligt er misschien 
eind 2023 een voorstel voor een 
nieuw bestemmingsplan (‘industrie’ 
wordt dan ‘wonen’) en in 2024 kan 
er mogelijk een architect geselec-
teerd worden. Volgens Knook zal er 
niet voor eind 2024/begin 2025 ge-
bouwd worden.

Toen de gemeente het Spaansenter-
rein had gekocht, heeft zij stukjes 
grond aan buurtbewoners verkocht. 
Nadat de rechter de verkoop van 
het Spaansenterrein terugdraaide, 
had deze verkoop juridisch gezien 
ook niet plaatsgevonden. Dat moet 
daarom nu nog rechtgezet worden. 
Bewoners kregen daarvoor een 
juridisch verhaal van zes kantjes. 
Waarom zo ingewikkeld? “Wij wil-
len geen gedoe met wie dan ook”, 
zegt Knook. “Wij willen dit netjes 
regelen en daar heb je zes kantjes 
juridische taal voor nodig. De akte 
zit goed in elkaar; daar is geen speld 
tussen te krijgen.”

Spaansen is betrokken bij de sane-
ring van het terrein; er zal volgend 
jaar begonnen worden met het ver-
wijderen van de betonvloer. Het is 
nog niet duidelijk of er grond zal 
worden afgegraven, of dat er een 
‘leefl aag’ op komt. Zodra er zwaar 
materieel ingezet wordt, moet er 
iets komen om mogelijke schade aan 
huizen vast te leggen. “Dat moeten 
we netjes regelen met elkaar”, zegt 
Knook. Een andere zorg van bewo-
ners is dat de huizen te dicht op de 
achtertuin komen. “Je moet niet de 
aardappels van het bord bij elkaar 
af kunnen kijken”, zegt Knook, die 
deze wens door zal geven, zodat dit 
kan worden meegenomen bij het 
opstellen van een stedenbouwkun-
dig plan.
Dat is een samenspel van de gemeen-
te, de ontwikkelaar, de stedenbouw-
kundige en er moet een werkgroep 
komen voor overleg met de buurt. 
Het doel is een ideale wijk bouwen, 
zegt Ab Knook. “Of die bestaat weet 
ik niet maar dat is het streven.” Als 
er hoogbouw komt, zal dat langs de 
Almenumerweg komen, bij de hoog-
bouw van de Maritieme Academie. 
Bewoners stellen voor een gracht te 
graven tussen de achtertuinen en de 
nieuwe wijk: die zat er vroeger ook 
en het zou meteen een oplossing 
zijn voor de huidige wateroverlast.

Maritieme Academie
Binnenkort wordt er aan de andere 
kant van het terrein gestart met de 
bouw van het nieuwe internaat van 
de Maritieme Academie. Daarvoor 
wordt een dam/weg aangelegd die 
aansluit op de Almenumerweg, zo-
dat er geen bouwverkeer over de Ka-
naalweg naar de bouwplaats hoeft 
te rijden. Het is de bedoeling dat die 
weg blijft liggen voor de ontwikke-

ling van het Spaansenterrein. En 
het staat nog niet vast, maar het is 
wel de meest logische plek om in de 
toekomst een aansluiting te maken 
op het wegennet.

Een vurige wens van de gemeente 
is bevaarbaar water door het nieu-
we plan, met een aansluiting op de 
Franekertrekvaart, een brug in de 
Kanaalweg en eventueel een verbin-
ding naar het water van de Maritie-
me Academie. Volgens Ab Knook is 
het afwachten of het realiseerbaar 
is. Hoewel hij geen gekke dingen 
verwacht bij de sanering, is nog 
onduidelijk wat er in de bodem zal 
worden aangetroff en. “Ik zou nog 
niet een sloepje aanschaff en.”

Spaansen blijft voorlopig betrokken 
bij de plannen en wil zich als be-
trouwbaar familiebedrijf ook inzet-
ten voor de buurtbewoners. Maar 
er komt een moment dat Spaansen 
de grond zal verkopen en overdra-
gen aan projectontwikkelaar BPD. 
Een buurtbewoner merkt op dat 
Spaansen zijdelings nog in beeld 
zou kunnen komen met bouwpro-
ducten. Maar volgens Ab Knook ze-
ker niet zijdelings - en nu komt dat 
verhaal over de Spaansengroep weer 
naar voren. Het was een voorwaarde 
vanaf dag 1: er zullen rode vracht-
wagens rijden, betonnen casco’s 
gebruikt worden, het liefst van Ge-
velklaar en ook nog een tuintje van 
de divisie Tuin en Bestrating. “Met 
de producten die we in huis hebben, 
kunnen we een mooie wijk realise-
ren.” Knook verwacht dat de bouw 
in fases van 20 tot 40 en misschien 
60 huizen zal verlopen en dat de 
bouw van de wijk zomaar vier jaar in 
beslag kan nemen.

(Foto: HC - Joachim de Ruijter)

1 op de 3 vrouwen krijgt dementie
Geef nu voor meer onderzoek, zodat dementie niet jouw toekomst wordt. 
stopdementie.nu
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Ontvang de bekendmakingen 
in uw mailbox
Veel bekendmakingen verschijnen iedere week in het 
digitale gemeenteblad van De overheid. Het is mogelijk 
iedere week alle bekendmakingen in uw buurt via de 
mail te ontvangen. Aanmelden voor de e-mailservice van 
overheid.nl is zo gedaan via https://zoek.overheid.nl. 
Kijk op www.Harlingen.nl/bekendmakingen voor meer 
informatie.

APV en Bijzondere Wetten
De volgende aanvragen zijn binnengekomen:
	 	14-11-2022, E. Bakker, standplaatsvergunning op 

donderdagen en vrijdagen 2023 op de Voorstraat voor 
de verkoop van vis en aanverwante artikelen.

	 	14-11-2022, J. Toering, standplaatsvergunning op 
donderdagen aan de Fonteinstraat te Midlum en 
op vrijdagen aan de Joost van den Vondelstraat te 
Harlingen voor 2023 voor de verkoop van friet, snacks 
en aanverwante artikelen.

	 	14-11-2022, Centercom Buitenreclame BV, aanvraag 
reclamevergunning voor het plaatsen van tijdelijk 
reclameborden in de periode 6 maart 2023 tot en 
met 16 maart 2023 ter promotie van Provinciale 
Statenverkiezingscampagne van FNP.

	 	15-11-2022, The Shamrock, Aanwezigheidsvergunning 
voor het mogen plaatsen van speelautomaten in The 
Shamrock.

Tegen een binnengekomen aanvraag/verzoek kan geen 
bezwaar worden ingediend.

De volgende vergunningen en ontheffingen zijn 
verleend:
	 	14-11-2022, Eigentijds, Aanwezigheidsvergunning voor 

het mogen plaatsen van speelautomaten in Eigentijds.
	 	15-11-2022, Vereniging Oud Harlingen, 

evenementenvergunning voor het organiseren van de 
Lichtjestocht 2022 door de binnenstad van Harlingen 
op 17 december 2022

	 	15-11-2022, E. Bakker, standplaatsvergunning op 
donderdagen en vrijdagen 2023 op de Voorstraat voor 
de verkoop van vis en aanverwante artikelen.

	 	17-11-2022, J. Toering, standplaatsvergunning op 
donderdagen aan de Fonteinstraat te Midlum en 
op vrijdagen aan de Joost van den Vondelstraat te 
Harlingen voor 2023 voor de verkoop van friet, snacks 
en aanverwante artikelen.

Belanghebbenden kunnen binnen zes weken na de datum 
van het verlenen of weigeren van de vergunning een 
gemotiveerd bezwaarschrift tegen de verleende vergunning 
indienen bij burgemeester en wethouders van Harlingen, 
Postbus 10.000, 8860 HA te Harlingen. 
Meer informatie? Bel dan gerust met het team Veiligheid, 
Vergunningen en Handhaving van de gemeente Harlingen 
via het algemene telefoonnummer 14 0517.

Omgevingsvergunning
Burgemeester en wethouders van Harlingen maken bekend 
dat tot en met 16-11-2022
De volgende aanvragen reguliere procedure 
omgevingsvergunning zijn binnengekomen:
	 	27-10-2022, Voorstraat 62 A, Harlingen, het plaatsen 

van zonnepanelen;
	 	11-11-2022, Kimswerderweg, Perceel B 2438, 

Harlingen, het kappen van bomen;
	 	11-11-2022, Kimswerderweg, Perceel B 4686, 

Harlingen, het kappen van bomen;
	 	11-11-2022, Nieuwe Willemskade 8, Harlingen, het 

verbouwen van het pand;
	 	11-11-2022, De Spiker 6, Harlingen, het realiseren van 

een verdieping op het bijgebouw;
	 	14-11-2022, Franekereind 42, Harlingen, het aanleggen 

van een in-/uitrit;

	 	15-11-2022, Franekereind 40, Harlingen, het plaatsen 
van zonnepanelen;

	 	15-11-2022, Lanen 46, Harlingen, het plaatsen van 
zonnepanelen;

	 	16-11-2022, Westerzeedijk 45, Harlingen, het 
ontgraven en dempen van watergangen;

	 	16-11-2022, Haulewei 7, Wijnaldum, het rooien van 
vijf bomen.

De volgende aanvragen reguliere procedure 
omgevingsvergunning zijn verlengd:
	 	10-11-2022, Alde Leane, Perceel F 431, Wijnaldum, het 

legaliseren van een pluk- en schooltuin;
	 	16-11-2022, Zuiderbolwerk 20, Harlingen, het plaatsen 

van zonnepanelen;
	 	16-11-2022, Westmeep, Perceel E 761, Harlingen, het 

bouwen van een vrijstaande woning;
	 	16-11-2022, Vetsmelterstraat 3, Harlingen, het plaatsen 

van zonnepanelen.

Tegen een binnengekomen aanvraag en/of 
verlengingsbesluit kan geen bezwaar worden ingediend.

De volgende aanvragen reguliere procedure 
omgevingsvergunning zijn verleend:
	 	10-11-2022, F Domela Nieuwenhuisstraat 5, Harlingen, 

het aanleggen van een in-/uitrit;
	 	14-11-2022, Rozengracht, Perceel A 8870, Harlingen, 

het plaatsen van een noodbrug in verband met de 
restauratie van de Kerkpoortsbrug;

	 	16-11-2022, Kimswerderweg 5, Harlingen, het plaatsen 
van een dakkapel;

	 	16-11-2022, Droogstraat 2 B, Harlingen, het wijzigen 
van het gebruik van het pand naar wonen.

Belanghebbenden kunnen binnen zes weken na de datum 
van het verlenen of weigeren van de vergunning een 
gemotiveerd bezwaarschrift tegen de verleende vergunning 
indienen bij burgemeester en wethouders van Harlingen, 
Postbus 10.000, 8860 HA te Harlingen.

Ontwerp wijzigingsplan 
Wijnaldum - Foarryp 22 
Burgemeester en wethouders van gemeente Harlingen 
maken bekend dat, met ingang van 23 november 
2022, gedurende zes weken voor iedereen het ontwerp 
wijzigingsplan Wijnaldum – Foarryp 22 van de gemeente 
Harlingen ter inzage ligt. 

Waar ligt deze ter inzage?
De ontwerp-omgevingsvergunning en bijbehorende 
stukken liggen voor iedereen ter inzage bij het 
Klantencontactcentrum in het gebouw “De 
Groenlandsvaarder” aan de Voorstraat 35 te Harlingen. Alle 
planstukken kunnen ook bekeken worden op de website 
www.ruimtelijkeplannen.nl

Informatiemarkt crisisopvang 
asielzoekers 
De gemeente Harlingen en de Veiligheidsregio Fryslân 
organiseren een informatiemarkt op maandag 28 november 
2022 voor de inwoners van de gemeente Harlingen over de 
crisisnoodopvang voor asielzoekers. Vanaf begin november 
vangt de gemeente Harlingen asielzoekers uit Ter Apel 
op. Zij wonen tijdelijk op het rivier cruiseschip aan de 
sportvissteiger (Nieuwe Vissershaven) naast de visveiling. 

Wilt u meer weten over de crisisnoodopvang in Harlingen 
of wilt u zelf een bijdrage leveren aan de opvang voor deze 
asielzoekers? Dan bent u van harte welkom op maandag 
28 november tussen 18.30 – 20.30 uur tijdens een inloop 
in de kantine van de Visafslag in Harlingen (Nieuwe 
Vissershaven 23). 

Informatiemarkt en kort bezoek schip
Medewerkers van organisaties die zijn betrokken bij de 
opvang, waaronder vluchtelingen- en vrijwilligerswerk, 
zijn deze avond aanwezig. Zij kunnen u informatie 
verstrekken en uw vragen beantwoorden. Ook is het 
mogelijk om in kleine groepjes een kijkje op het schip te 
nemen. 

Aanmelden voor informatiemarkt en korte 
rondleiding opvangschip 
Wilt u aanwezig zijn, dan moet u zich aanmelden vóór 26 
november via pvang@harlingen.nl
Graag uw naam, adres en met hoeveel personen u komt 
doorgeven. En of u gebruik wilt maken van de korte 
rondleiding op het schip. Dat kan om 18.30, 19.00, 19.30 
of 20.00 uur. 
U ontvangt van ons een bevestiging en een tijdstip 
voor de rondleiding. Voor meer informatie over 
de crisisnoodopvang kijk op www.harlingen.nl/
crisisnoodopvang

Informatieavond herinrichting 
Waddenpromenade
Donderdag 24 november 2022 organiseert de gemeente 
Harlingen een informatieavond over de herinrichting van 
de Waddenpromenade en de Oude Ringmuur. Tijdens deze 
avond zullen de eerste ideeën over de herinrichting van 
het gebied rond de Veerterminal en de Oude Ringmuur 
gepresenteerd worden. 

Bent u aanwonend? Of woont u een aantal straten 
verderop? Alle geïnteresseerden zijn welkom! Naast 
het delen van ideeën over de herinrichting, zijn we ook 
nieuwsgierig naar uw reactie hierop. Er is genoeg ruimte 
om uw eventuele vragen en opmerkingen tijdens deze 
informatieavond met ons te delen. U bent van harte 
welkom! Graag zien wij u donderdag 24 november 
om 19:30 uur in het gebouw van de Port of Harlingen, 
Waddenpromenade 9-3.

Stremmingen in de gemeente 
Harlingen
	 	Vanaf maandag 7 november tot en met vrijdag 

2 december 2022  is de Noorderhaven , deel 
Prinsenstraat ⇔ Vismarkt afgesloten in verband met 
herbestratingswerkzaamheden. Vanaf  23 november 
2022 is het kruispunt Vismarkt er ook uit.

	 	Vanaf 7 november tot en met vrijdag 25 november 
2022 is de Hermesweg afgesloten, in verband met 
werkzaamheden aan de gasleiding. Gedurende 
werkzaamheden is er voor de veiligheid va de 
wegwerkers een éénrichtingsverkeer ingesteld.

	 	Vanaf maandag 7 november tot en met vrijdag 25 
november 2022 is de Oostmeep ter hoogte van de 
nummers 39 tot en met 69 gestremd voor (vracht)
auto’s in verband met wegwerkzaamheden.

	 	Vanaf maandag 31 oktober tot en met 22 december 
2022 is de Rozengracht (Noordzijde) afgesloten, in 
verband met het verbeteren van de bomen en de 
weginrichting. De weg blijft zoveel mogelijk open voor 
voetgangers en fietsers.

	 	Vanaf maandag 12 september 2022 tot en met 12 
juni 2023 is de Kerkpoortsbrug (Rozengracht - 
Harmenspark) gestremd in verband met onderhouds-
werkzaamheden.

	 	Vanaf maandag 22 augustus tot en met vrijdag 2 
december 2022 is de P.J. Troelstrastraat afgesloten in 
verband met riool en herbestratingswerkzaamheden. 
Er wordt gefaseerd gewerkt. Eerst het deel tussen 
Oosterparkweg-Domela Nieuwenhuisstraat en later het 
deel tussen Oosterparkweg en Vierkantsdijk.
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Calamity Islands - onbekend land van het brute Russische rijk

  Harlinger René Attema werkt mee aan project Oleg Klimov
Harlinger René Attema heeft meegewerkt aan een fotoboek en een reizende tentoonstel-
ling van de internationaal bekende Russische fotograaf Oleg Klimov. René Attema vertelt.

Door René Attema

Mist, Siberische vrieskou, sneeuwstormen en 
ijzige poolwinden tarten gedurende de lange 
winters de bewoners van de eilandengroep Sa-
chalin en de Koerilen in de verre oostelijke uit-
hoek van Rusland. Op zoek naar goud, nieuwe 
handelsgebieden en een noordelijke doorgang 
naar Europa, zette de van Harlingen afkom-
stige commandeur Marten Gerritsz Fries, na-
mens de Verenigde Oostindische Compagnie, 
in 1643 als eerste Europeaan voet aan wal op 
Sachalin en bezocht hij verschillende eilanden 
van de Koerilen. De verslechterende 
weersomstandigheden dreven hem 
teug.

Fries was aanleiding voor de   in-
ternationaal bekende Russische 
fotograaf Oleg Klimov (1964) Harlingen te 
bezoeken en in 2020 benaderde hij mij voor 
zijn project;   een fotoboek en een reizende ten-
toonstelling in Rusland en Nederland. In 2018 
had ik namelijk een boek geschreven over de 
ontdekkingsreis van de Harlinger. Mijn teks-
tuele bijdrage aan zijn fotoboek betreft het 
verhaal van Fries. De boek- en projecttitel 
‘Calamity Islands’ zegt alles. Het slaat niet al-
leen op de rampzalige gebeurtenissen die de 
eilandengroep in de loop van de geschiedenis 
is overkomen, maar net zo goed ook op het co-
ronavirus en de verschrikkelijke situatie in de 
Oekraïne die noodgedwongen tot aanpassin-
gen en vertragingen van het project hebben 
geleid.
Onlangs verscheen dan toch het boek en nog 
steeds is Oleg Klimov van plan rond te gaan 
reizen met zijn foto’s en ook Friesland en Har-
lingen daarbij aan te doen voor een tentoon-
stelling. Het blijft lastig, want kortgeleden 

probeerde hij tevergeefs op twee verschillende 
plaatsen in Litouwen de grens over te steken 
met zijn boeken. Het werd steeds geweigerd, 
omdat het boek ‘westerse propaganda’ zou 
zijn. Calamity Islands is momenteel daarom 
alleen in Nederland verkrijgbaar. Een ten-
toonstelling in Rusland zit er dus voorlopig 
ook niet in.

Oleg voelt en ziet de ellende, corruptie en het 
menselijk leed en worstelen om zich heen. Dat 
weet hij perfect vast te leggen in zijn werk. 
Ook in zijn nieuwste boek. Zijn handelsmerk: 

louter zwart-witbeelden, hetgeen zijn eigen 
gevoel en het drama uitstekend weerspiegelt. 
Zijn foto’s raken je. De gezichten op de foto’s 
spreken boekdelen. Een lichtpunt in deze tra-
giek blijft zijn inspirerende hoop.
De grauwheid, ruwheid en de gedeprimeerd-
heid van veel foto’s, die overigens niet alleen 
maar van Oleg zijn, refl ecteert de historie en 
huidige omstandigheden op de eilandengroep. 
Ooit behorend tot het Chinese keizerrijk - de 
VOC liet ze links liggen - gekoloniseerd door 
Japan en Rusland, sinds 1945 volledig Rus-
sisch en als Niemandsland beschouwd door 
Japan. Gestolen van de oorspronkelijke bewo-
ners, de Ainu, Oroken en Nivchen. Lange tijd 
werden ze als tweederangs burgers gezien.
Rusland gebruikte Sachalin in de negentiende 
eeuw als strafkolonie. Niemand snapte dat een 
der grootste schrijvers in de literatuurgeschie-
denis, de Rus Anton Tsjechov (1860-1904), in 
1890 naar het verdorven Sachalin reisde om 

de afschuwelijke leefomstandigheden van de 
gevangenen te bestuderen. Hij schreef er een 
meesterlijk boek over, ‘De reis naar Sachalin’. 
De Nederlanders (Shell) kwamen terug, maar 
alleen vanwege de lucratieve olie en gas. Fries 
vond het goud niet, maar de Russen in de een-
entwintigste eeuw wel. Net als haar ‘ontdek-
ker’ is de eilandengroep over het algemeen in 
de vergetelheid geraakt. Symbolisch staat een 
spookstad op een van de eilanden van de Koe-
rilen te vechten tegen de grilligheden van de 
natuur, maar ook van de mens.

 Hoe kan het leven met zo’n goddelijk natuur-
lijk landschap zo ellendig worden, vraagt Oleg 
zich af. En hoe kan Australië, dat overigens in 

1606 voor het eerst werd opge-
merkt door een Nederlander, 
zich zo modern hebben ontwik-
keld in tegenstelling tot Sacha-
lin? Oleg gaat in zijn boek op 
zoek naar de antwoorden. Hij 

woonde en werkte een paar jaar in de archi-
pel. Schrijver en professor Donald Rayfi eld uit 
Londen verhaalt over het waarom en hoe An-
ton Tsjechov zich naar Sachalin begaf. Hubert 
Smeets, journalist voor NRC Handelsblad en 
historicus, schrijft over de nadelen van een 
imperium en gaat in op de huidige situatie in 
Oekraïne. Als medewerker van ‘Raam op Rus-
land’, dat als missie heeft feiten en fi ctie tus-
sen Rusland en het Westen te scheiden, is hij 
de afgelopen periode vaak te zien en te horen 
in de media. Bovendien is hij als vriend van 
Oleg bij meerdere projecten van hem betrok-
ken.

Oleg Klimov runt momenteel een hotel in 
Kaliningrad. Hij werkte lange tijd als fotojour-
nalist voor Nederlandse, Europese en Ameri-
kaanse kranten en liep als oorlogsfotograaf 
daarbij een trauma op. Tegenwoordig werkt 
hij als freelance-fotograaf, maakt hij fotoboe-

ken en verzorgt hij tentoonstellingen. En al-
tijd is hij letterlijk en fi guurlijk op zoek naar de 
randen van Rusland. ‘Erfenis van een Wereld-
rijk; ondergang van de Sovjet-Unie-opkomst 
van Rusland’ was eerder een succesvol project 
van hem. Op de website calamityislands.com 
staat diverse informatie en kan het boek ook 
besteld worden. Uitgaande van de titel zullen 
de eilanden nog jaren een speelbal blijven van 
invloedrijke en machtige lieden en onderhe-
vig blijven aan onverwachte gebeurtenissen 
die onheil voortbrengen. Het zal de eeuwige 
visser met zijn stoïcijnse blik en verweerd ui-
terlijk deinend op de donkere koude zee zui-
delijk van Sachalin wellicht weinig uitmaken, 
vermoed ik. Achter hem is nog net zichtbaar 
de oude verlaten en vervallen Aniva vuurto-
ren. Overgeleverd aan de natuur. Het licht is 
gedoofd. Vergane glorie uit een vervlogen tijd. 
De visser heeft andere zorgen.

Hoe kan het leven met zo’n goddelijk 
natuurlijk landschap zo ellendig worden?

De cover van het boek.

Tekening gemaakt aan boord van expeditie-
schip van Fries. De Harlinger commandeur gaf 
de ontdekte eilanden een eigen naam. Com-
pagnies Lant heet nu Oeroep.

Een spookstad op een van de eilanden in de 
archipel.

Een van de eilanden in de archipel.De visser.

Een mooie wandversiering 
met 13 nieuwe foto’s van 
de stad Harlingen.

Met de hoog- en laagwaterstanden 
van Harlingen op de achterkant 
van ieder maandblad.

Een jaar lang plezier 
van de nieuwe
Harlinger Courant
getijdenkalender 2023 

Prijs slechts 
       € 15,00

Met de hoog- en laagwaterstanden 

Verkrijgbaar bij Bruna, De Jong, Van der Velde en de Harlinger Courant
Voor verzending per post € 22,50 (€ 15,0 + € 7,50 verzendkosten) 
Te bestellen op: www.flevomedia.nl/boekenwinkel



Geslaagd jeugdtoernooi 
badminton in Waddenhal
Afgelopen zaterdag streden bijna vijftig jongens en meisjes van 8 tot 18 om 
de eer en een mooie medaille. Het toernooi is onderdeel van een reeks wed-
strijden voor de jeugd van badmintonclubs in de regio. De deelnemers kwa-
men uit Balk, Workum, IJlst, Bolsward, Makkum, Franeker en Harlingen. 
Onder leiding van Peter Broekhof (B.C. Workum) en vrijwilligers van alle 
clubs waren de jongeren te gast bij de Harlinger Badmintonclub de Wadden. 
Jumbo Olaf Hermus sponsorde het sportfeest met onder andere een grote 
doos bananen en flesjes bronwater.

De meiden van Zeerobben
De vrouwen van Vrouwen 1 komen uit in de derde klasse en treffen daar-
in goed voetballende tegenstanders. Na het verlies tegen Blauw Wit en 
ST BMJ stond voor afgelopen zaterdag de thuiswedstrijd tegen Hardega-
rijp op het programma.

Wederom een goede tegenstander 
maar ook Zeerobben deed het uit-
stekend. Na een 1-0 voorsprong 
kwam Hardegarijp diep in de tweede 
helft door een strafschop alsnog op 
1-1 en werden de punten verdeeld. 
Zaterdag wacht de uitwedstrijd te-
gen Bolsward.
MO15-1 was vrij van competitiever-
plichtingen en heeft zaterdag een 
leuk reisje voor de boeg. Een uitwed-

strijd naar Terschelling. MO15-2 
kwam ook in actie en hoe. Zij ver-
sloegen sc Franeker met 3-0. Zater-
dag speelt MO15-2 om 14.45 uur 
uit tegen Blauw Wit. Vrijdagavond 
spelen de vrouwen van VR18+1 ook 
weer. Dit keer worden de vier wed-
strijdjes tegen Makkum, Mulier, 
Arum en Oosterlittens in Witmar-
sum gespeeld vanaf 19.30 uur. 

Jeugdjournaal Zeerobben
Het zonnetje liet het afweten op de zaterdagochtend maar de voetballers 
niet. Integendeel. Het was weer als vanouds. Leuke wedstrijden, veel pu-
bliek en een goede sfeer.

JO19
JO19-1 maakte het zich wederom 
niet makkelijk. Ook afgelopen za-
terdag moest een 1-0 achterstand 
weer omgebogen worden en weder-
om lukte dat. Uit bij Bolsward werd 
er met 1-2 gewonnen. Zaterdag 
speelt JO19-1 tegen de nummer 2 
Workum. JO19-2 was vrij en moet 
zaterdag op bezoek bij ONS.
JO17
De topper van JO17-1 tegen koplo-
per Blauw Wit eindigde onbeslist. 
Er werd niet gescoord en dus bleef 
het 0-0. Zaterdag wacht de verste 
uitwedstrijd van dit seizoen en mis-
schien wel uit de historie. JO17-1 
gaat op bezoek bij Achilles E te En-
schede. Daarom geen auto’s morgen 
maar vervoer per bus! Er werd volop 
gescoord in de wedstrijd van JO17-
1 tegen Stiens maar helaas scoorde 
Zeerobben maar 4 keer en Stiens 9 
keer. Daarbij moet wel vermeld wor-
den dat JO17-2 het enige niet-stan-
daardteam in deze tweede fase is. 
JO17-3 had een dagje Terschelling. 
Altijd gezellig ondanks dat er met 
4-1 verloren werd.
JO15
JO15-1 blijft vriend en vijand ver-
bazen. De trainers Dennis Riem en 
Patrick Zuurmond werken echter 
stug en consequent door met deze 
talentvolle groep. Afgelopen zater-
dag mochten ze spelen in het stadi-
on van Veendam ‘De Lange Leegte’ 
en kwamen ‘gewoon’ met een 1-3 
overwinning terug uit Veendam. 
Zaterdag wacht SJO FC Meerdijk. 
JO15-2 keek uit naar de topper te-
gen ONS maar het bleek geen top-
per te zijn. Zeerobben was veel en 
veel te sterk en won met 12-0 en 
blijft dus koploper. Na het verve-
lende verlies van vorige week tegen 
Hielpen ging de knop weer om bij de 
mannen van JO15-3 en wonnen ze 
keurig met 1-0 van ST SDS/Nijland.

JO13
Een niet al te beste wedstrijd van 
JO13-1 leverde geen punten op. Er 
werd met 2-3 van Blauw Wit verlo-
ren. En na twee overwinningen op 
een rij moest JO13-2 haar meerdere 
erkennen in L. Zwaluwen. Het werd 
3-0 voor de jongens uit Leeuwarden. 
Zaterdag nieuwe kansen tegen SJO 
Warga/WWS.
JO12
Een heel spannend wedstrijd werd 
nipt door JO12-1 verloren van Min-
nertsga. Grote teleurstelling maar 
het publiek heeft genoten van de 
4-5 verloren wedstrijd. JO12-2 was 
niet opgewassen tegen Blauw Wit en 
verloor met 5-1.
JO11
JO11-1 blijft knokken in de hoofd-
klasse maar kwam afgelopen zater-
dag net iets tekort tegen Be Quick 
Dokkum. Het werd 2-3. En Stiens 

was veel te sterk voor JO11-2. Er 
werd met dubbele cijfers verloren.

De dag van morgen
De ene zaterdag is de andere niet. 
Dat geldt zeker ook voor het pro-
gramma bij de jeugd. Zaterdag is het 
met 10 thuiswedstrijden betrekke-
lijk rustig op het Oostersportpark 
maar blijft de zaterdag de mooiste 
dag van de week. Voor de echte lief-
hebbers blijft er genoeg over om van 
te genieten. Bovendien komen de 
Waddenrobkes ook gewoon in actie.

Pupil van de week
Het was best een drukke dag voor Niek Sijbesma afgelopen zaterdag. Eerst 
zelf voetballen om 11.20 uur tegen vv Heerenveen. Vervolgens even naar 
huis om vroeg in de middag weer aan te schuiven als pupil van de week bij 
Zeerobben 1. Niek zag een mooie wedstrijd die door Zeerobben werd ge-
wonnen. Zeerobben wenst Niek veel succes nog in JO10-1 en wie weet zien 
we hem ooit terug als voetballer op een foto met een pupil van de week…
 (Foto: Frans Bode)

Senioren Zeerobben
Zeerobben 1 boekte een belangrijke en mooie 2-1 overwinning op GAVC 
waardoor het aansluiting houdt met de top en op een vierde plaats staat. 
De beloftes van Zeerobben hebben het lastig op het hoogste niveau. Thuis 
werd er dit keer met 0-5 verloren van koploper Genemuiden . Het derde 
verloor met 4-2 van vv Nijland. En het lukte het vierde niet om de punten 
mee te nemen vanuit Franeker. Het werd 7-4 voor onze oosterburen.
 (Foto: Frans Bode)

Zeerobben op bezoek bij koploper 
Stiens
De stabiele (sinds 2016/17) tweedeklasser Stiens lonkt naar een hoger 
plan. Een misschien wel verrassende start van de komende tegenstander 
van Zeerobben.

Met een benauwde 3-4 zege (slotase 
Almer Hietkamp match-winner) in 
Hardegarijp nestelden de Stiensers 
zich steviger op kop. Het hoeft be-
toog, dat de snelle en veel scorende 
voorhoede hieraan debet is. Met 17 
uit 7 en vier punten voorsprong op 
de rest, solliciteren ze al wel voor de 
eerste periode. Daarin kan Zeerob-
ben komende wedstrijd roet gooien. 
De geschiedenis leert ons, voor wat 
het waard is, dat Zeerobben tegen 
Stiens goed gepresteerd heeft. Zo-
wel in de beker als in het seizoen 
2016/17 kwamen de groen-witten 
als winnaar uit de bus. In overwe-
ging meenemend, dat Zeerobben in 
de laatste wedstrijden telkens een 
prima partij op de mat legde, met 
name de winst tegen GAVC. Dat 

geeft daarin de burger moed voor 
het aanstaande duel met de koplo-
per. Naast het jeugdig elan laten ook 
de ervaren gasten van zich spreken. 
Wij zijn benieuwd hoe de formatie 
van trainer Konings er uit gaat zien 
rekening houdend met de terugkeer 
van geblesseerden.
Zaterdag 19 november, 
Stiens-Zeerobben.
 Aanvang 14.30 uur.

Programma19 november 2022
GAVC - VV Workum
VV Sneek Wit Zwart - VVI
SC Stiens -  Zeerobben
L.A.C. Frisia 1883 - VV Hardegarijp
 FC Burgum - SC Joure
VV Balk - SC Leovardia

Elkaar nog even oppeppen vlak voor de wedstrijd. MO15-2 won met 3-0 van 
Franeker.  (Foto: A. van Keulen)

Zeerobben JO15-2 won dik van de nummer 2 ONS. (Foto: Wies Procee)
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Subsidie voor vergroening bruine zeilvloot
Met een bijdrage van € 275.000 uit het Waddenfonds en van de provincie 
Fryslân wordt een start gemaakt met de vergroening van de bruine zeil-
vloot op de Waddenzee. Het geld wordt geïnvesteerd in de elektrificatie 
van de historische tjalk ‘De Overwinning’ uit Harlingen. Bij de ombouw 
van het 23 meter lange schip wordt de milieuvervuilende dieselmotor 
vervangen door een schone en stille elektromotor.

Het pilotproject is onderdeel van 
Programma Green Shipping Wad-
denzee, een meerjarig program-
ma dat de waddenvloot voor een 
groot deel wil verduurzamen. In 
2030 moet de CO2-uitstoot van de 
scheepvaart op de Waddenzee met 
60 % zijn afgenomen.
Gedurende de pilot van twee jaar 
wordt De Overwinning niet alleen 
omgebouwd. Er wordt met de nieu-
we elektromotor ook gemonitord 
hoeveel stroom een historische tjalk 
nodig heeft voor de aandrijving en 
voor het overige energieverbruik 
aan boord. Op basis van die onder-
zoeksgegevens wordt bepaald welke 
groene brandstof het meest geschikt 
is voor de aandrijving van de elek-

tromotor: waterstof of methanol.
“Traditionele scheepvaart ontmoet 
hier de nieuwe hightech technolo-
gie van nu”, aldus Leo van der Burg, 
coördinator van het Programma 
Green Shipping Waddenzee. “Geen 
rokende motoren meer in havens 
en op het Wad maar emissievrij en 
geruisloos, dat is onze ambitie.” Als 
de pilot met De Overwinning slaagt, 
moet dat andere eigenaren van his-
torische zeilschepen over de streep 
trekken om ook duurzaam te gaan 
varen. De bruine vloot op de Wad-
denzee en de IJsselmeer telt in to-
taal 300 schepen.
Van de subsidie van € 275.000 voor 
de verduurzaming van De Overwin-
ning is € 215.000 afkomstig van het 

Investeringskader Waddengebied 
en het Waddenfonds. De overige 
€ 60.000 wordt, om een impuls te 
geven aan de overgang naar emis-
siearme en fossielvrije scheepvaart, 
beschikbaar gesteld door de provin-
cie Fryslân.
Programma Green Shipping is twee 
jaar geleden gestart en heeft als 
doel om de innovaties op het gebied 
van CO2-neutrale en fossielvrije 
scheepvaart in het Waddengebied te 
versnellen en de daarbij behorende 
havenfaciliteiten- en infrastructuur 
te helpen ontwikkelen. Het pro-
gramma stimuleert het varen op 
waterstof en groene methanol in 
de Eemshaven, de haven van Lau-
wersoog, Den Helder en Harlingen. 
Het Waddenfonds en het Investe-
ringskader Waddengebied (IKW) 
hebben eerder € 8 miljoen euro be-
schikbaar gesteld voor de eerste fase 
van Green Shipping. De totale inves-
tering beloopt in de eerste vier jaar € 
26 miljoen.

Schipper-eigenaar Joost Martijn van de Overwinning (midden) krijgt een cheque van 275.000 euro van directeur 
Gerben Huisman van het Waddenfonds (rechts) en programmamanager Bert Wijnsma van het Investeringskader 
Waddengebied (links). (Foto: Catrinus van der Veen)

Kunst van De Koning
Willem (Wim) de Koning schildert de huizen van Harlingen iets kleur-
rijker dan ze in werkelijkheid zijn. Dat wil hij graag met de Harlingers 
delen - daarom iedere week in de HC een ander kleurrijk Harlinger huis 
met een kort verhaal van Wim.

Tijdens het uitlaten van Ollie de 
hond, doe ik vaak een rondje Engel-
se Tuin. Een prachtig en zeer goed 
onderhouden park met vriendelij-
ke en kundige hoveniers. Ik zie het 
dan ook als mijn tuin met personeel. 
Geintje. Vier bankjes staan daar. 
Vaak een uitkomst en soms gewoon 
niet nodig, maar één bankje is de ab-
solute top. Het ‘The Fool on the Hill’ 
bankje. Er zitten daar vaak mensen. 
Dan moet ik een extra rondje maken 
om daar te kunnen zitten. Wanneer 
het weer meewerkt en je op het juis-
te moment qua lichtinval er bent, 
heb je een prachtig overzicht over de 
jachthavens beneden. De hondenbe-
zitters die hun honden uitlaten en 
het Ouwe Seun-district maken het 
plaatje compleet. Veel honden zijn 
op het strand opgegroeid met Ollie. 
Sommige daarvan zijn nu bejaard 
en gestopt met zwemmen. Ik kom 
deze honden nu met hun baas in de 
Engelse tuin weer tegen, het is een 
soort Memory Lane. 
De Ouwe Seun-haven met als wacht-
kamer de bank in Mondriaanse 
kleuren. Leuk te zien hoe dit ha-
vencomplex door één man bestierd 
wordt. Als een misthoorn begroet 
hij iedereen die langs hem komt 
lopen, varen of rijden. Vermakelijk 
om te zien hoe in het vaarseizoen 
de langskomende boten de bocht 
nemen bij de Franekerpoortsbrug. 
Veel boegschroef-geluiden en dames 
met fenders. Mooi stukje Harlings 

water, de weg naar de rest van de 
wereld. 
Nu de fundering voor het Theehuis 
voorbereid wordt, denk ik dat deze 
in het voorjaar of misschien er wel 
eerder zal staan. Dat zou een mooi 
afspreek- of ontmoetingspunt kun-
nen worden en hierdoor wat meer 
reuring in het park brengen. Het 
begint een beetje ‘klein Vondelpark’ 
te worden. Ik mis alleen nog een 
overkapt podium waar iedereen vrij 
kan optreden. Misschien kan er ook 
wat anders dan thee genuttigd gaan 
worden in het Theehuis? We gaan 
het zien.

‘Ouwe Seun’, acryl op doek 50x70 
cm, 2022.

Open dag Nieuw Zuid druk bezocht
Nieuw Zuid heeft vorige week een open dag gehouden. Wethouder Erik de Groot opende het evenement. Hij meld-
de dat de gemeente bezig is om de status van het project een definitief karakter te geven. Het succes van Nieuw 
Zuid is duidelijk maar verdient nog meer bekendheid in Harlingen omdat het bedoeld is voor alle Harlingers. Toen 
de wethouder probeerde de naam op de gevel te onthullen verliep dat niet volgens plan: het touw dat het doek 
moest laten zakken brak af. Gelukkig was er nog een ouderwetse raamstok aanwezig. Daarmee werd de klus uitein-
delijk geklaard. Vervolgens konden bezoekers kennismaken met diverse activiteiten die in en rondom Nieuw Zuid 
georganiseerd worden. Veel vrijwilligers en organisaties zetten hun beste beentje voor om zich op aantrekkelijke 
manier te presenteren. De 500 bezoekers genoten van de gezelligheid en van de buitengewone gastvrijheid van 
de medewerkers van Nieuw Zuid. De gemeente Harlingen wil het gebouw gaan verduurzamen. Dat gebeurt op kor-
te termijn met voorzetramen, om direct op het energieverbruik te besparen. Er zijn plannen voor meer maatregelen 
op de lange termijn. Maar vooralsnog is Nieuw Zuid nog altijd een pilot. Zodra Nieuw Zuid een definitief onderdeel is 
van de Harlinger gemeenschap, kunnen er meer duurzaamheidsmaatregelen genomen worden.(Foto: Frans Blom)

Ondernemers kiezen nieuwe 
inkomstenbron voor levendige stad
Een belangrijke bijeenkomst van Ondernemend Harlingen, aangezien de 
financiële draagkracht van de vereniging op het ogenblik minimaal is. 
Ruim 75 ondernemers maakten maandag de gang naar het Entrepotge-
bouw.

Door Ubbo Posthuma

René Koster was uitgenodigd om 
een paneldiscussie te leiden. Hij 
begon zijn praatje in het Fries, wat 
hem op een reprimande van de aan-
wezigen kwam te staan. Met een la-
chend gezicht schakelde hij dan ook 
over op het Nederlands. Vervolgens 
stelde Koster de panelleden voor: 
Wilco Adema, advocaat uit Heer-
enveen en jarenlang voorzitter On-
dernemers Kring Heerenveen; Afke 
Visser, ondernemer en zeven jaar 
voorzitter Ondernemersvereniging 
Workum en Robert van Leur, voor-
zitter Ondernemerscollectief Súd-
west-Fryslân.
Ondernemend Harlingen (OH) 
kreeg eerder inkomsten uit recla-
mebelasting, maar die was niet lan-
ger houdbaar. Daarom moet OH op 
zoek naar een nieuwe manier om de 
kas te vullen, om de stad levendig te 
houden.
Een door Koster geopperd idee om 
contributie te gaan vragen, kon in 
de ogen van Gerard de Boer (voor-
zitter Ondernemend Harlingen) 
geen genade vinden. “Dan krijg je 
dat er organisaties zijn die niet zul-
len betalen, met name de grootwin-
kelbedrijven, die zijn vrijwillig niet 
genegen om bij te dragen aan de 
kosten van een lokale stad. We wil-
len een bestendig systeem opzetten 
waar we voor de komende jaren mee 
vooruit kunnen”, aldus De Boer, die 
verwacht dat het komende jaar een 
saai jaar zal worden. “Er is geen ba-
sis meer om iets te organiseren, al-
thans geen grote dingen.”

Robert van Leur liet weten dat de 
ondernemers betalen via de WOZ. 
Het geld wordt via de gemeente als 
subsidie uitgekeerd aan het onder-
nemersfonds. Het probleem in Súd-
west-Fryslân is dat er talloze ker-
nen zijn met enkele ondernemers 

en grotere kernen zoals Sneek met 
duizenden ondernemers. Maar de 
gemene deler vinden zal in Harlin-
gen makkelijker zijn. “Op de keper 
beschouwd is het aantal nadelen bij 
opslag WOZ minder dan alle andere 
varianten”, aldus Van Leur.
Afke Visser liet weten hoe de verde-
ling in Workum tot stand komt: er is 
een commissie die aanvragen beoor-
deelt. Vervolgens moet dit in de on-
dernemersvereniging goed worden 
gekeurd en dan pas gaat het bestuur 
naar de ondernemersfonds. “Best 
een lang traject waar we in het begin 
erg veel moeite mee hebben gehad 
om dat goed op de rit te krijgen.”

Wilco Adema liet weten dat het in 
Heerenveen anders gaat: de HOV is 
er voor het centrum en de Onder-
nemers Kring Heerenveen (OKH) 
is er met name voor kantoren en 
bedrijven. De OKH betaalt bijvoor-
beeld niet mee aan de intocht van 
Sinterklaas. Belangrijk noemde 
Adema ‘overtuigen van bedrijven op 
inhoud’. 
Aan het einde van de avond, nadat 
er de nodige vragen waren gesteld, 
kon de zaal kiezen uit het systeem 
Heerenveen of SW Fryslân. De zaal 
koos voor ‘SW Fryslân’. Gerard de 
Boer: “We gaan aan de slag en kijken 
wat we kunnen doen.” Een laatste 
vraag uit de zaal was of alle bewo-
ners ook een financiële bijdrage 
kunnen leveren aan de activiteiten 
in de stad. Volgens burgemeester 
Ina Sjerps betalen de burgers al be-
lasting. “Dat gaat naar de gemeente 
en die subsidieert heel veel. Dus de 
burgers betalen al heel veel mee.”

hartstichting.nl



Exstador zaalvoetbalcompetitie
Schilderwerken vd Ploeg - 
BuurtBazen     16-4
Je suuden gezien de einduutslag niet 
zegge maar de eerste mooie kans 
was toch echt wel voor de BuurtBa-
zen. Maar ja die ging jammer genoeg 
mis dus gien voorsprong voor de BB. 
Michel vd Ploeg, de sponsor van de 
ploeg, was net terug van vakantie, 
en sien ploeggenoten skrokken even 
want die dochten dat zwarte Piet de 
kleedkamer binnen kwam. Vd Ploeg 
waren drekt al veel aanvallender 
en ut duurde dan oek niet lang dat 
Sjouke Bootie Bootsma de bal tus-
sen een knorre poten deur pielde en 
1-0 maakte. Marcel Visser stond oek 
op scherp en die maakte 2-0. De BB 
kwamen ur eigenlijk niet an te pas 
maar hun inzet bleef wel goed. Toen 
een prachtig hakje van Niec Aalders 
en dat betekende 3-0 en meteen 
daar achteran maakte Niec oek nog 
4-0. Vervolgens liet Ralf van Hurck 
de keeper even duiken om daarna de 
bal binnen te tikken, het-ie van sien 
ome Wiebe leert 5-0. De keeper van 
Vd Ploeg, de legendarische Hessel 
Zuiderhof, moest oek nog een keer 
duuke en toen kwam ie nog raar op 

sien krent te vallen. Ut wudden een 
walk over, Marcel Visser maakte nog 
4, Ralf van Hurck 2, Ane Schaap 1, 
Pepijn van BB hielp hun even en 
scoorde in eigen doel en Niec Aal-
ders maakte nog 3 en seveul het sien 
vader Adriaan in een heel seizoen 
niet maakt. Tegen scoorden Abdal-
hak met een dikke punter en Lahcen 
maakte ur 3 eindstand 16-4.

St.Bedr.Attema/Mkld Harlingen - 
Vd Meulen     4-3
Ut ging hier as een speer, binnen 
de minuut had Martin van Andel 
ur al 0-1 in peert. Attema/Mkld 
Harl speelden zonder wissel en dat 
is op een einde toch altied een bil-
lug werk. Maar gelukkig hadden ze 
een man in vorm in hun gelederen 
namelijk Dani van Eyck hij maakte 
1-1. Van der Meulen was aanvallen-
der maar hadden toch wat moeite 
met de mannen van Attema/MkldH. 
In de eerste helft maakte Soulaiman 
Snoussi hast 2-1 maar hij miste op 
een haar na. In de tweede helft mis-
te Cooky Coocksen voor een leeg 
doel, pech voor VdM. Dur waren 
trouwens speulers bij die hun de po-

Dani van Eyck, net drie doelpunten, belangrijk voor zijn team. Wedtrijd: St Br 
Attema/Mkld Harlingen-v.d. Meulen.

De meiden van fc Harlingen
Daar waar tegenstanders somt te weinig meisjes hebben voor een elftal, 
barst het bij fc Harlingen van de meiden! En met maar liefst drie jeugd-
teams is het op de trainingsdagen maandag- en woensdagavond altijd 
een dolle boel. Dit weekend kwamen ze niet allemaal in actie; er was een 
afgelasting. Maar de andere teams hebben weer volop genoten.

Fc Harlingen MO13-1
De meiden van MO13-1 zijn er een 
stel hoor! Een enthousiast team 
bomvol meisjes die gewoon dol op 
voetbal zijn. Zaterdag kwam Blauw 
Wit MO13-2 (9-tal) het tegen fc 
Harlingen opnemen. En ja, met 1-5 
waren de Leeuwarders beter, maar 
qua plezier, inzet en doorzettings-
vermogen heeft fc Harlingen het 
gewonnen. Zaterdag speelt fc Har-
lingen MO13-1 weer thuis en gaan 
ze het vanaf 10.00 uur opnemen te-
gen koploper Leeuwarder Zwaluwen 
MO13-1.

Fc Harlingen MO15-1
MO15-1 is sterk begonnen aan de 

tweede fase in de tweede klasse. Af-
gelopen zaterdag namen ze het in ei-
gen huis op tegen Blauw Wit MO15-
2 en ze lieten de 2-0 voorsprong 
helaas uit hun handen glijden. Maar 
uiteindelijk hielden ze dan toch een 
puntje over (het werd 2-2) en klim-
men ze naar een derde plaats. Zater-
dag een uitwedstrijd, in Leeuwarden 
tegen Leovardia MO15-1.

Fc Harlingen MO17-1
Fc Harlingen MO17-1 heeft tot nu 
toe met een aantal afgelastingen te 
maken. Ook de wedstrijd van afge-
lopen zaterdag werd afgelast en zo-
doende was het team vrij. Zaterdag 
komt koploper St. Annaparochie 
MO17-1 naar Harlingen. De wed-
strijd begint om 11.30 uur.

Jeugdoverzicht fc Harlingen
Met wisselende resultaten werd er afgelopen zaterdag volop gevoetbald 
door de jeugdteams van fc Harlingen. Een klein overzichtje.

Fc Harlingen JO8-JO9
Fc Harlingen JO9-1 wist door over- 
én samenspelen een waar doel-
puntenfestijn te creëren tegen LSC 
JO9-1, het werd 8-1. In Leeuwarden 
was de vreugde groot en de punten 
gingen mee naar huis. Na een span-
nende wedstrijd tegen Frisia JO9-3 
wist fc Harlingen JO9-2 uiteindelijk 
toch te winnen met 1-3.

Fc Harlingen JO11-JO12
Tegen het sterke FVC JO11-3 kon-
den de jongens van JO11 niet op. 
Het werd 7-1. JO12 bleef de wed-
strijd tot vlak voor het einde zeer 
spannend houden, totdat fc Har-
lingen de verlossende goal maakte 
en 2-3 won van St. CVO/Ouwe Syl 
JO12-1. Hiermee staan ze op een 
zeer keurige tweede plaats.

Fc Harlingen JO14-JO15
Zoals het zo mooi op Twitter werd 
verwoord: Gevallen, opgestaan, ge-
vallen, weer opgestaan maar niet 
recht overeind gekomen. JO14-1 
speelde uiteindelijk 5-5 tegen Top’63 
JO14-1. Fc Harlingen JO15-1 pakte 
de volle winst door 2-1 te winnen 
van Makkum JO15-1 en klimt hier-
mee naar een tweede plaats.

Fc Harlingen JO17-JO19
De jongens van JO17-1 zitten in 
een zware competitie. Ook tegen vv 
Sneek Wit Zwart JO17-1 werd ver-
loren, het werd 5-0. Iedereen keek 
zo uit naar de allereerste wedstrijd 
voor de jongens van JO19-1 tegen 
Be Quick JO19-1 en ja hoor! Op vrij-
dagavond kwam de afgelasting van 
de tegenstander binnen en ging het 
wéér niet door.

Jeugdprogramma fc Harlingen
Zaterdag 19 november, THUIS
9.00 fc Harlingen JO9-2 - 
Leeuwarder Zwaluwen JO9-1
10.00 fc Harlingen MO13-1 - 
Leeuwarder Zwaluwen MO13-1
10.00 fc Harlingen JO14-1 - 
SC Bolsward JO14-2
10.00 fc Harlingen JO11-1 - 
St. Annaparochie JO11-2
11.30 fc Harlingen JO12-1 0 SJO 
Arum/Stormvogels’64 JO12-1
11.30 fc Harlingen MO17-1 - 
St. Annaparochie MO17-1
16.00 fc Harlingen JO17-1 - 
Leeuwarder Zwaluwen JO17-1

Zaterdag 12 november, UIT
9.00 ONS Sneek JO15-2 - 
fc Harlingen JO15-1
9.00 Leovardia MO15-1 - 
fc Harlingen MO15-1
10.00 SC Bolsward JO9-1 - 
fc Harlingen JO9-1
12.00 Scharnegoutum VR1 - 
fc Harlingen VR1
13.00 St. Annaparochie JO19-1 - 
fc Harlingen JO19-1

Kwaliteit valt op
Het maakt niet uit waar je speelt, als je kwaliteit hebt val je altijd op. Oók bij 
fc Harlingen is dit het geval. Kijk maar naar Järvi Koornstra. Bij fc Harlingen 
krijgt hij iedere woensdag keeperstraining van Klaas Schoot en Egbert-Jan 
Panbakker en iedere zondagochtend is Järvi in Leeuwarden te vinden waar 
hij bij Sierd van den Berg keeperstraining krijgt. Bij ONS Sneek kwam hij door 
de eerste selectieronde en afgelopen weekend mocht hij zijn keeperskwa-
liteiten tonen in Nieuwegein. Hij had zich namelijk gekwalificeerd voor de 
Jonger Oranje Finals en ging bij SV Geinoord samen met andere kinderen 
de strijd aan voor dat ene felbegeerde plekje in het officiële Jonger Oranje 
team. Scouts van onder andere Ajax, Feyenoord, Heerenveen, AZ, Sparta 
en PSV waren aanwezig en observeerden de kwaliteiten maar zeker ook 
het plezier dat alle kinderen daar beleefden. En het resultaat? Met het team 
waarin Järvi zat hebben ze het toernooi gewonnen. Helaas (nog) niet gese-
lecteerd voor het Jonger Oranje Team maar plezier hebben ze zeker gehad 
die dag! En met deze ervaring rijker wordt er gewoon weer lekker getraind 
en volop gevoetbald en gekeept bij fc Harlingen. En wie weet staat er deze 
zaterdag wel weer een scout langs de lijn...

Seniorenteams 
fc Harlingen 
‘Hoeveel kansen heb je nodig om 
een doelpunt te maken?‘ Dat was 
zondag een veel gehoorde vraag 
op Sportpark Vierkantsdijk bij de 
wedstrijd tussen fc Harlingen en sc 
Terschelling. Kansen waren er na-
melijk genoeg voor de thuisploeg, 
maar het duurde ruim een uur 
voordat de score werd geopend.

Dat er voor rust niet gescoord werd, 
mocht een wonder heten. Terschel-
linger doelman Jorn Doeksen be-
hoedde zijn ploeg keer op keer van 
een achterstand. Na de rust ging fc 
Harlingen door met zoeken naar de 
openingstreffer. Dit duurde uitein-
delijk tot de vijfenzestigste minuut 
toen Remko Zandberg de thuisploeg 
eindelijk op een welverdiende voor-
sprong kon zetten. Vier minuten 
later wist Sander Zeilmaker het net 
ook te vinden en hij maakte er 2-0 
van. Tien minuten voor tijd rondde 
Aaron Bouwhuis beheerst af: 3-0. 
De drie punten erbij en fc Harlingen 
blijft bovenin meedoen.

Vrouwen 1
De afgelastte uitwedstrijd van zater-
dag werd gelukkig afgelopen maan-
dagavond al ingehaald en Vrouwen 1 
van Tzum kwam voor deze keer naar 
Harlingen. Met 3-1 hielden de Har-
lingers de punten in eigen huis en 
de Vrouwen zijn met 15 punten uit 
5 wedstrijden de terechte koploper.

Overige uitslagen
Om 14.00 uur waren de mannen van 
het Tweede aan de beurt. Zij namen 
het op tegen Renado. Met goals van 
Jesse en Ronin werd met 2-1 gerust. 
Na de rust ging fc Harlingen sterk 
door en uiteindelijk werd het door 
goals van Adam en Jesse een mooie 
overwinning van 4-2. Het Vierde 
verloor met 1-7 van LAC Frisia 2.

Programma
Vrouwen 30+ gaat vrijdagavond op 
bezoek bij LSC en gaat het daar in 
een 7x7 wedstrijden opnemen tegen 
30+ teams van vv Blauw Rood’20, 
Hielpen, Tzum en LSC. Vrouwen 1 
reist zaterdag af naar Scharnegou-
tum en met zondag twee wedstrij-
den belooft ook die dag weer een 
heerlijke voetbaldag te worden. Slot-
stuk van deze dag wordt uiteraard 
de wedstrijd van fc Harlingen 1. Zij 
gaan het in Nij Beets opnemen tegen 
Blue Boys 1.

Opleiding KNVB Juniorentrainer
Observeren en beoordelen zijn enkele van de vele taken voor de trainers die 
bij fc Harlingen in opleiding zijn voor Juniorentrainer. De trainers in opleiding 
begeleiden om de beurt een training met één of meerdere jeugdteams van fc 
Harlingen waarbij de overige cursisten de taak hebben om te beoordelen. Zo 
nu en dan worden er ook oefenwedstrijden georganiseerd. Zo waren MO17 
en JO15 al eens aan de beurt en binnenkort is JO19-1 aan de beurt. Leiding-
gevende en docent bij KNVB Academy Douwe de Val is zeer tevreden over 
de cursisten die deze opleiding van de KNVB volgen. Voor zowel de jongens 
van fc Harlingen als de jongens van SJO DFC is het een flinke uitdaging maar 
ze weten waarvoor ze het doen. Na deze opleiding hebben ze officieel de 
bevoegdheid om de jeugd van ‘Onder 8’ tot en met ‘Onder 19’ te trainen.

ten braken over hun eigen skijnbe-
wegingen. Dani van Eyck miste oek 
nog een dot van een kans. En terwiel 
Vd Meulen weigerde te scoren had 
Dani van Eyck eindelijk deur waar 
de goal stond en hij maakte 2-1. Ein-
delijk wist ook VdM te scoren en de 
schutter was Remco Zandberg 2-2. 
Direct hierna was het Suolamain 
Snoussi die nu wel scoorde 3-2. Ut 
was nou stuuverke wisselen want 
Coockson zorgde weer voor de ge-
lijkmaker 3-3. En vervolgens trok 
de uitblinker Dani van Eyck de vol-
le winst naar zich toe 4-3. Scheids 
Erik, met een K, de Groot floot een 
degelijke wedstrijd.

Broodje Nuchter - 
The Shamrock     4-3
Beide teams waren op volle oorlogs-
sterkte dus dat beloofde spannend 
te worden. Voor BN begon Valentijn 
van Laar met een fraaie solo maar 
Reinier vd Stap redde op de doel-
lijn. Maar toen Stijn Schakenbos 
een vrije trap mocht nemen joeg 
hij de bal wel binnen 1-0. Ut muur-
tje ston oek niet echt goed. Reinier 
vd Stap zag sien schot van richting 
veranderd worden en dat beteken-
de 1-1. Inzet van Shamrock speler 

Matheusz IJpe werd goed gered 
door keeper Borgman. Toen Valen-
tijn van Laar bij toeval de bal kreeg 
joeg hij um maar in ut netje 2-1. Met 
een vliegend schot maakte Marco de 
Boer direct in de tweede helft 2-2. 
Marco raakte meteen daarna de paal 
en aan de andere kant miste Paolo 
Missaglia een dot van een kans. Ma-

theusz IJpe ronde een mooie een 
twee met Reinier vd Stap af 2-3. 
Paolo Missaglia maakte sien misser 
goed door 3-3 te maken. Dan denk je 
dit blijft zo een mooie stand na een 
mooie wedstrijd. Maar 10 seconden 
voor tijd was het toch nog Valentijn 
van Laar die BN de volle winst be-
zorgde 4-3.

Programma zaterdag 19 nov.
12.00 uur Scharnegoutum VR1 - 
fc Harlingen VR1
Programma zondag 20 nov.
13.00 uur LSC 5 - fc Harlingen 3
14.00 uur Blue B. 1 - fc Harlingen 1

Trainer Jitze Mulder geeft tijdens de 
gebruikelijke time-out de spelers 
van JO9-1 de nodige tips en aanwij-
zingen.

Als Roos Kuperus van fc Harlingen 
MO15-1 eenmaal op gang is, is ze 
door niemand meer te stoppen.

vrijdag 11 november 2022vrijdag 11 november 2022vrijdag 11 november 2022
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Prijs- en modelwijzigingen en eventuele druk- en zetfouten voorbehouden. Aanbiedingen gelden t/m 20 november 2022.

Expert [Plaatsnaam]
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Je tv of soundbar vakkundig 
laten installeren? 

Ook daarin zijn wij echte Experts!

ORANJE
ORANJE

SCOOR NU PRE-BLACK FRIDAY VOORDEEL

50”
127 cm 

LED
4K UHD
SMART

Bestel ook 
makkelijk op 

expert.nl

LED 4K TV | 50UQ79006LA

• 50” (127 cm) 4K LED Smart-tv • WebOS ThinQ AI – Het nieuwste 
smart-systeem van LG • Slimme opschaling – Ervaar elk beeld in 
haarscherp 4K • HDR Gaming – Game met spectaculaire kleuren

549.-

83.- ORANJE KORTING

OP
=

OP!

QLED 4K TV | QE55Q77BAT

• 55” (140 cm) 4K QLED Smart-tv • AI Quantum Processor 4K - Optimaliseert elk 
beeld • Adaptive Picture & Sound - Beeld en geluid altijd perfect 
afgesteld • 4 keer HDMI 2.1 - Perfect voor de fanatieke gamer 
 Air Slim Design - Strak en slank ontwerp

QLED 4K TV | QE43Q67BAU

• 43” (109 cm) 4K QLED Smart-tv • Het iconische 
QLED - 100% kleurvolume • Air Slim Design 
- Met 27mm een zeer dun scherm • Dual LED-
achtergrondverlichting voor mooi contrast • Solar 
One Remote - Handige afstandsbediening met 
zonnecellen

466466..--

55”
140 cm 

QLED
4K UHD
SMART

Bestel ook 
makkelijk op 

expert.nl

KORTINGORANJEORANJEORANJEORANJE

779779..3535
1199.-

Bestel ook 
makkelijk op 

expert.nl

SOUNDBAR | HW-B530

• Krachtige bas door draadloze subwoofer 
• Het echte bioscoopgeluid door Bass Boost 
• DTS Virtual:X - Prachtig 3D-geluid • Game 
Mode - Ga helemaal op in jouw favoriete game

179179..--
249.-

OP
=

OP!
OLED

4K UHD
SMART

55”
140 cm 

Bestel ook 
makkelijk op 

expert.nl

10991099..--
1399.-

4K OLED TV | XR-55A80JAEP

• 55” (140 cm) 4K OLED Smart-tv • Bravia XR: mooiste 
beeld door cognitieve intelligentie • Google TV: 
nieuwste besturingssysteem van Google • Dolby 
Vision & HDR10 Pro

KORTINGORANJEORANJEORANJEORANJE

QLED
4K UHD
SMART

43”
140 cm 

599..--
799.-

Bestel ook 
makkelijk op 

expert.nl
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Voorstraat 80, Harlingen  |  0517-412887 
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